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روزنامه

مهم  تهدیدات  از  یکی  گفت:  قم  شهرداری  دو  منطقه  مدیر 
برای بوستان جوان، سیلاب های ارتفاعات بوده که اگر طرح های 
آبخیزداری انجام نشود نگران کننده است. رضا رحیمی با اشاره 
به آخرین وضعیت توسعه زیرساخت های بوستان جوان، اظهار 
داشت: مجموعه تفریحی و ورزشی بوستان جوان حدوداً ۱۲۰ 
شامل  تفریحی  فضای  به صورت  آن  درصد  که ۱۰  است  هکتار 
استخر و محوطه است. مدیر منطقه دو شهرداری قم با بیان اینکه 
ایجاد مشکلات حقوقی سبب عدم تحقق برنامه های سرمایه گذار 

نا  طرح  اجرای  به  بااشاره  قم  استان  دادگستری  کل  رئیس 
امن سازی محل های خرید و فروش مواد مخدر گفت: موفقیت این 
طرح نشان داد که استان قم از ناامن ترین استانها برای سوداگران 
علی  والمسلمین  الاسلام  حجت  است.  کشور  سطح  در  مرگ 
مظفری از اجرای طرح »ناامن سازی محل های خرید و فروش مواد 
مخدر« در قم خبر داد و گفت: در راستای پیشگیری از وقوع جرم، 
طرح ناامن سازی و پاکسازی محل های آلوده به مواد مخدر با بهره 
مندی از ظرفیت ضابطان قضائی و نظارت و حضور تأثیرگذار قضات، 

مدیر منطقه دو شهرداری قم :

خطرسیلاب ارتفاعات، بوستان جوان را 
تهدید  می کند 

رئیس کل دادگستری استان قم مطرح کرد:

قم از ناامن ترین استان ها برای 
سوداگران مرگ
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تاکید بررعایت دستورات وپروتکل های بهداشتی توسط همگان
رفع مشکلات جامعه پزشکی در اولویت قرار گیرد

2
مدیرکل هواشناسی استان قم اعلام کرد:

بهار کم باران و نوروز گرم در انتظار قم

دردیداروزیربهداشت با تعدادی ازمراجع و علمای قم مطرح شد؛

قدردانی از اقدامات وزارت 
بهداشت درمقابله با کرونا

رییس دانشگاه علوم پزشکی استان قم:

روند بستری بیماران کرونایی
 هشدار دهنده است 

شناسایی ۲مبتلا به کرونایی انگلیسی 
به وضعیت آبی دلخوش نکنیم
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سرپرست منطقه هشت شهرداری قم:

بوستان تخصصی دوچرخه در پردیسان احداث می شود

  

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: ۱۰ پروژه اقتصاد مقاومتی در قم 
پیش بینی شده که در سال ۱۴۰۰ تحقق می یابد.  محمود سیجانی ، با اشاره به مهم ترین 
پروژه های اقتصاد مقاومتی برای سال آینده اظهار داشت: ۱۰ پروژه اقتصاد مقاومتی در 
قم پیش بینی شده که در سال ۱۴۰۰ تحقق می یابد. به گفته وی این پروژه ها شامل اتمام و 
راه اندازی 3 پروژه بزرگ و پیشران و ۴ پروژه ویژه احیای واحدهای صنعتی راکد مشتمل 
بر یک مورد معدن در قالب ۲۰ معدن غیرفعال و سه پروژه نیز مرتبط با سرمایه گذاری 
جدید در استان است. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم عنوان کرد: در 

 استاندار قم با تاکید بر غیرحضوری بودن مدارس استان تا پایان سال جاری، گفت: با 
توجه به وضعیت کرونایی، مدارس استان قم تا پایان سال بازگشایی نمی شود و مراکز 
چهارشنبه  روز  سرمست  بهرام  بود.   خواهد  فعال  غیرحضوری  به صورت  آموزشی 
در جلسه ستاد مدیریت بحران در سالن کرامت استانداری، بیان کرد: در مساله کرونا 
تنها چیزی که برای ما اهمیت دارد حفظ جان و سلامت مردم است و به همین دلیل 
مدارس فقط به صورت غیرحضوری باید فعالیت داشته باشند. استاندار قم در ادامه با 
انتقاد شدید از عدم همکاری برخی دستگاه ها در روند مبارزه با کرونا، گفت: اگر اداره و 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

10پروژه شاخص اقتصاد مقاومتی اجرا می شود 
استاندارقم: 

مدارس قم تا پایان سال بازگشایی نمی شود
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پیش نیازهای مشارکت 
حداکثری در انتخابات 

و  انتخابات  در  اسلامی  جمهوری  نظام  اساس  و  مبنا   
مشارکت حداکثری مردم است و انقلاب اسلامی اساسا با 

حضور مردم به پیروزی رسید.بعد از پیروزی انقلاب هم در قانون اساسی برآمده از انقلاب 
اسلامی از مقام رهبری گرفته تا همه ارکان نظام به طور مستقیم یا غیر مستقیم با رای مردم 
انتخاب می شوند.  بنابراین مساله مشروعیت نظام به معنای رضایت مندی، یکی از اصول 
شکل گیری نظام و هم یکی از اصول بقای نظام است. به میزانی که مشارکت مردم در تعیین 
سرنوشت خود، کاهش پیدا می کند نظام با مشکلات جدی مواجه می شود.مشکلات امنیتی 
و مشکلات در حوزه سیاست خارجی تنها بخشی از این مشکلات است. پس حضور مردم 
نقش کلیدی در قدرت نظام جمهوری اسلامی داردو هر جریان و فردی تلاش کند مشارکت 
مردم در انتخابات را کاهش دهد در واقع در تلاش برای آسیب جدی زدن به نظام است. 
متاسفانه برخی جریانات کج اندیش که ممکن است دلسوز هم باشند در درون کشور در کنار 
براندازان قرار گرفته اند و به دنبال کاهش مشارکت مردم در انتخابات هستند. گروه های کج 
اندیش با برخی سیاست های نابخردانه و برخی نگاه های انحرافی تصورشان این است که 
با حضور حداقلی مردم هم می شود کشور را مدیریت کرد. این نگاه بسیار خطرناک است. 
نگاه رهبری اینگونه نیست. رهبری از دیرباز همواره بر مشارکت حداکثری مردم تاکید کردند. 
مشارکت حداکثری مردم نیازمند الزاماتی است، این الزامات در هر دوره متفاوت است و در 
اولویت بندی مردم تغییر پیدا می کند. هر چند کلیت خواسته های مردم یکسان است اما در 
هر دوره ای یک خواسته درصدر خواسته های مردم قرار می گیرد. در سال۷۶ نوعی احساس 
انسداد و مهندسی شدن انتخابات در جامعه وجود داشت که موجب شد مردم به صحنه 
بیایند و آن تصور مهندسی انتخابات را با حضور خود بهم بریزند. یا در سال ۹۲ و ۹۶ و در 
دوگانه روحانی و رقبای او احساس اینکه  حضور حداکثری مردم منجر به جلوگیری از جنگ 
و نا امنی می شود باعث شد مردم حضور گسترده پیدا کنند. امروز به نظر می رسد که یکی از 
اولویت های جدی مردم علاوه بر نیازهای عمومی مثل فضای باز سیاسی وحضور سلیقه های 
مختلف در انتخابات مساله مشکلات اقتصادی است. در حال حاضر به نظر می رسد که 
اولویت اول جامعه تنگناها و مشکلات معیشتی و  بیکاری است.  بخشی از این مشکلات 
به ساختارهای داخل کشور مرتبط است اما بخش عمده هم مرتبط به تحریم است. همه 
مسوولان کشور هم به نقش تحریم در مشکلات اقتصادی اذعان کرده اند. بنابراین یکی از 
اقتضائات مشارکت حداکثری مردم در انتخابات سال آینده این است که بتوانیم دریچه ای باز 
کنیم و نشان دهیم که مشکلات اقتصادی در حال کمتر شدن است و تحریم ها کاهش پیدا 
می کند. طبیعتا حل مسایل اقتصادی یک شبه ممکن نیست اما همین که مردم احساس 
کنند روزنه  های جدی باز شده برای حل برخی مشکلات، قطعا در انتخابات مشارکت 
می کنند. جامعه در طول سال های اخیر با انبوه اطلاعاتی مواجه شده که در مورد رانت، 
فساد و امضاهای طلایی است. این امر باعث ریزش سرمایه اجتماعی شده است. بنابراین 
شفافیت در مبارزه با فساد و ارایه اطلاعات به جامعه می تواند سطح اعتماد مردم به نظام را 
افزایش دهد. این اعتماد منجر به افزایش  سرمایه اجتماعی و در نهایت افزایش مشارکت 
در انتخابات می شود. گام سوم، ایجاد فضای مناسب برای گروه های مختلف است تا همه 
جریانات دلسوز نظام بتوانند در انتخابات مشارکت کنند. همه جریانات باید این فرصت برابر 
را داشته باشند که بتوانند کاندیداهای مورد نظر و توانمند خود را به مردم معرفی کنند و مردم 
هم بتوانند با هر سلیقه ای در انتخابات شرکت کنند. در واقع در انتخابات سال آینده باید نگاه 

غیر استصوابی حاکم باشد.
استاد دانشگاه تهران و فعال سیاسی اصلاح طلب

حسین مرعشی:

ناطق نوری کاندیدا شود
 از او حمایت می کنیم 

 سخنگوی حزب کارگزاران درباره کاندیداتوری ناطق نوری در انتخابات ۱۴۰۰ گفت: اگر 
همین امروز هم آقای ناطق نوری می آمد و کاندیدا می شد من از او بدون برو برگرد حمایت 
می کردم. حسین مرعشی در پاسخ به سوالی مبنی بر آنکه محمدرضا عارف را برای انتخابات 
۱۴۰۰ مناسب دانسته و او می تواند گزینه اصلاح طلبان باشد یا خیر؛ گفت: ما به همه 
دوستان توصیه مان این بود که کسانی را مورد بحث قرار دهیم که هرچه نتیجه تصمیم جمع 
شد را بپذیرند؛ اگر آقای عارف تصمیم جمعی را بپذیرند در مورد ایشان هم حتما بررسی 
خواهد شد. مرعشی  در خصوص حمایت از علی لاریجانی در انتخابات نیز گفت: در مورد 
آقای لاریجانی بدون قید و شرط نمی گویم ولی از آقای ناطق نوری بدون قید و شرط حاضر 
هستیم که حمایت کنیم تا رئیس جمهور ایران شود. مشکل این است که آن مجموعه ای که 

در نظام مدیریت می کنند دیگر ناطق نوری را قبول ندارند و این مشکل ما نیست.

غلامرضا ظریفیان*

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم: 

ایمنی ساختمان های
 بلندمرتبه  رصد می شود
بدون رعایت  مقرارت ایمنی اجازه بلندمرتبه سازی نمی دهیم

آگهی مزایده شماره 99/2

سازمانی دولتی در استان قم
 قصد دارد تعداد 27 دستگاه خودرو سبك ، سنگین را از طریق مزایده عمومی ، به فروش 

برساند.
متقاضیان می توانند جهت بازدید و دریافت فرم شرایط شرکت در مزایده و لیست کامل اموال 
با شماره تماس  یا جهت کسب اطلاعات  و  به شرح ذیل، مراجعه  در زمان و محل اعلامی 

۲ـ۰۲53۷۶۰۴3۷۰داخلی های ۲ یا ۶ تماس حاصل نمایند. 
زمان بازدید:روزهای یکشنبه 99/12/10 لغایت سه شنبه99/12/12 از ساعت 8  صبح 

لغایت 15 عصر به مدت 3 روز 
تاریخ انصراف:99/12/12

تاریخ بازگشایی پاکت ها:99/12/13
اعلام نتیجه مزایده:1399/12/16

محل بازدید: قم، کیلومتر 5 جاده قم جعفریه،جنب پارکینگ سینا، پارکینگ شورای هماهنگی 
مبارزه با مواد مخدر قم

محل دریافت پیشنهاد: قم،بلوار۱5 خرداد،۲۰متری شهیدتقوی )خیابان مابین حرم امامزادگان 
سیدعلی و سید احمد علیهم السلام(،پلاك ۴۴

ضمناً ؛ بازدیدکنندگان محترم می توانند لیست خودروها را در بخش مزایده - مناقصه سایت ستاد 
مبارزه با مواد مخدر به آدرس WWW.dchq.irهم ملاحظه نمایند.

یادآوری : 
* استفاده از ماسک، دستکش و رعایت دستورالعمل های بهداشتی به منظور پیشگیری از شیوع 
ویروس کرونا در کلیه مراحل مزایده اجباری بوده و به افرادی که مسائل بهداشتی را رعایت نکنند 

، هیچ خدماتی ارائه نمی شود.
*کلیه هزینه های جانبی از قبیل: عوارض سالانه شهرداری،مالیات مشاغل و نقل و انتقال سند و 

... به عهده برنده مزایده خواهد بود.
*خودرو فاقد پلاک تحویل می گردد و جابجایی و نقل و انتقال آن از محل پارکینگ به مراکز شماره 

گذاری در کلیه نقاط کشور ، بر عهده خریدار می باشد.
* برنده مزایده موظف است ظرف مدت ۷روز کاری نسبت به واریز وجه پیشنهادی به حساب اعلام 

شده ، اقدام نماید.

شناسه آگهی: ۱۱۰۱۰7۲

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، روز جمعه در سفر به 
شهر مقدس قم ضمن دیدار با شماری از مراجع تقلید، وعلما 
گزارشی از آخرین اقدامات انجام شده در مسیر مبارزه با کرونا 

ارائه کرد. مراجع تقلید و علمای قم در این دیدارها از تلاش ها 
کرونا  ویروس  با  مقابله  درراستای  بهداشت  وزارت  واقدامات 
قدردانی نمودند و بر رعایت دستورات وپروتکل های بهداشتی 

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم:

تضمین بازگشت به برجام لغو کامل 
تحریم هاست

 امام جمعه قم با تاکید بر اینکه سخن از معاهده با دشمنان باید از موضع قدرت باشد نه ضعف 
گفت: در برجام اکنون نوبت ایران است که آمریکا و همپیمانانش را راستی آزمایی کند. آمریکا 
ناقض برجام بوده و اروپایی ها هم به وعده های خود عمل نکرده اند و تضمین عینی بازگشت به 

برجام باید لغو کامل تحریم ها باشد. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی  دیروز در خطبه های این هفته نماز جمعه قم که در مصلای قدس 
برگزار شد با بیان اینکه امروز مسؤولیت بزرگ علمای دین تبیین حقایق اسلام ناب و آموزه های 
مکتب اهل بیت)ع( است اظهار کرد: علما نباید اجازه کتمان حقایق را بدهند و البته این 

مسؤولیت از رهگذر اجتهاد و جامعیت عملی می شود .
وی افزود: کسانی که صلاحیت ندارند نباید به خاطر اغراض سیاسی با استفاده از تریبون 

عمومی و فرصت مسؤولیت با استناد ناقص به برخی از آیات، دست به تحریف قرآن بزنند.
امام جمعه قم خاطرنشان کرد: مواضع ناصواب سیاسی برخی برای جلب اطمینان دشمنان 
کینه توز و پیمان شکن در پوشش معاهده های بین المللی، ربطی به برداشت غیرصحیح از آیات 
الهی ندارد. وی افزود: قرآن کریم به صراحت در سوره انفال می فرماید هرگاه با آشکار شدن 
نشانه هایی از خیانت گروهی مطلع شدید به طور عادلانه پیمان آنها را لغو کنید؛ کفار کینه توز 

فکر نکنند با خیانت و نقض عهد جلو افتادند آنها نمی توانند از قلمرو قدرت الهی بیرون روند.
آیت الله سعیدی با تاکید بر اینکه سخن از معاهده با دشمنان باید از موضع قدرت باشد نه 
ضعف تاکید کرد: در برجام اکنون نوبت ایران است که آمریکا و همپیمانانش را راستی آزمایی 
کند. آمریکا ناقض برجام بوده و اروپایی ها هم به وعده های خود عمل نکرده اند و تضمین عینی 
بازگشت به برجام باید لغو کامل تحریم ها باشد و هرگونه مهلت دادن به دشمنان بر خلاف قرآن 
کریم است. وی تصریح کرد: تا زمانی که آنها به وعده  های پیشین خود عمل نکرده اند نباید هیچ 
مذاکره رسمی و غیررسمی با غربی  ها صورت گیرد. امام جمعه قم در بخش دیگری از سخنان 
خود با بیان اینکه امت ما در ایام اعتکاف شور و شوق خاصی برای حضور در مراسم معنوی 
داشتند گفت: مومنین دو سال است که به خاطر ویروس کرونا از انجام مناسک محروم هستند 
و امیدواریم این ویروس در جهان و سرزمین های اسلامی ریشه کن شود. وی فرارسیدن روز 
احسان و نیکوکاری را مورد توجه قرار داد و افزود: امت قدرشناس همواره برای رفع محرومیت ها 
و کمک به همطونان پیشگام بوده و در یاری رساندن به مردم مردم زلزله زده سی سخت نیز 
کمال همکاری را داشتند و از ایشان می خواهیم نسبت به این عمل مومنانه همچنان اهتمام 

داشته باشند.
 

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد:

توزیع 3500بسته معیشتی
 بین خانواده زندانیان  

 دادستان عمومی و انقلاب قم از توزیع بالغ بر 35۰۰ بسته معیشتی بین خانواده زندانیان 
استان خبر داد. 

حجت الاسلام حسن غریب ظهرروزپنجشنبه در جشن گلریزان آزادی زندانیان غیرعمد استان 
همزمان با سالروز میلاد امیرالمؤمنین)ع( ضمن تبریک فرارسیدن میلاد مولی الموحدین و اعیاد 
ماه رجب اظهار داشت: خیران با تأسی از منش و سیره امیرالمؤمنین)ع( در حال گره گشایی 
و خدمات به مردم هستند. وی با بیان اینکه به برکت نظام جمهوری اسلامی مصادیق امورات 
خیر در جامعه گسترش یافته است، ابراز کرد: قبلًا ساخت مسجد به عنوان خیرات در بین 
مردم مشهود بود که امروزه ساخت مدارس، گره گشایی از مردم، آزادی زندانیان و... با کمک 
خیران در حال افزایش است. دادستان قم با تأکید بر اینکه خیران حمایت های ویژه از خانواده 
زندانیان استان داشته اند، تصریح کرد: متأسفانه ما با خانواده هایی مواجهه هستیم که نان آور 
خانه آنان در زندان است ولی با حمایت و همدلی مسئولان و خیران گام های مهمی در کاهش 
این مشکلات برداشته شده است. کرد: این انجمن خود را مکلف می داند که هرکجا می تواند 
حمایتی از خانواده زندانیان با همکاری همگان انجام دهد و گام های مؤثری در این زمینه 
برداشته است. غریب ایجاد مشکلات اقتصادی، گرانی و کرونا را در یکسال گذشته موردتوجه 
قرار داد و افزود: در یکسال گذشته شاهد شیوع کرونا، تورم و گرانی هایی بودیم که در این شرایط 
کمک های خیران استان هم مضاعف شده است. وی یکی از اقدامات انجام شده در یکسال 
گذشته را توزیع اقلام معیشتی دانست و یادآور شد: در یکسال گذشته  سه هزار و 5۶۰ بسته 
معیشتی در ماه های مختلف بین خانواده زندانیان توزیع شد. دادستان قم خاطرنشان کرد: در 
این مدت ۲۶۰ کمک هزینه تحصیلی بین دانش آموزان این خانواده ها اهدا شد، همچنین یک 
هزار و 8۹۰ بسته تحصیلی و ۴۴ تبلت در اختیار دانش آموزان خانواده های زندانیان قرار گرفت.
وی با بیان اینکه بیش از چهار هزار کتب درسی و لباس بین خانواده ها توزیع شده است، اضافه 
کرد: در این مدت کمک هزینه های درمانی، تأمین جهیزیه و آزادی تعداد قابل توجهی از زندان 

اتفاق افتاده است.

سالروز وفات حضرت زینب )س(  را تسلیت می گوییم
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سخنگوی شورای نگهبان: 

گمانه زنی ها درباره احراز صلاحیت ها 
معتبر نیست

سخنگوی شورای نگهبان، گمانه زنی ها درباره احراز صلاحیت ها را معتبر ندانست 
و گفت: این قبیل اظهارات تاثیری بر شورای نگهبان ندارد و حتی اعضای شورا هم 

نمی توانند الان از جانب شورای نگهبان اظهارنظر کنند. 
عباسعلی کدخدایی در جمع دانشجویان بسیجی در اردوگاه سیدالشهدا آبعلی 
با اشاره به اینکه انتخابات ریاست جمهوری در سال ۱۴۰۰ برای کشور مهم است، 
تصریح کرد: طی ۴۰ ساله گذشته انتخابات به شکل آزادانه و با حضور مردم برگزار 
شده است؛ به عبارتی صرفا مردم انتخاب می کنند و کسی نمی تواند دخالتی در رای 

مردم داشته باشد.
سخنگوی شورای نگهبان افزود: ان شاءالله این دوره نیز با حضور و مشارکت مردم 
انتخابات خوبی انجام خواهد شد و امیدواریم فرد اصلح و کارآمدی انتخاب شود و 

کشور با سرعت بیشتری در مسیر پیشرفت و توسعه قرار گیرد.
کدخدایی در پاسخ به سوال دانشجویی که چرا برخی داوطلبان پیروز توسط 
شورای نگهبان رد صلاحیت نشدند، گفت: شورای نگهبان یک کنشگر سیاسی 
نیست که به عنوان یک حزب سیاسی عمل کند و مطابق با خواست و سلیقه سیاسی 

احزاب در نظارت بر انتخابات عمل کند.
وی افزود: قانون انتخابات مجلس و ریاست جمهوری را مجلس شورای اسلامی 
تصویب می کند و مجری آن در بررسی صلاحیت ها شورای نگهبان است. ابزار قانونی 
در اختیار مجلس است که انتظارات باید در چارچوب قانون اساسی و قانون مصوب 

مجلس باشد.
و  شود  داوطلب  است  قرار  که  فردی  که  موافقم  هم  من  کرد:  اظهار  وی 
مسوولیت هایی هم در گذشته داشته را به شورای نگهبان دعوت کنیم و برنامه ها، 
مشاوران و توانمندی های او را بشناسیم و بشنویم و دقیق تر ارزیابی کنیم اما عده ای 

همین را هم بر نمی تابند.
عضو حقوقدان شورای نگهبان در پاسخ به این مطلب که چرا برخی نامزدهای 
تایید صلاحیت شده اکنون نتوانسته اند به وعده های خود عمل کنند و رفتار آنها 
تغییر کرده است، خاطرنشان کرد: هیچ تضمینی نمی توانیم بدهیم که کسی که 
امروز تایید صلاحیت می شود تا پایان دوره اش همین طور می ماند و همه وعده ها و 

برنامه هایش را اجرا می کند.
کدخدایی، مطالبه گری را ویژگی بارز جنبش دانشجویی عنوان کرد و به دانشجویان 
توصیه کرد: بی رحمانه انتقاد کنید و برابر مسوولان صریح باشید اما انصاف و حق را 
هم در نظر بگیرید. سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوال دانشجویی درباره 
گمانه زنی برخی افراد و چهره های سیاسی درباره رد یا تایید صلاحیت شدن نامزدها 
در انتخابات ۱۴۰۰ گفت: افراد مختلف در دوره های گوناگون اظهاراتی راجع به 

عملکرد شورای نگهبان می کنند.
وی افزود: همین جا اعلام می کنم نه تنها بیرون از شورا بلکه خود اعضای شورای 
نگهبان هم نمی توانند بگویند که در بررسی صلاحیت داوطلبان چه اتفاقی می افتد 

و آیا داوطلبی رد یا تایید می شود.
کدخدایی با بیان اینکه در برخی دوره ها، افرادی را داشته ایم که رای آنها ۶ به ۶ 
شده و فاصله آرای اعضا بسیار به هم نزدیک بوده است، تاکید کرد: افراد مختلفی 
سخنگوی شورای نگهبان شده اند و از طرف شورای نگهبان اظهارنظر می کنند که 

فلانی رد یا تایید می شود.
سخنگوی  شورای نگهبان یادآور شد: به هیچ وجه چنین اظهار نظراتی معتبر 
نیست و تاثیری بر شورای نگهبان ندارد و حتی اعضای شورای نگهبان هم نمی توانند 
الان از جانب شورای نگهبان اظهارنظر کنند. باید تا بعد از ثبت نام و شروع بررسی 

صلاحیت ها توسط اعضای شورای نگهبان، صبر کرد.

محمدعلی وکیلی:

 نمایندگان نگاه صفر و  صدی به سیاست 
خارجی نداشته باشند

 نماینده پیشین مجلس با بیان اینکه توافق سازمان انرژی اتمی با آژانس به تایید 
شورای عالی امنیت ملی رسیده است،  گفت: نمایندگان در حوزه سیاست خارجی 
نباید نگاه صفر و صدی به مسائل داشته باشند چرا که این نگاه ممکن است زیانهای 

وحشتناکی برای کشور به همراه داشته باشد. 
محمدعلی وکیلی در خصوص اتفاقات اخیر مجلس و اظهارات نمایندگان درباره 
توافق و بیانیه سازمان انرژی اتمی و آژانس اظهار داشت: نماینده ها حق دارند در 
موضوعات مختلف اظهارنظر کنند و به مسوولان تذکر دهند و از تریبون مجلس 
مسائلی که به صلاح کشور است، را بیان کنند اما همه این حق و حقوقی که برآمده از 

رای مردم است، حول منافع ملی می چرخد.
وی با بیان اینکه نمایندگان مجاز هستند تا عقاید حول منافع ملت را بیان کنند، 
گفت: موضوع پرونده هسته ای ایران جزو مسائل کلان و منافع ملی کشور است و 
نمی توانیم فکر کنیم که این موضوع در زمین مجلس و برای آن تعیین کننده است. 
پرونده هسته ای همواره در حوزه اختیار شورای امنیت ملی بوده و فرادستگاهی  

بوده و مساله ای است که کلیت حاکمیت باید پیرامون آن به جمع بندی برسد.
عضو هیات رییسه مجلس دهم شورای اسلامی با بیان اینکه بخشی ورود کردن به 
پرونده هسته ای ضد منافع ملی است، گفت: جمع بندی که سازمان انرژی اتمی و 
آژانس داشتند، جمع بندی حاکمیت است و نباید صداهای متناقض، متعارض و 
متفاوت به بیرون کشور مخابره شود. موضوعاتی که به منافع ملی مملکت بازمی گردد 
باید صدای واحد و اجماع پیدا کند. همه باید یک صدا در ارتباط به این مساله قضاوت 
کنند. وی با بیان اینکه برنامه هسته ای، جزو موضوعات جنجالی، حزبی و ارثی 
نیست، گفت: موضوعی که نمایندگان طی یک شکایت به قوه قضاییه ارجاع دادند، 

تنزل دادن موضوع منافع ملی در حد یک مساله حزبی بود.
 نماینده پیشین مجلس خاطرنشان کرد: اصل قانونی که مجلس تصویب کرد و 
الزام دولت به اینکه اگر طرف مقابل به تعهداتش پایبند نباشد و تحریم ها برداشته 
نشود، ایران هم اقداماتی انجام دهد، قانون خوبی است اما اینکه ما در مسیر توافق 
سنگی را به چاه بیندازیم و کار دولت را سخت کنیم، بهانه دست طرف مقابل خواهیم 
داد و این برازنده مجلس نیست. این اقدامات بازی در زمین خودی نبود و کمکی به 

منافع ملت نمی کند.
وی با اشاره به اینکه تذکر رهبر انقلاب به نمایندگان برای حل مسائل میان مجلس و 
دولت و لزوم پرهیز از دوصدایی جدی بود، گفت: ما مجاز به چندصدایی در خصوص 
پرونده هسته ای نیستیم و همه اقداماتی که دستگاه ها انجام می دهند باید ذیل 
تصمیم نهایی باشد که حاکمیت می گیرد. تصمیم حاکمیت هم کاری است که وزارت 

امور خارجه انجام می دهد.
 وکیلی با بیان اینکه توافقی که بین سازمان انرژی اتمی و آژانس صورت گرفت، 
مورد تایید شورای عالی امنیت ملی بوده است، گفت: مجلس در حوزه سیاست 
خارجی نباید صفر و صدی به موضوعات نگاه کند. زیرا این نگاه می تواند زیان های 

دهشتناکی برای کشور به همراه داشته باشد.

رییس ستاد انتخابات کشور:

برخورد با تخلفات انتخاباتی تعارف نداریم
رییس ستاد انتخابات کشور با اشاره به این که همواره دو اصل اساسی قانونمداری 
و بیطرفی سرلوحه همه برنامه هاو اقدامات مجریان انتخابات قرار دارد، تأکید کرد: در 
برخورد با تخلفات انتخاباتی که از ناحیه هر فرد و مسؤولی سر بزند، تعارف نخواهیم 

داشت. 
جمال عرف که در آیین اختتامیه دوره های آموزشی مجریان انتخابات در وزارت 
کشور سخن می گفت، اظهار داشت: در شرایط خاصی قرار داریم که لازم است بر 
اساس استراتژی مقاومت فعال و ابتکارات هوشمندانه، تصمیماتی درست و سنجیده 

به سود مردم و منافع ملی گرفته شود.
معاون سیاسی وزیر کشور افزود: در چنین شرایطی، شاهدیم که مقام معظم 
رهبری همچون تمامی فرازهای سخنانشان در تاریخ انقلاب اسلامی، در سخنرانی 
اخیر خود نیز بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام در قوا و دستگاه های کشور و پرهیز 

از چندصدایی در کشور تأکید فرمودند.

صبر ایران لبریز شده یا 
طرف های غربی برجام ؟ 

ریاست  به  امریکا  کنونی  دولت  اینکه  وجود  با   
جمهوری بایدن دارای اختلافات جدی و اساسی در 

زمینه های مختلف با دولت تجدید نظر طلب ترامپ است اما به لحاظ حقوقی با 
توجه به مسئولیت حقوقی دولت ها مسئولیت عواقب سیاست هایی که در دوره 
ترامپ اتخاذ شد به پای امریکاست و لذا دولت کنونی بایدن نمی تواند از آن شانه 
خالی کند هرچند که ممکن است خودش هم منتقد این سیاست ها و رویکردهای 

پرهزینه باشد. 
از این منظر امریکا در دوره ترامپ به طور یکجانبه از توافقنامه هسته ای با ایران 
خارج شد و با اعمال فشارهای حداکثری صدمات مادی و معنوی زیادی بر ایران 
وارد کرد که در مواردی با تلفات انسانی هم همراه بوده است به دلیل اینکه خیلی 
ها در ایران به دلایل مشکلات ناشی از کمبود دارو جان خود را از دست دادند که 
بی تردید در صورت اعمال نشدن تحریم ها می توانستند به راحتی از پس درمان 

برآیند. 
با این حال جمهوری اسلامی ایران با اتخاذ سیاست صبر راهبردی تلاش کرد 
دوران پسا خروج امریکا از برجام را با تحمل سختی ها و مشقت های طاقت فرسا 
مدیریت کند و در انتظار اجرای تعهدات پذیرفته شده طرف های مقابل بماند اما 
متاسفانه نه طرف های اروپایی به تعهدات خود عمل کردند و نه اینکه دولت جدید 

بایدن به تعهدات خود عمل می کند. 
حداقل کاری که دولت بایدن می توانست انجام دهد این بود که با بازگشت 
بدون قید و شرط به برجام همه تحریم هایی که دولت ترامپ با نقض برجام علیه 
ایران اعمال کرده بود ملغی کند اما چنین کاری تا الان صورت نگرفته و بازگشت 
به برجام به جای اینکه مقدمه باشد حاصل یک پروسه جدید از مذاکره فرض شده 

که این می تواند تداعی کننده سیاست وقت کشی باشد. 
در واقع اگر به بطن و کنه اقدامات جدید ایران نگاه شود همه آنها یک هدف 
را دنبال می کند و آن اینکه اهرم وقت کشی را از دست طرف مقابل بگیرد و از 
فرسایشی شدن مذاکرات جلوگیری کند. سیاست وقت کشی و فرسایشی کردن 
مذاکرات رویه رایج و حاکم بر رژیم صهیونیستی است و این رژیم با اتخاذ این رویکرد 
از یک طرف بین فلسطینی ها اختلاف انداخت و برخی را به مذاکرات امیدوار کرد 
اما از طرف دیگر اقدامات شهرک سازی را سرعت داد و در نهایت جناح سازشکار 
فلسطینی را نیزدر برابر عمل انجام شده  و در وضعیتی قرار داد که نه راه پس داشت 

و نه راه پیش . 
همه شواهد نشان می دهد که این رژیم که حالا بزرگترین حامی خود را در کاخ 
سفید از دست داده است و حامیان اوانجلیست و ترامپیست خود برای مدتی از 
قدرت کنار زده شده اند، با اعمال نفوذی که بر دولت بایدن دارد می خواهد آن را 
در مسیر سیاست وقت کشی در برابر ایران قرار دهد و با فرسایشی کردن مذاکرات 

زمان لازم را برای به قدرت رسیدن مجدد ترامپیست ها بخرد. 
بی تردید دود آتش افروزی  این بازی به چشم دولت نوپای بایدن و اروپایی ها 
نیز خواهد رفت که خود از قربانیان دوران ترامپیسم بودند اما آنچه که به جمهوری 
اسلامی ایران مربوط می شود اینکه نمی تواند بیش ازاین دست روی دست بگذارد 
و شاهد ادامه سیاست وقت کشی و فرسایشی شدن مذاکرات باشدو بنا بر این باید 
گفت این طرف ایرانی است که صبرش لبریز شده نه طرف های مقابل که تاکنون 

به بهانه های مختلف از اجرای تعهدات خود سرباز زده اند.

رئیس دفتر رئیس جمهوری: 

فشار حداکثری به ملت و دولت ایران 
شکست خورد

 رئیس دفتر رئیس جمهوری گفت: فرقی نمی کند در آمریکا چه کسی پیروز شده 
است مهم این است که فشار حداکثری بر ملت و دولت ایران شکست خورد به این 
دلیل که مردم مقاومت و تولیدکنندگان تولید کردند و سازندگان کشور را ساختند. 

محمود واعظی روز جمعه در آیین آغاز عملیات حفاری تونل جبهه غرب به شرق 
خط ۲ قطار شهری کلانشهر اصفهان افزود: با این وجود مردم و مسئولان باید در 
مقابل دشمنان بایستند و کوتاه نیایند که به طور قطع پیروزی نصیب ملت ایران 
است. وی تصریح کرد : در امنیت، توسعه کشور و خدمت به مردم اختلاف نظر 
نداریم و نباید اختلاف سلیقه های سیاسی مانع کار اصلی ما باشد. رئیس دفتر 
رئیس رئیس جمهوری خاطرنشان کرد: نمی توانیم بگوییم همه یک جور فکر 
کنند بلکه همه باید در مسیر سازندگی، مصالح و امنیت کشور حرکت کنند. 
واعظی اضافه کرد: افتخار داریم خادم مردم هستیم از این رو خدمتگزار باید 
عمل خدمتگزاری داشته باشد. رئیس دفتر رئیس جمهوری یادآور شد: امروز با 
توجه به فشارها و تحریم ها در هر نقطه و استان همه با هم متحد شدند که باعث 
سرافرازی است. وی با بیان اینکه تمام ایران کارگاه سازندگی است، بیان کرد: در 
چنین شرایط پروژه های مختلف کار می شود. به گفته وی در بسیاری از کشورهای 
دنیا و اجلاس ها شرکت کردم اما مرکز همایش های بین المللی اصفهان زیباترین و 

مجهزترین بوده و برای اصفهان و ایران آبرو است.
افتتاح پروژه ها نتیجه همدلی و همبستگی و همراهی است

واعظی خاطرنشان کرد: افتتاح پروژه های متعدد نتیجه همدلی، همبستگی و 
همراهی است. وی اضافه کرد: در جنگ تحمیلی همیشه اصفهانی ها پیشران و 

پیشتاز بودند و در تمامی بخش های جبهه حضور فعال داشتند.
شهردار اصفهان گفت: خط یک مترو ۱۷ سال به طول انجامید و هرسال پنج 
درصد پیشرفت فیزیکی داشت که در دوره مدیریت جدید ۱5 درصد باقیمانده 

ظرف چهارماه با سه شیفت کاری به اتمام رسید.
قدرت الله نوروزی ادامه داد: قبل از کرونا روزانه ۱۲۰ هزار نفر از خط یک مترو 

استفاده می کردند اما اکنون به دلیل شیوع کرونا به ۴۰ هزار مسافر رسیده است.
وی تصریح کرد: خط ۲ مترو به طول ۲3 کیلومتر از دارک آغاز و به میدان شهدای 

خمینی شهر می رسد که این اقدام در سه فاز آغاز شده است.

رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت بهداشت :

مصونیت واکسن های کرونا موقتی است
 رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: هنوز 
برای قضاوت درباره مدت زمان ایمنی زایی و مصونیت پس از تزریق واکسن های 
کرونا زود است اما در مورد همه واکسن های موجود در دنیا مدت زمان بیش از 

هفت یا هشت ماه مصونیت پیش بینی نمی شود. 
کیانوش جهانپور در پاسخ به این پرسش که واکسن های کرونا چند مدت ایمنی 
و مصونیت ایجاد می کنند، افزود: در مورد همه واکسن های کرونا موجود در دنیا 
تصور ایمنی و مصونیت بیش از چند ماه وجود ندارد البته قضاوت در این مورد هنوز 

زود است و نمی توان اظهار نظر قطعی در این مورد داشت.
وی توضیح داد: یک نوع ایمنی هومورال داریم که بر اساس وجود آنتی بادی 
های خنثی کننده است و یک نوع ایمنی سلولی داریم قاعدتا در  مورد کووید۱۹ 
ایمنی همورال مثلا بعد از تزریق واکسن چند ماه پیش بینی می شود و ایمنی 
سلولی نیز بیش از هفت تا هشت ماه پیش بینی نمی شود. البته واکسن های کرونا 
همگی در یکی دو ماه اخیر تزریق شده اند و هیچ مطالعه ای در مورد مدت زمانی 
ایمنی زایی آنها هنوز انجام نشده و اکنون هیچ کس نمی تواند اظهار نظر قطعی 
درباره مدت زمان ایمنی زایی این واکسن ها داشته باشد.  سخنگوی سازمان غذا 
و دارو گفت: همه پیش بینی ها درباره مدت زمان مصونیت و ایمنی زایی واکسن 
های کرونا در حد حدس و گمان است. امیدواریم حداقل واکسن اسپوتنیک وی 
روسیه که یکی از بهترین واکسن های دنیاست و میزان اثربخشی و ایمنی زایی آن 
حتی برای افراد بالای ۶5 سال حدود ۹۲ درصد برآورد شده و سایر واکسن هایی 
که وزارت بهداشت تایید کرده و به آنها مجوز مصرف اضطراری داده، مدت زمان 
قابل توجهی ایمنی ایجاد کنند. اما ممکن است برای ادامه ایمنی زایی این واکسن 
ها به دوز یادآور نیاز باشد. جهانپور پیش از این به خبرنگار ایرنا گفته بود: فقط 
واکسن هایی به کشور وارد می شوند که از کمیسیون تشخیص صلاحیت دارو و 

مواد بیولوژیک سازمان غذا و دارو مجوز داشته باشند.

اخبار

احمد کاظم زاده*

 

روز  پزشکی،  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
جمعه در سفر به شهر مقدس قم ضمن دیدار با 
شماری از مراجع تقلید، وعلما گزارشی از آخرین 
اقدامات انجام شده در مسیر مبارزه با کرونا ارائه 
کرد. مراجع تقلید و علمای قم در این دیدارها از 
درراستای  بهداشت  وزارت  واقدامات  ها  تلاش 
مقابله با ویروس کرونا قدردانی نمودند و بر رعایت 
دستورات وپروتکل های بهداشتی توسط همگان  و 

رفع مشکلات جامعه پزشکی تاکید کردند.
سعید نمکی در ابتدای سفرخود به قم با آیت الله 
ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید دیدار و گفت 

و گو کرد.
روند  از  گزارشی  بهداشت  وزیر  دیدار  این  در   
اقدامات صورت گرفته در راستای مقابله با ویروس 

کرونا ارائه کرد.
الله مکارم شیرازی نیز ضمن قدردانی از   آیت 
با  مقابله  راستای  در  گرفته  صورت  های  تلاش 
ویروس کرونا بر رعایت دستورات بهداشتی توسط 

همگان تاکید کرد.
آیت الله سبحانی:

 کادر سلامت مجاهدین فی سبیل الله 
هستند 

در ادامه برنامه های سفر وزیر بهداشت به قم، وی 
با آیت الله جعفر سبحانی از مراجع تقلید دیدار و 

گفت و گو کرد.
 آیت الله جعفر سبحانی از مراجع تقلید ، با اشاره 
کادر  افزود:  کشور  درمان  کادر  های  تلاش  به 

سلامت مجاهدین فی سبیل الله هستند.
به رفع مشکلات  بیشتر  توجه هر چه  لزوم  وی 
جامعه سلامت را مورد توجه قرار داد و خاطرنشان 
در معرض خطر  اکنون که سلامت جامعه  کرد: 
جدی است باید به مشکلات کادر درمان بیش از 

همیشه توجه شود.
این مرجع تقلید افزود: سعی کنید تا جایی که 
ممکن است وضعیت معیشتی و اقتصادی کادر 
آنها  مشکلات  و  ساماندهی  درمان  و  بهداشت 

برطرف شود.
آیت الله سبحانی با قدردانی از تلاش های جامعه 

سلامت گفت: مردم با دعا و توجه و البته با رعایت 
زودتر  چه  هر  تا  بکوشند  باید  بهداشتی  مسائل 

مشکلات برطرف شود.
آیت الله جوادی آملی:

عمل به دستورات علمی از مسائل اساسی 
دین است

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی همچنین 
با آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید 
دیدار و گفت و گو و گزارشی از روند مقابله با ویروس 

کرونا در کشور ارائه کرد.
آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید، 
توجه به دستورات علمی را از مسائل اساسی دین 
خصوص  در  موظفیم  ما  همه  گفت:  و  دانست 
از سوی جامعه علمی کشور مطرح  مسائلی که 
می شود توجه داشته باشیم و دیگران را نیز به رعایت 

این مسائل تشویق کنیم. 
این مرجع تقلید ، با تقدیر از تلاش های یک ساله 
درمان  و  مهار  برای  پزشکی  جامعه  و  درمان  تیم 
ویروس کرونا تصریح کرد: این تلاش ها نزد خداوند 
ماجور است و اجر بزرگی برای آنها در نظر گرفته می 

شود.
وجود  مدیون  را  پزشکی  علوم  گسترش  وی 
بیماری ها دانست و یادآور شد: وجود ویروس کرونا 
جامعه پزشکی و جامعه علمی ما را پویاتر و فعال 
تر کرده و دانشمندان ما امروز توانستند در زمینه 
درمان این بیماری موثر بوده و برای تولید واکسن از 

اولین ها در دنیا باشند.
آیت الله سعیدی: 

 پیشرفت های کشور در مقابله با کرونا نادیده 
گرفته نشود

همچنین دیدار با آیت الله سیدمحمد سعیدی 
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( از دیگر 

برنامه های وزیر بهداشت در قم بود.
آیت الله سیدمحمد سعیدی دراین اظهار کرد: 
توجه به مسائل بهداشتی در کنار مسائل معنوی 
مهم بوده و موجب می شود تا بتوانیم با این ویروس 

مقابله کنیم.
وی با تاکید بر اینکه توجه به مسائل بهداشتی 

در کنار مسائل معنوی از اهمیت زیادی برخوردار 
است، تصریح کرد: دشمنان نمی خواهند پیشرفت 
کشور را ببینند اما همگان دیدند که در عرصه های 

مختلف چه پیشرفت هایی داشته ایم. 
امام جمعه قم با بیان اینکه مراجع عظام تقلید 
رعایت  بر  همواره  بیماری  این  شیوع  ابتدای  از 
دستورالعمل های بهداشتی تاکید داشتند، تصریح 
کرد: پیشرفت های کشور در مقابله با کرونا نباید 
نادیده گرفته شود و این پیشرفت ها ثمره غیرت 

ایرانی است.
ها  از تلاش  پایانی سخنان خود  در بخش  وی 
جامعه  سلامت  حفظ  در  درمان  کادر  خدمات  و 

تقدیرکرد.
وزیر بهداشت:

روند کاهش آمارهای کرونایی درقم قابل قبول 
است 

نمکی وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی نیز 
در این دیدار با اشاره به اینکه علما و مراجع تقلید 
بیشترین حمایت را از مجموعه بهداشت و درمان 
موضوع  خوشبختانه  کرد:  تصریح  است،  یافته 
کنترل ویروس جهش یافته در حال انجام است که 
به حمدالله تا حد مطلوبی این ویروس کنترل شده 

است.
وی با تاکید بر اینکه روند کاهش آمارهای کرونایی 
امیدواریم  کرد:  عنوان  است،  قبول  قابل  قم  در 
قم،  در  مسئولان  و  علما  مردم،  ویژه  عنایت  با 
بتوانیم این موضوع را اعلام کنیم که قم در رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی از پیشتازان است.
برنامه ریزی  با  کرد:  خاطرنشان  بهداشت  وزیر 
انجام شده تا بهار گروه های آسیب پذیر را واکسینه 
و  همگانی  رعایت  با  امیدواریم  و  کرد  خواهیم 
بتوانیم  بهداشتی  دستورالعمل های  حداکثری 

شرایط را کنترل کنیم.
نمکی عنوان کرد: در سال گذشته و سال جاری 
با وجود شرایط سخت کرونا هر ساله یک میلیارد 
دلار ارزبری دارو را کم کردیم و این نشان از تلاش 
وزارت بهداشت برای فاصله گرفتن از وابستگی به 

خارج است.
بهار آینده یکی از بزرگ ترین قطب های 

واکسن جهان خواهیم شد
 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
بنده همه تلاش خود را به کار گرفته ام تا واکسن 
ایرانی به نتیجه برسد و به امید خدا دنیا هم خواهد 
دید که با تلاش بی وقفه جوانان ایران در بهار آینده 
جهان  واکسن  قطب های  بزرگ ترین  از  یکی  ما 

خواهیم شد. 
وی همچنین از خدمات مجموعه دانشگاه علوم 
در  دانشگاه  این  رئیس  قدیر  دکتر  و  قم  پزشکی 

عرصه مقابله با ویروس کرونا تقدیر کرد.
دانشگاه  ویروس  کرونا  ستاد  جلسه  برگزاری 
علوم پزشکی قم نیز از دیگر برنامه های سفر وزیر 

بهداشت به قم بود.

رییس جمهوری گفت: توافق ایران و آژانس کار بسیار بزرگی بود و اگر کسی بخواهد این توافق 
را مخدوش کند در زمین دشمن بازی کرده است. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی صبح روزچهارشنبه  در جلسه هیات دولت  با بیان 
اینکه علامت ها باید صلح آمیز باشد و عمل ما هم به صلح آمیز بودن کمک کند، اظهار داشت: 
دشمنان می گویند فعالیت شما صلح آمیز نیست. با گفتن ما، مردم و دوستان ما  قبول می کنند 
ولی دشمنان قبول نمی کنند. برخی از مردم هم می مانند که ما درست می گوییم یا بدخواهان. 

در اینجا نقش نهادهای تاثیرگذار بین المللی بسیار مهم است.  
وی افزود: من نمی گویم آن نهاد اشتباه نمی کند اما وقتی آن نهاد گفت که این کشور فعالیتش 
صلح آمیز است، آن حربه کند شده یا از بین می رود. یکی از آثار مهم برجام گرفتن این حربه از 
دست دشمن بود. همه بهانه دشمن پرونده پی ام دی بود. ما پی ام دی را بستیم. بزرگترین ضربه بر 
پیکره تبلیغات و سیاست های بدخواهان بسته شدن این پرونده بود.   رییس شورای عالی امنیت 
ملی با تاکید بر اینکه ما محکم در برجام هستیم، خاطرنشان کرد: ممکن است تعهدات خود را بنا 
به دلایلی کاهش داشته باشیم ولی اصل برجام را قبول داریم و از آن حفاظت می کنیم. ما بودیم 
که برجام را حفظ کردیم. اگر ما در در سه سال جنگ اقتصادی صبر و تحمل نمی کردیم، برجامی 
باقی نمی ماند.   روحانی با بیان اینکه برجام به خاطر صبر و مقاومت ملت ایران زنده است، ابراز 
داشت: آمریکا که از برجام خارج شده و اروپا از ترس به خانه خود رفته بود. ما می توانستیم از 
آن خارج شویم ولی آن را حفظ کردیم. برای به کرسی نشاندن حرف مان، اینکه از صندلی اتهام 
پایین نشسته و در صندلی مدعی قرار بگیریم، راهش همکاری با آژانس است.   وی با تاکید بر 
اینکه وقتی راه همکاری با آژانس تخریب شود، راه و مسیر دیگری باقی نمی ماند، بیان کرد: 
آژانس در برابر ترامپ ایستادگی کرد. آنها از نیویورک به وین رفتند ولی موفق نشدند. مدیرکل وقت 
آژانس را به نیویورک بردند ولی ۱5 بار گزارش داده شد که ایران به تعهداتش پایبند بوده است. 
یکی از جاهایی که ترامپ شکست خورد، این بود که از آژانس شکست خورد. رییس جمهوری 
اضافه کرد: ترامپ یک سال در برجام بود ولی می خواست از طریق آژانس برجام شکست بخورد. 
آمریکا و برخی می خواستند ایران را محکوم کنند که ایران همکاری نمی کند ولی آژانس اعلام 
کرد که ایران همکاری می کند. سه کشور اروپایی - که خیلی بدهکار به ما هستند - می خواستند 
حربه ای به دست آوردند که علیه ایران استفاده کنند. این حربه از آنها گرفته شده است. رییس 
دولت تدبیر و امید با بیان این که روابط با سازمان ملل برای ما اهمیت دارد، اظهار داشت: این ها 
مسائل مهمی است این ها را باید یک کسی فکر و مطالعه کرده باشد سیاست و قانون بلد باشد. 

اینطور نیست که آدم همین طور حرف بزند ما به مقطعی رسیدیم که این مقطع سخت است.
 ۱۰۰ درصد قانون اقدام راهبردی را اجرا کردیم

روحانی با اشاره به تصویب قانون اقدام راهبردی و موضع دولت درباره این قانون گفت: ما همان 
موقع تصویب قانون،   حرف هایمان را گفتیم اما وقتی کاری مجلس انجام داد و قانون کشور شد ما 

طبق قانون اساسی باید اجرا کنیم و اجرا هم کردیم.
وی ادامه داد: از یک طرف می خواهیم قانون را اجرا کنیم، از طرف دیگر قانونی است که اگر 

درست و حساب شده اجرا نشود، همه ساختمان را تخریب می کند قانونش این است که باید 
پایه ساختمان را محکم کنیم اگر درست اجرا نشود این بولدزر تمام ساختمان را خراب می کند.

روحانی یادآور شد: خیلی مراقبت می خواست که ما به قانون عمل کنیم اما روابط را با آژانس را 
هم حفظ کنیم و از این مهم تر به دنیا بگوییم که ما حرکت صلح آمیز انجام می دهیم. ممکن بود 
ما فردا بگوییم که آژانس برود بیرون، آژانس می رفت بیرون و فعالیت ما غیرصلح آمیز می شد، ولی 
قضاوت دنیا این می شود که خیلی مهم بود. رییس دولت دوازدهم با بیان اینکه این اقدام کار 
بسیار بزرگ دولت جمهوری اسلامی ایران است، گفت: این دولت، دولت تدبیر و امید است و 
همه جا باید تدبیر خود را ثابت کند و این جا تدبیر خود را ثابت کرد. هم قانون را اجرا کرد و ذره ای 
از قانون کوتاه نیامد. اگر این قانون صد درصد است ما ۹/۹۹ را اجرایی نکردیم بلکه ۱۰۰ درصد 

به قانون عمل کردیم و اجرا کردیم.
نمی خواهیم دنیا را علیه خودمان بشورانیم 

رییس جمهوری اظهار داشت: ما هنرمندانه و هوشمندانه به گونه ای عمل کردیم که آژانس 
گفت ایران نمی خواهد با من همکاری نکند به نظر من یکی از روزهای بسیار خوب برای دولت 
تدبیر و امید بود همین هفته یکشنبه، دوشنبه و سه شنبه از روزهای ماندنی تاریخ جمهوری 
اسلامی ایران و دولت تدبیر و امید بود. ما قانون را به احسن وجه اجرا کردیم، قانون اجرا شد 

آرامش در دنیا برقرار شد مگر ما می خواهیم دنیا را علیه خودمان بشورانیم.  
 روحانی اظهار داشت: دنیا آرام است، آرامش دارد، نقد می کنند اما انتقادشان نمی تواند تند و 
تیز باشد. کار بسیار بزرگی انجام گرفت و اگر کسی بخواهد این توافق بین دولت ایران و آژانس بین 
المللی را مخدوش کند، بازی در زمین دشمن است و بازی در زمین خودی نیست. وی خطاب 
به طرف های برجام گفت: ما ملت و دولت و نظامی هستیم که یا چیزی را قبول نمی کنیم یا اگر 

قبول کردیم به عهدمان پایبند می مانیم. این را دین و اخلاق و فرهنگ ایرانی به ما گفته است.  
وی گفت: همین که می گویید فشار حداکثری جواب نداده در مقام عمل این کار را انجام 
دهید و نه در زبان. ما توقع زیادی نداریم و نکته فوق العاده ای نمی گوییم. ما می گوییم آدم 
جنایت کار آدمی که ضربه می زند تیر را مرتب به قلب مردم رها می کند کمان آن را  کنار بگذارید 

تیراندازی نکند آیا توقف تیراندازی توقع زیادی است؟
دولت جدیدآمریکا تروریسم اقتصادی را فورا متوقف کند

روحانی در بخش دیگری از سخنانش گفت: دولت جدید آمریکا عملیات تروریستی اقتصادی 
را فورا متوقف کند، وقتی این کار را کرد، راه، باز می شود، در ساختمان باز می شود و صندلی هم 
است. آن وقت می شود مذاکره کرد. در برجام صحبت می کنیم ولی بر برجام صحبت نمی کنیم. 

اضافه کردن دو ماده ممکن نیست ولی شرط همه اینها، پایان تروریسم و فشار است.
وی با بیان اینکه خداوند به ملت ایران صبر و ایستادگی داد و به ما توفیق داد که این رنج را کم 
کنیم، تصریح کرد: در طول این ۱۱ ماه، 3۲ هزار میلیارد تومان و ۹.5 میلیارد دلار برای واردات 
کالاهای ضروری توسط بانک مرکزی پول داده شده است. معنی آن شکست فشار حداکثری و 

تروریسم اقتصادی است.

رییس جمهوری :

مخدوش کردن توافق با  آژانس بازی در زمین دشمن است

دردیداروزیربهداشت با تعدادی ازمراجع و علمای قم مطرح شد؛

قدردانی از اقدامات وزارت بهداشت درمقابله با کرونا
تاکید بررعایت دستورات وپروتکل های بهداشتی توسط همگان

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی گفت: اگر 
اصلاح طلبان از معرفی نامزد ذاتی خود محروم شوند ممکن 
است کسی که از نظر مواضع به ما نزدیکتر باشد را حمایت 
کنیم؛ »علی لاریجانی« از جمله چهره هایی است که می توان 

درباره او بحث کرد و تصمیم گرفت. 
محمد عطریانفر بیان اینکه نامزد ریاست جمهوری ما کسی 
نباشد که از ابتدا با اتهام ها و برچسب های ناروا بتوانند او را از 
صحنه بیرون کنند، یادآور شد: ما باید در مورد این حداقل ها 
به جمع بندی برسیم. در فرصت پیش رو در جلسه هایی 
را  نفر  تا ۲  یکی  و  رسیدیم  جمع بندی  به  تقریبا  خودمان 
برای نامزدی در نظر داریم. وی خاطرنشان کرد: »محسن 
هاشمی« از جمله چهره هایی است که واجد این ویژگی ها 
شخصیتی  عنوان  به  هم  ظریف«  »محمدجواد  است. 
عرصه  در  به ویژه  ما  دارد.  را  ما  حمایتی  شرایط  غیرحزبی 

انتخابات ریاست جمهوری باید حرف و استراتژی مشترک 
که  نیست  مجلس  مثل  عرصه،  این  چون  باشیم  داشته 
نزدیک ۲۰۰ حوزه انتخابیه دارد و افراد زیادی با آرا محدود و 
منطقه ای انتخاب می شوند. عطریانفر درباره نسبت »اسحاق 
جهانگیری« با حزب کارگزاران سازندگی و نظر حزب درباره 
نامزدی او، گفت: جهانگیری از برجسته ترین نیروهای حزب 
است. اعضا به او تعلق خاطر زیادی دارند. مسلما اگر جبهه 
اصلاحات و شخص »اسحاق جهانگیری« موافق نامزدی در 
انتخابات ۲8 خرداد ۱۴۰۰ ریاست جمهوری باشد، بی تردید 
جزو گزینه های حزب کارگزاران سازندگی خواهد بود. وی 
مدت های  جهانگیری  داریم،  اطلاع  که  جایی  تا  افزود: 
مدیدی است که در حال رایزنی است و تا این لحظه برای 
نامزد شدن اعلام موافقت نکرده است. علت اینکه ما کمتر 
از آقای جهانگیری نام می بریم، به خاطر نظر خود او است. 

جهانگیری گفته است چون خودم به جمع بندی نرسیدم، 
تمرکز روی من در حال حاضر به مصلحت نیست. اما طبیعتا 
یکی از شخصیت هایی است که می تواند مورد توافق جبهه 
اصلاحات باشد. این فعال اصلاح طلب گفت: متوجهم چرا 
جهانگیری کمتر علاقه ای به ورود نشان می دهد. او به مدت 
۷ سال به عنوان معاون اول بیشترین و سخترین شرایط را 
به دوش کشیده و متاسفانه در حق او جفای زیادی شده و 
خسته است. در شرایطی که سیاست هایی تحریمی همه 
و قدرت خرید  بود  ریخته  به هم  را  اقتصادی کشور  ارکان 
مردم به دلیل نابسامانی ها کم شده بود، جهانگیری در راس 
سیاست های اقتصادی قرار گرفت و همه انتقادها و هجمه ها 
به عنوان پاسخگوی همه  را  به جان خرید. مردم دولت  را 
مشکلاتی می شناسند در حالی که دولت سهم اندکی در 

مدیریت کلان کشور دارد.

محمدعطریانفر: 
شاید لاریجانی به عنوان نامزد مورد حمایت ما قرار گیرد
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بیماری قلبی مطمئناً موضوع سطحی و کم اهمیتی نیست، بلکه مشکلی کاملًا 
جدی است که مردها )و زن ها( باید نسبت به آن آگاه باشند. امروزه بیماری قلبی 
یکی از علت های اصلی به خطر افتادن سلامتی در مردان است. بیشتر از یک سوم 

مردان دچار بیماری قلبی هستند.
علائم بیماری قلبی در مردان و زنان می تواند متفاوت باشد. مردها معمولًا در سن 
پایین تری نسبت به زن ها دچار حملات قلبی می شوند؛ اما حملات قلبی تنها یکی 
از جنبه های بیماری قلبی هستند که طیف گسترده ای از عوارض قلبی را پوشش 

می دهد. 
تعریف بیماری قلبی

همان طور که گفتیم، بیماری قلبی یک عبارت کلی است که شامل تعدادی از 
عوارض قلبی می شود. این عوارض شامل نارسایی قلبی، بیماری عروق کرونری، 
آریتمی ها، آنژین و دیگر عفونت های مرتبط با قلب و نقص های مادرزادی می شوند.
همه ی بیماری های قلبی، علائم آشکاری ندارند و شما ممکن است بیماری 
قلبی داشته باشید و ندانید یا اینکه علائمی داشته باشید؛ اما دانستن ریسک 
فاکتورها کمک بزرگی به شما خواهد کرد، پس در ادامه درباره ی علائم بیماری 

قلبی در مردان می گوییم.
ریسک فاکتورهای بیماری قلبی

تعداد زیادی از مردان در معرض ابتلا به بیماری قلبی هستند، زیرا درصد نسبتاً 
کمی از آن ها به میزان توصیه شده و طبق دستورالعمل ها فعالیت بدنی دارند و 
قلبی شامل سابقه  بیماری  به  ابتلا  فاکتورهای  ورزش می کنند. دیگر ریسک 
خانوادگی بیماری قلبی، بالا بودن سن، داشتن رژیم غذایی پُر از چربی های 
اشباع، اعتیاد به الکل و سیگار و داشتن کلسترول بالا، دیابت و فشارخون بالا 

می شود.
ریسک فاکتورهای بیماری قلبی که خاص مردان است: اختلال نعوظ

درست همان طور که در مورد خانم ها، سنین بعد از یائسگی ریسک فاکتوری در 
ابتلا به بیماری های قلبی است، در مورد آقایان نیز ریسک فاکتورهای خاصی وجود 
دارد. قادر به حفظ وضعیت نعوظ نبودن می تواند علامتی باشد که نشان می دهد 

مشکلی در گردش خون وجود دارد که شامل قلب هم می شود.
مشکلات عروقی سال ها قبل پیش از اینکه در قلب خود را نشان بدهند، در 
از علامت های  یکی  نعوظ می تواند  اختلال  بنابراین  بیضه ها ظاهر می شوند. 
مشکلات قلبی باشد. آقایانی که در دهه چهل زندگی خود به سر می برند و مشکل 
اختلال نعوظ دارند، به احتمال 8۰ درصد در عرض ده سال دچار مشکلات قلبی 

خواهند شد. 
ریسک فاکتورهای بیماری قلبی که خاص مردان است: استرس و عصبانیت

استرس می تواند برای مردان کشنده باشد. استرس، عصبانیت و اضطراب، 
به  منجر  می تواند  که  می دهد  افزایش  را  فشارخون  و  استرس  هورمون های 
محدودیت جریان خون به سمت قلب شود. پزشکان می گویند دو ساعت اول بعد 
از بروز خشم و عصبانیت، ریسک حمله قلبی برای یک مرد تقریباً پنج برابر بیشتر 

شده و ریسک سکته مغزی نیز سه برابر بیشتر می شود.
ریسک فاکتورهای بیماری قلبی که خاص مردان است: پایین بودن 

تستوسترون
تستوسترون پایین اثرش فقط کاهش میل جنسی نیست. پایین بودن سطح این 
هورمون با بیماری قلبی و دیابت نوع دوم نیز ارتباط دارد. پژوهش ها نشان می دهند 
پایین بودن تستوسترون می تواند ریسک فاکتوری برای بیماری های قلبی و عروقی 
و عوارض متابولیکی باشد. در ضمن سندرم متابولیک می تواند به معنی بالا بودن 
قند خون، بالا بودن کلسترول و چربی زیاد شکمی باشد که منجر به افزایش 

احتمال بیماری قلبی خواهد شد.
علائم اولیه هشداردهنده: آریتمی

علائم کم خطرتری از یک حمله قلبی وجود دارند که می توانند هشدار بدن 
درباره ی مشکلات قلبی باشند. متأسفانه، یک رویداد جدی اغلب اولین علامت 

نشان دهنده ی وجود یک مشکل است.
مراحل اولیه بیماری قلبی می تواند با علائمی آزاردهنده همراه باشد که می آیند 
و می روند. اگر شما دچار آریتمی )نامنظم بودن ضربان قلب( باشید، شاید متوجه 
شوید وقتی از پله ها بالا می روید، نفس نفس می زنید یا گاهی احساس ناراحتی در 

سینه تان می کنید )که از سی دقیقه تا یکی دو ساعت ممکن است طول بکشد(. 
همچنین ممکن است دردی در قفسه سینه تان احساس کنید که توضیحی برایش 

ندارید یا درد در گردن و آرواره.
علائم اولیه هشداردهنده: رگ های خونی

اگر بیماری قلبی داشته باشید، ممکن است متوجه علائمی مانند درد قفسه 
سینه که معمولًا به آن آنژین می گویند، درد در بالای دست ها معمولًا در سمت چپ 
یا تورم پاها و یا خستگی مفرط شوید. این علائم می توانند به معنی باریک شدن 
رگ های خونی در اثر تجمع پلاک باشند که در پزشکی به آن آترواسکلروز یا تصلب 
شرایین می گویند که باعث می شود قلب سخت تر بتواند خون اکسیژن دار را به 
سراسر بدن برساند. داشتن فشارخون بالا نیز به میزان چشمگیری ریسک بیماری 
قلبی را افزایش می دهد اما علائم فشارخون بالا به ندرت خود را نشان می دهند و 

به همین دلیل به آن قاتل خاموش می گویند.
علائم حمله قلبی

علامت حمله قلبی لزوماً این نیست که سینه تان را چنگ بزنید و بر زمین بیفتید؛ 
کلیشه ای درباره حمله قلبی که معمولًا نشان داده می شود. ممکن است شما 
احساس فشار یا چنگ زدگی در سینه تان کنید که بیانگر یک حمله قلبی است )در 
پزشکی به آن یک انفارکتوس میوکارد گفته می شود( اما همیشه هم این درد وجود 
ندارد. همچنین ممکن است متوجه احساس ناراحتی در دست ها، پشت و حتی 
آرواره تان کنید. ضمناً شاید دیگر علائم هشداردهنده حمله قلبی را داشته باشید 
که شامل تنگی نفس، تعریق بی دلیل، تهوع و استفراغ و احساس سبُکی در سر و 

گیجی و منگی می شود.
علائم سکته مغزی

یک سکته مغزی معمولًا فقط یک سمت از بدن را تحت تأثیر قرار می دهد که 
همراه با کرختی یا ضعف در صورت، دست ها و یا پاهاست. سکته مغزی می تواند 

اختلال حواس، مشکل در تکلم و یا تغییرات ناگهانی در بینایی ایجاد نماید.
سکته مغزی که در خیلی از ریسک فاکتورها با بیماری قلبی مشترک است 
نیز می تواند با یک سردرد شدید بروز کند. از آنجایی که این علائم سکته مغزی 
می توانند بدون هشدار ظاهر شوند، باید هر چه سریع تر با اورژانس تماس بگیرید.

تشخیص بیماری قلبی
تشخیص بیماری قلبی در یک بیمار اغلب با معاینه فیزیکی شروع می شود. حین 
معاینه، پزشک از شما سؤالاتی درباره هرگونه علامت احتمالی می پرسد و ریسک 

فاکتورهای شما برای بیماری قلبی را شناسایی می کند.
بعد از معاینه، پزشک می تواند تست های تشخیصی دیگری مانند تست استرس 
)تست ورزش( برایتان تجویز کند تا ببیند قلب شما به سطوح مختلفی از فعالیت 
چه واکنشی نشان می دهد. همچنین پزشک ممکن است از یک تست تصویری 
که معمولًا به آن آنژیوگرافی گفته می شود برای بررسی هرگونه انسداد در رگ های 
خونی و تعیین مکان دقیق آن استفاده نماید. این روش تست تصویری، تهاجمی 

است اما نباید دردناک باشد.
چشم انداز بلندمدت

متأسفانه تقریباً 5۰ درصد از مردانی که در اثر بیماری قلبی جان خود را از دست 
می دهند حتی نمی دانند که این بیماری را دارند. اما در مورد یک حمله قلبی یا 
سکته مغزی، چیزی که بعد از آن اتفاق می افتد بستگی زیادی به درمان فوری 
دارد. توانایی شما برای بهبودی از یکی از این دو حادثه بستگی به این دارد که تا چه 

اندازه فوری و سریع تحت درمان قرار بگیرید.
یعنی در صورتی که تردید دارید ممکن است هر یک از علائم گفته شده را 
داشته باشید باید هر چه زودتر تحت اقدام پزشکی قرار بگیرید، چون شما خودتان 
نمی توانید به طور قطع متوجه شوید که دچار حمله قلبی شده اید یا نه. ضمناً حتی 

اگر سالم هستید، باز هم باید جهت چکاپ های منظم به پزشک مراجعه کنید.
کاهش خطر بیماری های قلبی

هیچ راه تضمین شده ای برای جلوگیری از مشکلات قلبی وجود ندارد اما دو 
عامل اصلی و مهم هستند که می توانند احتمال مرگ در اثر بیماری قلبی را کاهش 

بدهند: هم فشارخون و هم کلسترولتان را پایین بیاورید.
حدود ۷۰ درصد از قربانیانی که برای اولین بار دچار حمله قلبی می شوند، 
فشارخون بالا دارند. آن هایی که کلسترول بالا دارند نیز تقریباً دو برابر بقیه در 

معرض بیماری قلبی هستند.

به بهانه ی هفته سلامت مردان ایرانی؛

نکاتی درباره بیماری قلبی که همه مردان باید بدانند

پرکاربردی  بسیار  شیمیایی  مواد  جزو  وایتکس  و  الکل 
هستند که روزانه از این دو ترکیب شیمیایی برای سطوح 
مختلف خانه مان استفاده می کنیم اما دقت کنید که این دو 
مایع ضدعفونی کننده همه کاره نیستند و می توانند به برخی 

چیزها آسیب بزنند.
الکل و وایتکس ضدعفونی کننده و پاک کننده های قوی 
استفاده شوند، می توانند یک  به درستی  اگر  که  هستند 
برای ضدعفونی کردن اشیا و سطح مختلف  گزینه مؤثر 
مورد استفاده قرار بگیرند اما دقت کنید که این دو مایع 
کردن  تمیز  درواقع  نیستند.  همه کاره  ضدعفونی کننده 
برخی سطوح با این دو مایع می تواند آسیب های بیشتری 
نسبت به فوایدش داشته باشد؛ بنابراین از تمیز کردن موارد 

زیر با الکل و وایتکس خودداری کنید.
چه چیزهایی را نباید با الکل تمیز کرد؟

الکل که این روزها در هر خانه ای پیدا می شود یکی از 
بهترین مواد ضدعفونی کننده برای پیشگیری و مقابله با 
ویروس کرونا است اما این مایع ضدعفونی کننده به دلیل دارا 
بودن خواص شیمیایی باید بااحتیاط بیشتری مورداستفاده 
قرار بگیرد. ضمن اینکه تمیز کردن برخی چیزها با الکل 
ممکن است آسیب و خطراتی را به همراه داشته باشد. این 

موارد عبارت اند از:
۱-سطوح رنگ شده

استفاده از الکل برای تمیز کردن سطوح رنگ آمیزی شده 
توصیه نمی شود زیرا باعث از بین رفتن سطح آن می شود. 
از  شده  رنگ آمیزی  سطوح  کردن  تمیز  برای  است  بهتر 
صابون  و  آب  محلول  یا  و  الکل  و  آب  شده  رقیق  محلول 

استفاده کنید. 
۲-مروارید و عقیق

سنگ های قیمتی مثل مروارید یا عقیق را هرگز با الکل 
تمیز و ضدعفونی نکنید زیرا پوشش محافظ براق روی این 
سنگ های قیمتی بسیار ظریف است و در صورت آغشته 
شدن به الکل ممکن است بشکند و یا ترک بخورد. در عوض 
برای تمیز کردن این سنگ های قیمتی، ۱5 دقیقه آن ها را 
داخل محلول آب و مایع ظرف شویی قرار دهید، سپس با 

یک مسواک نرم روی مروارید یا عقیق بکشید تا تمیز شود.
3-مبلمان چوبی

الکل به عنوان یک حلال عمل می کند و هرگونه لکه ای را 
از روی مبل پاک می کند اما دقت کنید که برخورد مستقیم 
الکل با چوب باعث ترک خوردگی، تورم و از بین رفتن لایه 
روی چوب خواهد شد. برای تمیز کردن مبل می توانید از 
محلول رقیق شده الکل و آب و یا آب گرم و مواد شوینده 

استفاده نمایید.

۴-سطوح گرم
با توجه به آنکه الکل به شدت قابل اشتعال است، بنابراین 
از تمیز کردن سطوحی مانند اجاق گاز، بخاری، شومینه، 
توستر و... با الکل اجتناب کنید چراکه استفاده از الکل 
برای این سطوح به شدت خطرناک است و می تواند منجر 
این  کردن  تمیز  برای  روش  شود.بهترین  آتش سوزی  به 
سطوح استفاده از محلول آب و مایع ظرفشویی یا استفاده 

از پاک کننده های مخصوص گاز است. 
5- کابینت گرانیتی

الکل،  مانند  شیمیایی  و  اسیدی  مواد  از  به هیچ عنوان 
کردن  تمیز  برای  اسیدی  شوینده های  و  وایتکس  سرکه، 
کابینت گرانیتی استفاده نکنید زیرا استفاده مکرر از این 
شوینده های شیمیایی به مرورزمان باعث ضعیف شدن و از 
بین رفتن لایه سیلیکونی روی سنگ گرانیت می شود. برای 
تمیز کردن این نوع کابینت ها می توانید از محلول آب ولرم و 

مایع ظرف شویی استفاده نمایید.
6-لباس

بین  از  باعث  می تواند  الکل  با  لباس  کردن  ضدعفونی 
رفتن رنگ و بافت لباس شود. به گفته سازمان بهداشت 
به  نیازی  اصلًا  انجام شده،  مطالعات  اساس  بر  و  جهانی 
نیست.  لباس ها  کردن  ضدعفونی  و  روزانه  شست و شوی 
همچنین در صورت مواجهه با شخص مبتلا به کرونا و یا رفت 
آمد به مناطق پرخطر مثل بیمارستان یا شهرهای پرخطر 
توصیه می شود لباس را با آب گرم شسته و در نور آفتاب 

خشک کنید.
7- عینک

الکل باعث از بین رفتن پوشش عینک شده و کیفیت آن را 
بسیار پایین می آورد. برای تمیز و ضدعفونی کردن عینک، 
آن را با مایع ظرف شویی و آب گرم بشویید و سپس با یک 

پارچه بسیار نرم خشک کنید.
چه چیزهایی را نباید با وایتکس تمیز کرد؟

وایتکس یکی از بهترین و قوی ترین ضدعفونی کننده ها 
است که اگرچه هنوز شواهد کافی برای اثبات مؤثر بودن 
این ضدعفونی کننده  علیه ویروس کرونا وجود ندارد اما به 
گفته برخی کارشناسان و متخصصان استفاده از محلول 
رقیق شده وایتکس و آب )به نسبت یک به ۹۹( می تواند 

مؤثر باشد.
 استفاده از مایع سفیدکننده به سطوح سختی همچون 
فولاد ضدزنگ، پلاستیک، سرامیک، شیشه، پریز برق و... 
آسیب نمی رساند اما دقت کنید که از واتیکس برای تمیز و 

ضدعفونی کردن موارد زیر استفاده نکنید:
 ۱-سطوح چوبی

مواد  شما  اگر  که  است  منافذی  دارای  چوبی  سطوح 
ضدعفونی کننده ازجمله وایتکس را بر روی آن ها اسپری 
کنید، نمی تواند به طور مؤثر داخل چوب شده و یا از آن 
خارج شود. به همین دلیل اسپری کردن وایتکس بر روی 
سطوح چوبی نه تنها کمکی به ضدعفونی آن ها نمی کند 
بلکه باعث از بین رفتن رنگ چوب هم می شود. برای تمیز 
کردن سطوح چوبی از دستمال نم دار و کمی اسپری آب گرم 
استفاده کنید و برای ضدعفونی کردن آنها بهتر است به جای 

وایتکس، از محلول رقیق شده الکل و آب استفاده نمایید.
۲-فلزات

در  غذایی  علوم  استادیار  استیونسون،  کلینت  دکتر 
»ازآنجاکه  می گوید:  شمالی  کارولینای  ایالتی  دانشگاه 
سفیدکننده حاوی مواد اسیدی است، تمیز کردن سطوح 
فلزی مانند وسایل از جنس استیل، قابلمه ها، مبل های 
استیل، کارد و چنگال، شیرآلات، دستگیره ها و... می تواند 
باعث از بین رفتن لایه سطوح فلزی و همچنین سیاه شدن 
آن ها شود.« بهترین تمیز کننده برای این سطوح الکل و یا 

محلول آب و مواد شوینده است.
3-ماشین لباسشویی

مایع سفیدکننده قوی ترین پاک کننده در مبارزه از لکه 
است تا جایی که برخی برای سفید شدن و از بین بردن 
لکه های زرد روی لباس و پارچه های سفید ترجیح می دهند 
وایتکس را داخل جایگاه ماشین لباسشویی بریزند اما دقت 
کنید که وایتکس حاوی کلر است و به شدت قابلیت اسیدی 
ماشین لباسشویی  در  وایتکس  از  استفاده  ازاین رو  دارد، 
می تواند باعث زنگ زدگی دیگ استیل ماشین لباسشویی 
شود. همچنین باقی ماندن وایتکس بر روی لاستیک دور 
درب ماشین لباس شویی باعث تغییر رنگ آن می شود؛ 
بنابراین برای از بین بردن لکه های روی لباس و پارچه، آن ها 
را به مدت چند دقیقه در محلول آب و وایتکس خیس کرده و 
سپس شست وشو دهید. دقت کنید که وایتکس می تواند بر 
کیفیت الیاف لباس تأثیر بگذارد و حتی پارچه را دچار پارگی 

کند، به همین منظور در صورت شستن لباس با وایتکس 
اجازه ندهید زمان زیادی را در محلول آب و واتیکس باقی 

بماند.
۴- سرویس های بهداشتی

نظافت  برای  وایتکس  مثل  شیمیایی  محلول های  از 
محیط های بسته مثل حمام و دستشویی استفاده نکنید 
زیرا استشمام بخارات مایع سفید کننده باعث افت شدید 
سطح اکسیژن می شود و اگر اکسیژن رسانی سریع صورت 
نگیرد پس از ۱۴ دقیقه سلول های مغز تخریب می شوند. 
اگر مجبور به استفاده از وایتکس برای تمیز کردن سرویس 
های بهداشتی شدید، باید ابتدا تهویه محیط را روشن کرده 
و پنجره ها را بازکنید. همچنین برای باز کردن گرفتگی چاه 
از واتیکس استفاده نکنید چراکه این کار می تواند  هرگز 
بازکرده چاه می توانید  برای  لوله ها شود.  ترکیدگی  باعث 
فنر  بازکن،  چاه  جوش،  آب  مانند  مختلفی  روش های  از 

لوله بازکن، محلول لوله بازکن و … استفاده کنید.
نکته مهم

هرگز مایع سفیدکننده را با مواد شیمیایی زیر مخلوط 
و  کند  ایجاد  کشنده ای  بخارات  است  ممکن  زیرا  نکنید 

احتمالًا منجر به انفجار شود:
سرکه - مخلوط سفیدکننده و سرکه باعث ایجاد گاز کلر 
می شود. گاز کلرمنجر به سوزش چشم و مشکلات تنفسی 

می شود.
آمونیاک - مخلوط کردن سفیدکننده و آمونیاک باعث 
است.  کلر  گاز  مشابه  گاز  این  می شود.  کلرامین  ایجاد 
کلرامین علائم اضافی تنگی نفس و درد قفسه سینه را ایجاد 

می کند.
ایزوپروپیل الکل-ترکیب الکل و مایع سفیدکننده باعث 
تولید کلروفرم می شود. کلروفرم هم از طریق پوست و هم از 
راه استنشاق جذب می شود و می تواند به سیستم عصبی، 
چشم، ریه، پوست، کبد، کلیه و سایر اعضای بدن آسیب 

برساند.

چیزهایی که هرگز نباید
 با وایتکس و الکل تمیز کنید

خاصیت های باورنکردنی دانه های کنجد 
برای سلامتی!

دانه های کنجد در دوران باستان به دلیل مزایایی که داشتند، همانند طلا با 
ارزش بودند. این دانه های ریز نه تنها میان وعده ای خوشمزه محسوب می شوند، 
بلکه به بهبود بسیاری از وضعیت های پزشکی و ارتقای سلامت عمومی کمک 

می کنند. 
دانه های کنجد سرشار از پروتئین هستند و مزیت آنها برای سلامتی شناخته 

شده است: 
کنترل کسترول: فیتواسترول های موجود در دانه های کنجد، به کاهش 
کلسترول کمک می کند. فیتواسترول ها همان استرول های گیاهی هستند که 
جذب کلسترول در روده ها را کاهش می دهند. کنجد در میان ۲۷ نوع دانه و 

آجیل، دارای بالاترین میزان فیتواسترول ها است. 
کاهش استرس اکسیداتیو: تحقیقات دانشمندان برزیلی نشان داده است که 
دانه های کنجد می توانند تاثیر قابل توجهی بر استرس اکسیداتیو در بدن داشته 
باشند. استرس اکسیداتیو در اثر فعالیت رادیکال های آزاد در بدن ایجاد می شود 
و می تواند خطر ابتلا به بسیاری از مشکلات مانند دیابت، سرطان و حتی نارسایی 
قلبی را افزایش دهد. دانه های کنجد سرشار از آنتی اکسیدان ها هستند که به 

کاهش استرس اکسیداتیو کمک می کنند. 
مدیریت دیابت: شما هنوز باید داروهایی را که پزشک برای دیابت تجویز کرده، 
مصرف کنید اما با اضافه کردن دانه های کنجد به رژیم غذایی روزانه خود می 

توانید به بهبود کنترل قند خون تان کمک نمایید. 
کمک به درمان آرتروز: مزایای دانه های کنجد برای افراد مبتلا به استئوآرتریت 
زانو شناخته شده است. اضافه کردن روزانه یک و نیم اونس از این دانه ها در کنار 
مصرف استامینوفن و گلوکزآمین، و ادامه این روند برای بیش از دو ماه، به بهبود 

دردهای ناشی از آرتروز کمک می کند. 
به کاهش سطح  منجر  دانه های کنجد  که  آنجا  از  افزایش سلامت قلب: 
کلسترول می شوند، جای تعجب نیست که برای افزایش سلامت قلب نیز مزایای 
زیادی دارند. این دانه ها سطوح کلسترول کبد را نیز کاش می دهند و با پایین 

آوردن فشار خون، منجر به افزایش سلامت قلب می شوند. 
کاهش اضطراب: دانه های کنجد حاوی مواد معدنی منیزیم و کلسیم هستند 
که خاصیت کاهندگی استرس را دارند. کنجد همچنین حاوی تیامین و تریپتوفان 
است که به تولید سروتونین کمک می کند. سروتونین به کاهش درد، بهبود خلق و 

خو و افزایش خواب عمیق کمک می کند.
تقویت سلامت پوست: محتوای بالای روی در دانه های کنجد به تولید کلاژن 
کمک می کند. همانطور که می دانید کلاژن باعث ایجاد الاستیسیته می شود و به 
ترمیم بافت های آسیب دیده بدن کمک می کند. مصرف منظم روغن کنجد خطر 

ابتلا به سرطان پوست را کمتر می کند

10عاملی که باعث ایجاد
 سنگ کلیه می شوند

در سالهای اخیر به علت افزایش نرخ ابتلا به چاقی و سایر عوامل پرخطر در 
زندگی، شانس ابتلای زنان به سنگ کلیه افزایش یافته و این در حالی است که این 

عارضه بیشتر مردان را درگیر خود می کرده است. 
سنگ کلیه زمانی ایجاد می شود که مواد معدنی مانند کلسیم، اگزالات و فسفات 
در مجاری کلیه متمرکز و به کریستال تبدیل می شوند. اگر می خواهید از تشکیل 
این سنگ ها پیشگیری کنید، باید از علل ابتلا به این سنگ ها آگاه باشید. در 
اینجا ۱۰ علت شگفت انگیز که خطر ابتلا به این عارضه را تشدید می کنند، معرفی 

شده است:
ژنتیک: در برخی از افراد، بدن به دلایل ژنتیکی قادر به جذب اگزالات نیست و 
این افراد حتی اگر سبک زندگی سالمی هم داشته باشند، در معرض خطر ابتلا 

به سنگ کلیه هستند.
مصرف نوشابه: اگر فکر می کنید نوشیدن نوشابه ها به هضم موثر غذا کمک 
می کند، در اشتباهید. بر اساس تحقیقات فروکتوز موجود در این نوشیدنی ها 
باعث افزایش خطر ابتلا به سنگ کلیه می شود. مصرف روزانه یک قوطی نوشابه 

خطر ابتلا به سنگ کلیه را تا ۲3 درصد افزایش می دهد.
خوردن بیش از حد گوشت: این روند باعث افزایش اسید اوریک بدن شده و 
خطر ابتلا به سنگ کلیه را بالا می برد. کسانی که گیاه خوار هستند یا بیشتر ماهی 

می خورند، 3۰ تا 5۰ درصد کمتر در معرض خطر این عارضه هستند.
مصرف بیش از حد مکمل های ویتامین سی: بر اساس مطالعات اخیر، 
مکمل های ویتامین سی عامل ابتلا به سنگ کلیه هستند. کسانی که بیش از 
۷ مکمل ویتامین سی در هفته دریافت می کنند، بیشتر در معرض ابتلا به این 
عارضه هستند. دلیلش هم این است که ویتامین سی در فرم اگزالات دفع می 
شود و می تواند در مجاری کلیوی به سنگ تبدیل گردد. البته هیچ ارتباطی بین 

غذاهای طبیعی سرشار از این ویتامین و ابتلا به سنگ کلیه وجود ندارد.
عدم دریافت کافی مرکبات: مرکبات حاوی سیترات هستند؛ ترکیباتی که خطر 
ابتلا به سنگ کلیه را کاهش می دهند. افزایش لیمو به آب آشامیدنی، راهی آسان 

برای پیشگیری از ابتلا به سنگ کلیه است.
تغییرات اقلیمی: افزایش دمای روزانه در شهرهای مختلف، خطر ابتلا به سنگ 

های کلیوی را افزایش می دهد.
مصرف کم کلسیم: تصور اکثر مردم این است که کاهش مصرف کلسیم باعث 
کاهش خطر ابتلا به سنگ های کلیوی می شود. این فرض اشتباه است چون 
بنا به نتایج تحقیقات، افرادی که رژیم های کم کلسیم دارند، بیشتر به سنگ کلیه 

مبتلا می شوند.
خوردن بیش از حد سبزیجات تیره رنگ: این سبزیجات سرشار از اگزالات 
هستند و همانطور که گفته شد، این ماده خطر ابتلا به سنگ کلیه را افزایش می 

دهد. اگر سابقه ابتلا به سنگ کلیه را دارید، این سبزیجات را کمتر مصرف کنید.
کم آبی بدن: ننوشیدن کافی آب خطر ابتلا به سنگ کلیه را افزایش می دهد. 
اطمینان حاصل کنید که حداقل ۲ لیتر مایعات را در طول شبانه روز مصرف می 

کنید.
مصرف زیاد نمک: مصرف نمک به میزان زیاد باعث افزایش مقدار کلسیم دفع 
شده توسط کلیه می شد و خطر ابتلا به سنگ کلیه را تشدید می کند. اکثر نمک 

مصرفی ما در غذاهای فراوری شه پنهان است.
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تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( با اشاره به 
شرایط ویژه کرونایی، رعایت دستورالعمل های بهداشتی 
بیماری  این  گفت:  و  دانست  همه  شرعی  وظیفه  را 
خطرناک یک واقعیت است و حفظ سلامت خود و دیگران 
از دستورات خداوند است بنابراین همه ما شرعا موظف به 

رعایت دستورات بهداشتی هستیم. 
آیت الله سید محمد سعیدی در مراسم جشنی که به 
مناسبت میلاد امیرالمؤمنین)ع( با حضور خادمان حرم 
مطهر بانوی کرامت در شبستان نجمه خاتون برگزار شد، 
زیارت حرم اهل بیت در ماه رجب  توفیق  اظهار کرد: 
توفیقی است که هر روز نصیب خادمان می شود و باید 

این توفیق را قدر دانست.
وی با تأکید بر قرائت هر روز زیارت رجبیه که از زیارت 
که  فرمودند  پیامبر)ص(  افزود:  است،  مأثور  های  نامه 
و  منیت  از  باید  انسان  است  خدا  بزرگ  ماه  رجب  ماه 
و در هر حرکتی  این ماه فاصله بگیرد  خودخواهی در 
خود را عبد خدا بداند تا از برکات و نعمات بیشتر این ماه 

برخوردار شود.
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( مناسبت 

بزرگ  ماه  این  ظرفیت  افزایش  سبب  را  ماه  این  های 
دانست و گفت: ۱3 رجب روز میلاد امیرالمؤمنین علیه 
ارتباط  دهنده  نشان  که  است  کعبه  درون  در  السلام 
بر  که  دارد  کعبه  با  السلام  علیه  علی  حضرت  خاص 
امر  تولدشان  خلاف حضرت عیسی)ع( که در هنگام 
به خروج حضرت مریم از خانه خدا داده شد ولی برای 
تولد امیرالمؤمنین)ع( دیوار خانه خدا شکافته شد و سه 
پذیرایی  اسد در خانه خدا  بنت  فاطمه  از حضرت  روز 
شد تا حضرت علی)ع( متولد شوند. وی افزود: حضرت 
علی)ع( در زمان فتح مکه نیز تنها فردی بود که بر دوش 
پیامبر)ص( نشست و کعبه را از بت خالی کرد و در زمان 
ضربت خوردن از ابن ملجم نیز ندای فزت و رب الکعبه 
سر داد که نشان دهنده ارتباط عمیق حضرت علی با 
خانه کعبه دارد. آیت الله سعیدی با بیان اینکه نصرت 
دین خدا در حقیقت وابسته به نصرت مردم است، افزود: 
امیرالمؤمنین)ع( با تمام توان از کعبه و دین خدا حمایت 
کرد ولی چون مردم به یاری ایشان نیامدند نتیجه آن 
افتادن کعبه به دست نا اهلان شد، بنابراین ما وظیفه 
نصرت دین خدا و شعائر دینی را داریم و امیدواریم خدمت 

به حرم اهل بیت)ع( و تعظیم شعائر دینی برای ما در ماه 
شریف رجب افزون شود.

وی ماه مبارک رجب را بهترین زمان و حرم کریمه اهل 
بیت را بهترین مکان برای افزایش تقوای الهی دانست و 
گفت: همه ما نسبت به وظیفه و مسئولیتی که داریم در 
روز قیامت مورد سؤال قرار می گیریم و باید آداب خدمت 

در این مکان مقدس را به خوبی رعایت کنیم.
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( با اشاره به 
شرایط ویژه کرونایی، رعایت دستورالعمل های بهداشتی 
بیماری  این  گفت:  و  دانست  همه  شرعی  وظیفه  را 
خطرناک یک واقعیت است و حفظ سلامت خود و دیگران 
از دستورات خداوند است بنابراین همه ما شرعا موظف به 
رعایت دستورات بهداشتی هستیم و وقتی که خادمان 
موضوع  این  کنند  رعایت  را  بهداشتی  دستورات  حرم 

توسط زائران نیز دیده می شود.
وی استفاده از نظرات و طرح های خادمان را در امور 
مدیریتی لازم دانست و گفت: این کار باعث ارتقاء و بهبود 
خدمت رسانی به زائران و اداره این مکان شریف می شود 

که نباید از آن غافل شد.

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( :

رعایت دستورات بهداشتی برای همه یک وظیفه شرعی است

اجتماعی

با هدف ارتقا ایمنی صورت گرفت؛ 

اهداء300 کلاه ایمنی به راکبان 
موتورسیکلت روستاهای قم

رییس اداره ایمنی و ترافیک اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
گفت: به منظور ارتقا ایمنی راکبان موتورسیکلت و وانت بارهای روستاهای استان 
قم ، طرح توزیع 3۰۰ دستگاه کلاه ایمنی و ۱5۰ دستگاه کپسول اطفا حریق 

اجرایی شد . 
محمدعلی محمد پور در گفت و گویی،  افزود: اجرای این طرح در راستای 
افزایش ضریب ایمنی و کاهش حوادث درسطح راههای روستایی استان برای 
ارتقا ایمنی راکبان موتور سیکلت و وانت بارهای روستاهای استان انجام شده 

است.
وی فرهنگ سازی را عامل مهم در کاهش حوادث و سوانح جاده ای دانست و 
ادامه داد: به منظور ارتقای آگاهی و فرهنگ سازی پیرامون ارتقای فرهنگ رعایت 
قوانین راهنمایی  رانندگی برگزاری کلاس های آموزشی با حضور مجموعه هدف 

و کارشناسانی از راهداری ، پلیس راه و اورژانس به صورت مستمر اجرا می شود.
سیکلت  موتور  راکبین  دربین  ایمنی  کلاه  دستگاه  توزیع 3۰۰  محمدپور، 
هشت روستای استان را بخشی از اقدامات فیزیکی در جهت ارتقا ایمنی راکبین 
موتورسیکلت دانست و اضافه کرد : درهمین راستا ، طی ۱۰ ماهه نخست 
امسال، طرح نصب  بیش از ۲هزار قطعه شبرنگ به منظور آشکار سازی بر بدنه 

موتورسیکلت ها اجرایی شد.
وی، ساماندهی و ارتقای ایمنی وانت بارهای روستایی را یکی از برنامه های 
هدف این اداره دانست و گفت: در سال جاری، طرح توزیع  افزون بر یک ۱5۰ 
دستگاه کپسول اطفا حریق و بیش از یک هزار قطعه شبرنگ در بین وانت بارهای 

روستاهای استان به مرحله اجرا در آمد.
رییس اداره ایمنی و ترافیک اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم در ادامه با اشاره به اقدام های صورت گرفته برای ارتقا ایمنی مدارس حاشیه 
راه های روستایی استان گفت: توزیع اقلام فرهنگی منقش به تصاویر و پیامهای 
ایمنی،  برگزاری مسابقه های فرهنگی در قالب نرم افزار شاد و همچنین اصلاح 
معابر، نصب چراغ و اجرای سرعت گیر در محدوده مدارس از جمله اقدام های 
صورت گرفته در این زمینه است. بر اساس آمار بیش از 3۰۰ هزار موتورسیکلت 

در قم تردد می کنند.

عضو شورای اسلامی شهر قم:

مشکلات متعدد ناشی از عدم اجرای 
خیابان استاد فقیهی 

عضو شورای اسلامی شهر قم با تاکید بر اینکه اعضای شورای شهر نسبت به 
تغییر طرح تفصیلی در محدوده بافت تاریخی معترض بوده و هستند گفت: 
مجددا امسال هم در کمیسیون شهرسازی از دست اندرکاران این امر دعوت کردیم 

و گزارش خواستیم و عنوان شد که مانع همچنان وجود دارد.
محسن محرری ابا اشاره به آخرین وضعیت طرح های معطل مانده به دلیل 
تعیین محدوده تاریخی 3۱5 هکتاری شهر قم و به تبع آن تغییر طرح تفصیلی 
این محدوده گفت: یکی از این معابری که طرح آن تغییر کرده و مردم و ساکنین 

منطقه را با مشکلات زیادی مواجه کرده خیابان ۱۶متری استاد فقیهی است.
وی با بیان اینکه علاوه بر مشکلات ساکنین این منطقه دو پروژه سرمایه گذاری 
هم در محدوده این خیابان بلاتکلیف دچار معضل دسترسی شده اند خاطرنشان 
کرد: کمیسیون ماده 5 و طرح تفصیلی این محدوده حدفاصل عماریاسر تا 
خیابان ۱۹ دی را به دلیل اینکه میراث فرهنگی آن را محدوده تاریخی اعلام کرده 

حذف کرد.
عضو شورای اسلامی شهر قم با تاکید بر اینکه اعضای شورا نسبت به این مساله 
معترض بوده و هستند تصریح کرد: مجددا امسال هم در کمیسیون شهرسازی 
از دست اندرکاران این امر دعوت کردیم و گزارش خواستیم و عنوان شد که مانع 

همچنان وجود دارد.
وی با اذعان به اینکه این خیابان جزو رینگ اول هسته مرکزی شهر است و 
ترددهای این محدوده را مختل کرده است گفت: شورا و شهرداری به اجرای این 

پروژه اعتقاد دارند ولی حل این مشکل در اختیار ما نیست.
محرری با بیان اینکه شورای شهر در صدد رفع مشکل موردی پروژه های محدوده 
این خیابان است افزود: از دو پروژه ای که در این محدوده دچار مشکل شده اند 
بازدید کردیم؛ مثلا پروژه »بازار سلام« درورودی پارکینگ مشکل دارند و تلاش 
داریم تملک پلاک مقابل آن صورت گرفته تا پارکینگ مورد استفاده قرار گیرد. وی 
با تاکید بر اینکه محدوده بافت تاریخی قم فرآیند کارشناسی را طی نکرده و اگر 
دقت شده بود امروز مشکل نداشتیم تصریح کرد: اصلا این محدوده بافت تاریخی 
نیست و اینقدر طی سال های اخیر در آنها ساخت و ساز شده و شوارع بهم خورده 

که محدوده تاریخی باقی نمانده است و شرایط بافت تاریخی را ندارد.

استاندارقم: طی یکسال گذشته
افزودن ۴50 تخت به ظرفیت بیمارستانی قم 

استاندار قم گفت: طی یک سال گذشته با بهره برداری از چند مرکز درمانی 
و بیمارستان مجهز در قم، ۴5۰ تخت به ظرفیت بیمارستان های استان افزوده 

شده است. 
 بهرام سرمست در آئین افتتاح درمانگاه بانک ملی قم که در سالن جلسات این 
بانک در استان برگزار شد، صیانت از سلامت کارکنان بانک ها را یک ضرورت 
دانست و افزود: افتتاح مرکز درمانی توسط بانک ملی قم در راستای نیل به این 

هدف اقدامی ارزنده است.
وی ضمن تقدیر از از مجاهدت بانک های استان در جبهه مقابله با شیوع کرونا 
افزود: بانک ها در خط مقدم جبهه مقابله با کرونا در سطح کشور و استان قم بودند 

و تعدادی از پرسنل آنها به مقام شهادت نائل آمدند.
سرمست با تاکید بر ضرورت الکترونیکی کردن خدمات بانکی و اداری تاکید 
کرد: بانکداری الکترونیک یکی از ضرورت های دوران پسا کرونا است که به خوبی 
در حال عملیاتی شدن است و امیدواریم با تکمیل این فرایند به صورت کامل دیگر 
نیازی به مراجعه حضوری شهروندان به بانک ها نباشد. وی در بخش دیگری از 
سخنان خود جهش تولید را در اولویت کاری مسئولان استان قم دانست و گفت: 
بانک ها در رفع موانع تولید و پرداخت تسهیلات برای طرح های توسعه ای و 
سرمایه در گردش فعالان بخش خصوصی نقش چشمگیری ایفا می کنند. وی 
تعیین تکلیف واحدهای تملیکی را یکی دیگر از برنامه های ستاد تسهیل و رفع 
موانع تولید دانست و گفت: خوشبختانه با همکاری مدیران بانک های عامل 

تعداد زیادی از واحدهای تملیکی به مدار تولید بازگشته اند.

مدیرکل هواشناسی استان قم اعلام کرد:

بهار کم باران و نوروز گرم در انتظار قم
مدیرکل هواشناسی استان قم گفت: بر اساس مطالعات پژوهشکده اقلیم 
شناسی کشور، در سه ماه نخست سال آینده، میانگین بارش در استان کمتر از 

نرمال و افزایش دما تا سه درجه بیشتر از نرمال خواهد بود. 
مهران حیدری افزود: بارش در سال زراعی جاری در کشورمان تا پایان بهمن 
ماه حدود 3۱ درصد نسبت به دوره مشابه بلندمدت و 3۹ درصد نسبت به سال 

گذشته کاهش داشته است.
وی با بیان اینکه استان قم از ابتدای مهرماه تا کنون حدود 5.۷ درصد نسبت به 
نرمال افزایش بارندگی داشته است، گفت: بی هنجاری مثبت ارتفاع ژئوپتانسیلی 
در تراز میانی جو بر روی اروپا و جنوب غرب آسیا، مانعی برای نفوذ سامانه های 

بارشی به سوی ایران بوده است.
مدیرکل هواشناسی استان قم گفت: متأسفانه در اسفندماه ۹۹ و فروردین و 
اردیبهشت ۱۴۰۰ میانگین بارش در کشورمان از جمله قم کمتر از نرمال خواهد 
بود و این در حالی است که دمای هوا در استان قم در سه ماه پیش رو افزایش یک 

تا دو درجه ای بیشتر از نرمال را تجربه می کند.

رییس دانشگاه علوم پزشکی استان قم:

روند بستری بیماران کرونایی 
هشدار دهنده است 

رییس دانشگاه علوم پزشکی استان قم با اشاره به شرایط ویروس کرونا در استان قم 
گفت: امروز شاهد یک پیچ حساس در زمینه مقابله با ویروس کرونا هستیم؛ چرا که 
ویروس جهش یافته انگلیسی این روزها در کشور نیز مشاهده شده، به همین دلیل 
باید مراقبت بیشتری صورت گیرد و نباید غافل باشیم. دکتر محمدرضا قدیر در مراسم 
تجلیل از مهندسان جهادی عرصه سلامت استان قم اظهار داشت: کار مهندسان 
در راه اندازی بیمارستان امیرالمومنین)ع( قم شایسته تجلیل بود و اگر در آن زمان 
این کار صورت نمی گرفت؛ شاهد رها شدن نیم کاره این پروژه همانند برخی پروژه 
های مشابه دیگر بودیم که خوشبختانه با جذب بودجه مناسب و همت استان امروز 
شاهد خدمات دهی این بیمارستان به بیماران کرونایی و سایر بیماران هستیم.  وی 
افزود: بیمارستان امیرالمومنین)ع( قم طبق آخرین استانداردهای وزارت بهداشت و 
درمان ساخته شده و جز بهترین بیمارستان های کشور است و تاکید ما این بوده که 
این بیمارستان در گام اول به بیماران کرونایی خدمات ارائه دهد؛ چرا که هدف اصلی 
تکمیل آن نیز همین امر بوده است.  رییس دانشگاه علوم پزشکی استان قم عنوان 
کرد: در مجموعه فرهنگی ورزشی خانه مهندس سازمان نظام مهندسی ساختمان 
استان قم نیز که در اختیار ارتش جمهوری اسلامی برای برپایی بیمارستان سیار 
قرار گرفته بود ؛ اقدامات بسیار مناسب و تاثیرگذاری صورت گرفت که این همکاری 
و همراهی جای تقدیر دارد. قدیر در ادامه با اشاره به شرایط ویروس کرونا در استان قم 
اظهار داشت: امروز شاهد یک پیچ حساس در زمینه مقابله با ویروس کرونا هستیم؛ 
چرا که ویروس جهش یافته انگلیسی این روزها در کشور نیز مشاهده شده، به همین 
دلیل باید مراقبت بیشتری صورت گیرد و نباید غافل باشیم.  رییس دانشگاه علوم 
پزشکی استان قم با بیان اینکه صعود مختصری در تعداد مراجعات به مراکز درمانی 
منتخب به صورت سرپایی در استان قم دیده می شود افزود: تعداد تست های مثبت 
هم کمی افزایش یافته و روند بستری بیماران بستری هشدار دهنده است و همه مردم 
می بایست با رعایت پروتکل های بهداشتی مانع از پیک مجدد شود.  حجت الاسلام 
والمسلمین  سید محمد طاهری خرم آبادی نمایندگی ولی فقیه در دانشگاه علوم 
پزشکی قم نیز در این مراسم اظهار داشت: امیرالمومنین)ع( از ابتدای صدر اسلام و 
شروع بعثت رسول اکرم در عرصه های مختلف جهاد حضور داشتند و از این روحیه 
باید الگو گرفت.  وی بیان داشت: حضرت علی )ع( در عین غنای مالی؛ زندگی 
زاهدانه ای داشت و بسیاری از اقدامات از جمله حفر چاه های آب که با دست خود 

انجام می گرفت  را برای نیازمندان وقف می کرد .

رییس نظام مهندسی در مراسم تجلیل از مهندسان جهادی: 

شاهد همکاری خوب جامعه پزشکی و 
مهندسی قم بودیم 

رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم بیان داشت: ارتباط خوبی 
بین سازمان نظام مهندسی ساختمان استان و دانشگاه علوم پزشکی قم برقرار و 
فراخوانی برای کمک های جهادی بین اعضای سازمان اعلام شد که با استقبال 
خوب مهندسان مواجه گردید و در این برهه شاهد همکاری بسیار خوبی بین جامعه 

مهندسی و پزشکی بودیم که در هیچ برهه سابقه نداشته است.
 مهندس مقومی در مراسم تجلیل از مهندسان جهادی سازمان که در ایام شیوع 
ویروس کرونا در تکمیل بیمارستان امیرالمومنین)ع( و سایر مراکز درمانی استان به 
صورت داوطلبانه و جهادی مشغول فعالیت بوده اند اظهار داشت: از ابتدای سال 
گذشته جامعه مهندسین استان همانند سایر اقشار همت مضاعفی داشتند و از هیچ 

گونه اقدامی برای مقابله با ویروس کرونا که نیاز استان بوده دریغ نکردند.
 رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم بیان داشت: ارتباط خوبی 
بین سازمان نظام مهندسی ساختمان استان و دانشگاه علوم پزشکی قم برقرار و 
فراخوانی برای کمک های جهادی بین اعضای سازمان اعلام شد که با استقبال 
خوب مهندسان مواجه گردید و در این برهه شاهد همکاری بسیار خوبی بین جامعه 

مهندسی و پزشکی بودیم که در هیچ برهه سابقه نداشته است.
 وی گفت:پس از اعلام فراخوان همکاری، تعدادی از مهندسان در رشته های 
مختلف به صورت جهادی در راستای تکمیل بیمارستان امیرالمومنین )ع(وارد میدان 

شدند و خدمات خالصانه و بدون هیچ گونه چشم داشت مادی ارائه کردند. 
مقومی ادامه داد: سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم در همان روزهای 
ابتدایی شیوع ویروس کرونا در استان آمادگی خود برای در اختیار قرار دادن مجموعه 
خانه مهندس اعلام کرد و در ادامه کار شاهد برپایی بیمارستان سیار ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در مجموعه فرهنگی ورزشی خانه مهندس بودیم که خدمات خوب 
درمانی به اهالی پردیسان ارائه شد.  وی اضافه کرد: در زمینه تهیه اقلام پزشکی 
از جمله ماسک، لباس محافظتی کادر درمان و سایر موارد مورد نیاز کادر پزشکی، 
مهندسان همکاری و مشارکت خوبی داشتند و در چندین مرحله نیز بسته های 
معیشتی توسط گروه های مختلف جهادی و خیرین مهندس تهیه و در بین نیازمندان 
و آسیب دیدگان کرونا توزیع شد و این اقدام همچنان ادامه دارد و به مناسبت میلاد 

امیرالمومنین)ع( نیز تعدادی بسته معیشتی آماده توزیع بین نیازمندان می باشد.
 رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم افزود: فعالیت های گروه های 
جهادی در حوزه مهندسی تقویت شده و هم اکنون این فعالیت ها در دو عرصه تهیه 
بسته های معیشتی و همچنین ساخت و تعمیر مسکن محرومین دنبال می شود 
و در قالب پویش یک جرعه مهربانی با شناسایی نیازمندان اقدامات مناسبی برای 

دستگیری از این عزیزان برنامه ریزی می شود.
 

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم :

خدمات شهرسازی شهرداری کامل 
در “قم یار” پیاده سازی می شود

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم از پیاده سازی کامل 
خدمات حوزه شهرسازی در سامانه "قم یار" خبر داد.

کورش محمدحسینی با اشاره به اهمیت ارائه خدمات الکترونیکی به شهروندان، 
اظهار داشت: شهرداری از نهادهای درگیر مستقیم با مردم است که در سال های 

گذشته اقدامات خوبی برای کاهش مراجعات حضوری مردم انجام داده است.
رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم با بیان اینکه شیوع کرونا 
فرصت مناسبی برای افزایش خدمات الکترونیکی است، تصریح کرد: قمیار طیف 
گسترده ای از خدمات موردنیاز شهروندان را در بردارد و در آن خدمات مختلفی برای 
ارائه خدمات حوزه  به  اشاره  با  ارائه می شود. محمدحسینی  رفاه حال شهروندان 
شهرسازی از طریق سامانه قمیار، عنوان کرد: شهروندان می توانند درخواست های 
خود را در حوزه شهرسازی و ساختمان از طریق سامانه قمیار ثبت کنند و این نخستین 
گام از خدمت رسانی است. وی با تأکید بر اینکه موضوع خدمات شهرسازی و صدور 
مجوزهای ساختمانی، مسئله ای بسیار پیچیده و طولانی بوده و مراحل متعددی 
قم یار  در  کامل  به طور  است  درخواست  ثبت  که  مرحله  نخستین  کرد:  ابراز  دارد، 
پیاده سازی شده و گام های بعدی در حال برداشتن است. رئیس سازمان فناوری 
اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم خاطرنشان کرد: هم اکنون در مرحله پیاده سازی 
بخش استعلامات الکترونیکی بین دفاتر اسناد رسمی از طریق سامانه قمیار هستیم 
که دسترسی ویژه ای برای همکاران در اسناد رسمی فراهم کرده است. محمدحسینی 
یادآور شد: در این بخش تعامل خوبی اتفاق افتاد و برای همه دفاتر اسناد رسمی، نام 

کاربری تعریف شد. تا نزدیک عید فاز آزمایشی تکمیل و نواقص رفع می شود.

مدیر منطقه پنج شهرداری قم خبرداد:

اتمام زیرسازی و روکش آسفالت کوچه 1۹ 
خلیج فارس

مدیر منطقه پنج شهرداری قم از اتمام خاکبرداری، زیرسازی و روکش آسفالت 
کوچه ۱۹ بلوار خلیج فارس به طول ۶۴۰ متر و با توزیع ۱۰8۴ تنی آسفالت خبر داد.
علیرضا اقبالیان با اشاره به اجرای پروژه خاکبرداری، زیرسازی و روکش آسفالت 
کوچه ۱۹ بلوار خلیج فارس اظهار داشت: این پروژه به طول ۶۴۰ متر با عرض ۱۱ 
متر انجام شده است. مدیر منطقه پنج شهرداری قم با بیان اینکه مساحت اجرای 
این پروژه ۷۰۴۰ مترمربع بوده است، تصریح کرد: عملیات های خاکبرداری، تخریب 
آسفالت، شن ریزی، بسترسازی، اجرای لایه های زیرسازی، اجرای لایه اساسی و در 

نهایت اجرای لایه آسفالت در این پروژه صورت پذیرفته است.

در جلسه ستاد مدیریت بحران که روز چهارشنبه با حضور استاندار قم ترتیب 
یافت نسبت به خیز مجدد کرونا و دو برابر شدن تست های مثبت کووید۱۹ در این 

استان هشدار داده شد. 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم در این جلسه با تاکید به صدا درآمدن زنگ خطر 
خیر مجدد کووید۱۹ در قم اظهار داشت: طی هفته جاری تست های مثبت کرونا 

به میزان دو برابر افزایش یافته است.
محمدرضا قدیر ابراز کرد: ویروس جهش یافته انگلیسی در شهرهای اطراف قم 
شناسایی شده و این استان در بین شهرهایی که با ویروس جهش یافته دست و 

پنجه نرم می کنند محصور شده است.
یافته حالت  رییس دانشگاه علوم پزشکی قم اظهار داشت: ویروس جهش 
انفجاری دارد و ممکن است شرایطی به وجود بیاورد که وضعیت را بسیار دشوارتر 
از امروز کند. وی تصریح کرد: هنوز ویروس انگلیسی در قم شناسایی نشده اما به 
محض شناسایی اولین مورد از این ویروس جهش یافته کاملا شفاف و بدون تعارف 
آن را با مردم در میان خواهیم گذاشت. قدیر افزود: از مردم قم درخواست داریم 
به دلیل شناسایی ویروس جهش یافته انگلیسی در شهرهای اطراف قم از هرگونه 
سفر به این شهرها خودداری کرده و میزبان اقوام خود از این مناطق خطرخیز 
نباشند. وی خاطرنشان کرد: به خاطر وجود تعداد بالای زائران عراقی در قم 
تعاملات جدیدی با تولیت آستان مقدس حرم حضرت فاطمه معصومه)س( برای 
قرنطینه این افراد دربرخی هتل های شهر و تشدید پروتکلهای بهداشتی درحرم 
مطهر انجام شده است. قدیر یادآور شد: به دلیل شرایط جدید کرونایی و احتمال 
خیز مجدد کرونا از مسئولان درخواست داریم تا اجازه بازگشایی مدارس را تا پایان 
سال جاری ندهند و سخت گیری ها نسبت به اصناف و ناوگان حمل و نقل عمومی 

تشدید شود.
روند افزایشی ابتلا به کرونا

رییس مرکز بهداشت قم نیز ابراز داشت: روند ابتلا به کرونا با شیب ملایمی در 
سطح استان قم در حال افزایش است و تعداد افراد بدحال نیز بیشتر شده است.

سیامک محبی عنوان کرد: مراجعه افراد مشکوک به مراکز سرپایی تست کرونا 
نسبت به سه هفته گذشته طی هفته جاری با شیب افزایشی همراه شده است.

وی اظهار داشت: طی سه روز گذشته میزان ابتلا به بیماری کرونا از 3 درصد به 
ازای هزار نفر به بیش تر از ۶ درصد رسیده که نشان می دهد زنجیره کووید ۱۹ در 
سطح شهر قم فعال است. معاون دانشگاه علوم پزشکی قم یادآور شد: در طول 
5 هفته اخیر میزان رعایت پروتکل های بهداشتی در ابعاد مختلف آن در سطح 
ادارات دولتی قم با روند کاهشی روبه رو شده است. رییس مرکز بهداشت قم تاکید 
کرد: وضعیت رعایت پروتکل های بهداشتی در ناوگان حمل و نقل عمومی و پایانه 
های مسافربری برون شهری به هیچ وجه رضایت بخش نیست و وضعیت رعایت 

بهداشت فردی و عمومی در آنها نامطلوب است.
محبی اظهار داشت: رعایت شیوه نامه های بهداشتی همچنین در مسجد 
مقدس جمکران و حرم مطهرحضرت معصومه)س(، هتل ها و مسافرخانه ها 
روند کاهشی به خود گرفته است. وی افزود: رعایت پروتکل های بهداشتی در 
مجتمع های خرید و پاساژهای قم به 5۲ درصد کاهش یافته است و احتمال 

می رود در روزهای پایانی سال ضربه سختی به نظام سلامت استان وارد کند.
به باورمعاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم، رعایت پروتکل های بهداشتی 
در سطح نانوایی های استان افزایش یافته اما شیوه نامه های بهداشتی در بانکها، 

رستوران ها و صنف آبمیوه و بستنی کاهش یافته است.
کاهش استفاده از ماسک

محبی با تاکید بر کاهش استفاده از ماسک توسط مردم و نهادهای مختلف، 
اظهار کرد: میزان استفاده مردم از ماسک در معابر عمومی در بهترین حالت به ۶۲ 

درصد کاهش یافته است.
وی ابراز داشت: در استان خوزستان در روزهای گذشته سه مورد مرگ کودک بر 
اثر کرونا گزارش شده است که نشان می دهد بازگشایی احتمالی مدارس می تواند 

وضعیت بیماری و مرگ و میر در قم را افزایشی کند.
رییس مرکز بهداشت قم افزود: برای کنترل بیماری کرونا در قم باید سختگیری ها 
نسبت به اصناف، پلاک های غیربومی، مبادی ورودی شهر، پایانه های مسافربری 

و مسافران برون استانی،تورهای مسافربری و سفر به مناطق پرخطر تشدید شود.
وی تاکید کرد: پیشنهاد دانشگاه علوم پزشکی بر تعطیلی محل های بازی و 

شهربازی های مسقف شهر قم و کنترل بیشتر  تردد های شبانه است.
وی ابراز کرد: پیک کرونا در استان خوزستان با زوایه ۹۰ درجه درحال افزایش 

است و این مساله بشدت نگران کننده و هشدارآمیز است.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در هفته جاری 3 هزار و ۷۰۰ 

تست کرونا در مجموع در استان قم صورت گرفته است.
به گفته محبی، در هفته اخیر 5 مرکز خدماتی و تجاری به دلیل عدم رعایت 

پروتکلهای بهداشتی پلمب شدند و بیش از هزار اخطار صادر شده است.
همیاری همه نهادها لازمه موفقیت طرح شهید سلیمانی است

فرماندار قم، نیز دراین جلسه  طرح محله محور شهید سلیمانی را به منزله 

ضرورت همکاری عملی همه دستگاه ها برای رسیدن به یک هدف راهبردی و 
مهم عنوان کرد.

مرتضی حیدری با بیان این که همه مردم و مسؤولان باید تمام نشدن کرونا را باور 
کنند اظهار کرد: پویش شهرداری قم با عنوان »هنوز کرونا تموم نشده« و اطلاع 

رسانی های در سطح شهر، یکی از پویش های خوب در این ایام بوده است.
وی همچنین پیشنهاد برگزاری نشست مشترک همه دستگاه های اجرایی و 
نظارتی دست اندرکار مبارزه با کرونا در استان را مطرح کرد و افزود: این نشست در 
حقیقت نوعی از جلسه توجیهی و بیان آماده باش دوباره در راستای آماده سازی 

برای ایام پایانی سال و آغاز سال جدید خواهد بود.
فرماندار قم در ادامه با گلایه از برخی انتقادها به مسؤولان قم و دست اندرکاران 
مبارزه با کرونا که می تواند سبب یأس و ناامیدی شود تصریح کرد: قم در پایین 
جدول کشوری ابتلا، بستری و جانباختگان کرونایی قرار دارد که خود، نشانه ای از 
موفقیت مدیریت استان در امر مبارزه با کرونا بوده است، اما با این حال برخی گلایه 
ها از سوی برخی افراد مطرح می شود که منطقی نیست، در حالی که ترغیب به 

ادامه مبارزه با کرونا در این شرایط استان، نیاز به تشویق دارد، نه تنبیه.
حیدری سپس از صدا و سیمای استان خواست در امر اطلاع رسانی کرونا، 
فعالیت های پایگاه های بهداشت، بسیج و هلال احمر در محله های قم را مدّ نظر 

قرار دهد.
وی درباره وضعیت رعایت شیوه نامه های بهداشتی در نانوایی های قم نیز گفت: 
نشست هایی با مسؤولان اتحادیه نانوایی ها برگزار شده که طبق آمار، رعایت شیوه 
نامه های بهداشتی در نانوایی ها مسیری رو به رشد را نشان می دهد، در عین حال 

که مسؤولان این اتحادیه قول داده اند تا تحولی در این زمینه صورت گیرد.
حیدری با اشاره به ضرورت تأمین سخت افراز و بویژه خودرو از سوی دستگاه 
های اجرایی و برای انجام هرچه بهتر مأموریت های طرح شهید سلیمانی یادآور 
شد: امید است دستگاه های اجرایی در این زمینه کوتاهی نکنند و وسائل لازم را 

در اختیار تیم های فعال طرح محله محور شهید سلیمانی قرار دهند.
وی همچنین به حادثه آتش سوزی سال گذشته در ساختمان کوثر قم و خسارت 
دیدن حدود 250 واحد اشاره کرد و گفت: اعتباراتی برای حوادث غیرمترقبه 
استان در اختیار است، اما کمک به این واحدها نیاز به مصوبه ستاد دارد تا بتوانیم 
150 وام 15 میلیون تومانی را با سود کم به این واحدهای خسارت دیده پرداخت 

کنیم.در ادامه استاندار قم با پرداخت این وام ها موافقت کرد.
65۱ خدمت الکترونیکی در قم انجام می شود

معاون مدیریت توسعه و منابع استانداری قم نیز در ادامه این جلسه، بیان کرد: 
۶5۱ خدمات الکترونیکی توسط دستگاه های اجرایی در استان  به مردم عرضه 

می شود.
محمدرضا گروسی گفت: در سال جاری ۱۴5 خدمت جدید الکترونیکی توسط 
دستگاه های اجرایی قم راه اندازی شده است و از ابتدای سال جاری بیش از ۲۹ 

میلیون تراکنش الکترونیکی انجام گرفته است.
وی افزود: میانگین درصد تحقق دستگاه های اصلی استان در اجرای دولت 
الکترونیک در مجموع 8۱ درصد محقق شده است و وضعیت  ۴۷ دستگاه در 
ایجاد زیرساخت های دولت الکترونیک مطلوب، ۱۲ دستگاه عالی، ۲۴ دستگاه 

خوب، ۱۰ دستگاه متوسط و یک دستگاه نیز ضعیف ارزیابی شده است.
الکترونیکی  در  دستگاه ها  استانی  استقلال  عدم  داشت:  اظهار  گروسی 
کردن خدمات، نبود شاخص معین در نگاه ملی در ایجاد زیرساخت های دولت 
الکترونیک و عدم اطلاع رسانی صحیح از چالش های مهم در اجرای مطلوب 
دولت الکترونیک است. در بخشی از این جلسه با اهدای لوحی از تلاش های 
هلال احمر قم در مبارزه با بیماری کرونا تقدیر شد. »با اعلام ستاد ملی مقابله 
با کرونا، وضعیت شیوع ویروس کرونا در استان قم از ۱5 دی از وضعیت قرمز به 
نارنجی، در ۶ دی  از نارنجی به زرد و در ۲۰ دی ماه جاری از زرد به »آبی« تغییر 

کرده است«.

گزارشی از جلسه ستاد مدیریت بحران قم:

زنگ خطر خیز کرونا و دو برابر شدن تست های مثبت

رییس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان قم گفت: سطح 
تولید محصولات بخش کشاورزی استان با به کارگیری مسئولان فنی در واحدهای 

فعال این بخش افزایش خواهد یافت.
عباس خرمی نا، بیان کرد: به منظور افزایش سهم تولید و صادرات محصولات 
کشاورزی و به استناد قوانین این بخش، سازمان نظام مهندسی کشاورزی و 
منابع طبیعی، دستور العمل اجرایی به کارگیری مسئولان فنی تولید در واحدی 
کشاورزی را تدوین و ابلاغ نموده و در صدر برنامه های حال حاضر سازمان قرار 

گرفته است.
وی افزود: بر اساس این دستورالعمل بهره برداران واحدهای تولیدی کشاورزی 
موظف هستند برای اخذ یا تمدید پروانه بهره برداری واحد نسبت به استخدام 

کارشناس کشاورزی دارای پروانه مسئول فنی اقدام نمایند.
وی ادامه داد: با اجرای این دستورالعمل ضمن تجهیز تولید کنندگان حوزه 
کشاورزی به دانش روز از ظرفیت علمی فارغ التحصیلان رشته های کشاورزی 

نیز به خوبی استفاده خواهد شد. خرمی گفت: اجرای این طرح همچنین 
علاوه بر اشتغالزایی، افزایش راندمان و کاهش هزینه های تولید، موجب تامین 
سلامت غذایی نیز خواهد شد و شرایط توسعه پایدار کشاورزی و حفاظت از منابع 
طبیعی و محیط زیست را بهتر فراهم خواهد کرد. وی افرود: رسالت سازمان 
نظام مهندسی کشاورزی، مهندسی سازی فرآیند تولید محصولات کشاورزی و در 
حقیقت حلقه اتصال فارغ التحصیلان و کارشناسان با کشاورزان و تولیدکنندگان 
است که دراین  ارتباط دوسویه علاوه برافزایش بهره وری محصولات کشاورزی و 
تأمین امنیت غذایی کشور، موضوع اشتغال برای فارغ التحصیلان رشته های 
مرتبط با کشاورزی است نیز مرتفع می شود. وی تاکید کرد: شرط لازم برای 
تحقق مطلوب جهش تولید در بخش کشاورزی، فاصله گیری از روش های سنتی 
و رسیدن به خودکفایی برای حفظ امنیت غذایی به ویژه خودکفایی در تولید 
محصولات استراتژیک است که این مهم با بهره گیری از دانش مسئولان فنی و 

شیوه های علمی روز، به اجرا در می آید.

رییس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان قم :

تولید بخش کشاورزی قم با به کار گیری مسئولان فنی افزایش می یابد
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معاون دفتر برنامه ریزی تامین، توزیع و تنظیم بازار وزارت صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه کالاهای اساسی مورد نیاز مردم در 
سطح بازار برای شب عید تامین شده است، گفت: ۱5۰ هزار تن روغن خوراکی مایع و نیمه به بازار تزریق می شود. 

»سعید صارمی« با بیان اینکه هم زمان با نزدیک شدن به شب عید تامین و توزیع کالاهای اساسی نیز آغاز شده است، اظهار 
داشت: بخشی از مدیریت بازار نوروز بر عهده دولت است که آن را حتی با استفاده از ذخایر به بازار تزریق خواهد کرد.

وی افزود: تاکنون ۴۰ هزار تن میوه و مرکبات از باغداران خریداری شده تا برای عید نوروز  به وفور در بازار توزیع شود و مردم در 
تهیه آن با مشکلی مواجه نشوند.

این مسوول خاطرنشان کرد: همچنین تامین 5۰ هزار تن برنج تایلندی، ۱5۰ هزار تن روغن مایع و نیمه جامد، ۱۰۰ هزار تن 
شکر و ۱۰ هزار تن گوشت مرغ برای تامین بازار شب عید نیز در دستور کار دولت قرار گرفته است.

صارمی با بیان اینکه از اول اسفند ماه توزیع کالاهای مربوط به شب عید در سراسر کشور آغاز شده است، گفت: مشکلات 
شرکت های تولیدی برای پخش روغن جامد و نیمه جامد رفع شده است و این کالاها همراه با شکر از محل ذخایر دولت تامین و 

توزیع خواهد شد.
وی با بیان اینکه سالیانه در کشور ۶۰ میلیون تن کالا مصرف می شود، تاکید کرد: این میزان کالا که 35 میلیون تن آن از تولیدات 

داخلی و ۲5 میلیون تن نیز از طریق واردات است، در سال جاری به طور کامل تامین شده است.
معاون دفتر برنامه ریزی تامین، توزیع و تنظیم بازار وزارت صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه برای تامین کالاهای اساسی شب 
عید هیچ مشکلی وجود ندارد، خاطرنشان کرد: در یک سال اخیر با وجود مشکلات تحریم و شیوع گسترده ویروس کووید ۱۹ در 
زمینه تامین و توزیع کالای اساسی با موفقیت عمل کردیم و تاکنون نه تنها با مشکل مواجه نشده ایم بلکه در ماه های پیش رو نیز 

در زمینه کمبود کالا نگرانی وجود ندارد.
صارمی همچنین با اشاره به نزدیک شدن به ایام ماه مبارک رمضان در فروردین ماه، گفت: این 3۰ روز یکی از مناسبت های مهم 

ملی و مذهبی کشور محسوب می شود که برنامه ریزی ها برای تامین بازار انجام شده است.

رییس اتاق اصناف ایران با بیان اینکه برنامه ریزی برای کاهش قیمت موز انجام شده است، گفت: توزیع و فروش این 
محصول با نظارت این نهاد ساماندهی می شود. 

»سعید ممبینی« در نشست برنامه ریزی کاهش و کنترل قیمت موز افزود: با توجه به افزایش بی رویه قیمت این 
محصول در سطح بازار و تاثیر قیمت آن بر سایر میوه ها، مقرر شد مشکلات واردات این کالا رفع و بر همین اساس 

سامانه ثبت سفارش باز و واردات موز در ازای صادرات سیب امکان پذیر شود.
وی بیان داشت: در پی امکان فراهم شده، مقرر شد واردکنندگان متقاضی در ازای صادرات سیب، با هدایت و 
راهبردی اتحادیه های صنفی موزهای وارداتی را در شبکه های رسمی توزیع صنفی و با رعایت قیمت مصوب هر کیلو 

۲5 هزار تومان به مصرف کننده ارائه دهند.
رییس اتاق اصناف ایران همچنین از بازرسان اتاق اصناف و سازمان صنعت، معدن و تجارت درخواست کرد: چنانچه 
هر یک از فعالان اقتصادی، این محصول را با قیمتی بالاتر از قیمت مصوب به مصرف کننده ارائه دهد، بازرسان تشکیل 
پرونده داده و به سازمان تعزیرات ارسال کنند. به گفته وی، با هماهنگی های به عمل آمده، سازمان تعزیرات حکومتی 

نیز تسریع در رسیدگی به این دست از پرونده ها را در دستور کار خود قرار داده است.
لازم به ذکراست، موز میوه ای مورد نیاز برای مردم است اما از اقلام اساسی مصرفی محسوب نمی شود که با قرار 
گرفتن در گروه هفت کالایی، به دلیل محدودیت های ارزی موجود در کشور به این گروه ارز تخصیص داده نمی شود و 
ثبت سفارش آن از اردیبهشت ماه ممنوع است. با کم شدن واردات موز، عرضه این محصول در بازار کاهش یافت و در 
واکنش به این کاهش عرضه، قیمت موز در روزهای گذشته افزایشی شده است که البته با صدور مجوز واردات احتمال 

ریزش قیمت این کالا در بازار طی روزهای آینده پیش بینی می شود.
پیش از این نیز »حمید زادبوم« رییس کل سازمان توسعه تجارت ایران با تاکید بر تداوم ممنوعیت ثبت سفارش واردات 

موز اعلام کرده بود: واردات این محصول از محل تعرفه سیب درختی انجام شده است.

مقام مسوول وزارت صنعت:

150 هزار تن روغن خوراکی برای نوروز تامین شده است
رییس اتاق اصناف ایران:

فروش موز با نظارت اتاق اصناف ساماندهی می شود

با افزایش قیمت مواجه شده است و علی  چند هفته ای می شود که مرغ 
رغم وعده مسئولان مربوطه در وزارت جهاد کشاورزی و وزارت صمت مبنی بر 
ایجاد ثبات در بازار و کاهش قیمت ها، اما به نظر می رسد هنوز بازار این کالای 

پرمصرف به ثبات و آرامش نرسیده است. 
روند افزایشی قیمت مرغ از دی ماه امسال آغاز شد و مرغ تنظیم بازاری ۲۰ 
هزار و ۴۰۰ تومانی را در یک مرحله به ۲۲ تا ۲3 هزارتومان و در مرحله بعد یعنی 
اواخر بهمن ماه در سطح خرده فروشی ها به ۲۷ تا 3۰ هزارتومان  رساند. البته 
مشاهدات میدانی و گزارش های رسیده در هفته های اخیر نشان می دهد که در 
برخی مغازه های سطح شهر هر کیلو مرغ تا 3۲ هزارتومان هم به مشتریان عرضه 
می شود و برخی نیز با قطعه بندی کردن سعی در فروش مرغ دولتی با قیمت 
های بالاتر دارند. اقدامی که رییس اتحادیه فروشندگان پرنده و ماهی آن را تخلف 
دانست و اعلام کرد که سازمان  دامپزشکی و ستاد تنظیم بازار برای جلوگیری از 

سو استفاده و گرانفروشی، قطعه بندی کردن مرغ را ممنوع کرده است.
اگرچه بسیاری از فروشندگان علت افزایش قیمت مرغ را کاهش عرضه مرغ 
تنظیم بازاری در میدان بهمن )بزرگترین مرکز عرضه مرغ تهران( و خرید مرغ 
به صورت عمده بیش از نرخ مصوب اعلام کردند اما چندی پیش نایب رییس 
کانون انجمن صنفی مرغداران به ایسنا گفت که قیمت واقعی مرغ قیمت مصوب 
تنظیم بازار یعنی ۲۰هزار و۴۰۰ تومان نیست و قیمت واقعی مرغ گرم با توجه به 
افزایش مولفه های تولید براساس آنالیز تشکل ها ۲۴ تا ۲5هزارتومان می شود و 

با وجود اینکه تشکل های این بخش درخواست اصلاح قیمت مصوب داشته اند 
اما هنوز هیچ تغییری صورت نگرفته و این قصور باعث ایجاد نوسانات در تولید 

خواهد شد.
وی همچین عنوان کرده بود که ستاد تنظیم بازار، وزارت جهاد کشاورزی و 
وزارت صمت بایستی بعد از افزایش مولفه های تولید مانند ذرت و سویا، جوجه 
و... اثرات آن را بر روی قیمت تمام شده تولید بررسی می کردند و قیمت واقعی 
مرغ براساس آن تعیین می شد تاهم میل و رغبت به تولید بالا می رفت و هم 
شاهد این شرایط  اعتراضی و دو نرخی در بازار نبودیم. اما متاسفانه این اتفاق 
نیفتاد.  البته در این بین مسائل دیگری نیز در خصوص افزایش قیمت مرغ 
مطرح شده است. مثلا اینکه تصمیمات جزیره ای و ممنوعیت خروج مرغ از 
برخی استان ها به این گرانی دامن زده و یا اینکه مردم به دلیل نگرانی از افزایش 

مجدد قیمت مرغ دست به احتکار خانگی زده اند!  
با این وجود اما از همان روزهای ابتدایی افزایش قیمت مرغ مسئولان مربوطه 
مانند همیشه وعده کاهش قیمت و ایجاد ثبات در بازار مرغ را دادند؛ به طوری 
که وزیر صمت در روزهای پایانی بهمن ماه اعلام کرد با توجه به نوسانات اخیر 
در بازار گوشت مرغ، وزارت جهاد کشاورزی در ستاد تنظیم بازار بیان کرده که 
ظرف 3 روز آینده نسبت به عرضه گوشت مرغ در بازار اقدام می کند تا شرایط به 

حالت عادی بازگردد. 
دبیر ستاد تنظیم بازار کشور نیز در روزهای پایانی بهمن ماه از کافی بودن 

ذخایر مرغ منجمد در کشور خبر داد و گفت که اختیار عرضه مرغ منجمد به 
ستاد تنظیم بازار داده شده است و اگر تا آخرهفته قیمت مرغ عادی نشود، از این 
ذخایر به بازار تزریق خواهد شد. پیش تر نیز مدیرعامل شرکت پشیبانی امور دام 
اعلام کرده بود که این شرکت تا به تعادل رسیدن قیمت مرغ و تخم مرغ در بازار  

حضور  خواهد داشت و اقدام به توزیع مرغ وتخم مرغ خواهد کرد.
بعد از آن نیز مجددا دبیر ستاد تنظیم بازار شرایط بازار مرغ و تخم مرغ را مناسب 
توصیف کرد و گفت که با توجه به گزارشات مربوط به میزان ورودی مرغ به بازار 
کشور، در روزهای آینده شاهد تعدیل قیمت مرغ خواهیم بود و هماهنگی خوبی 
بین وزارت صمت و جهاد کشاورزی در زمینه تامین نهاده برای مرغداران شکل 
گرفته است و با توجه به گزارشات وزارت جهاد کشاورزی، در حال حاضر مشکلی 
در تامین نهاده وجود ندارد و نوسانات اخیر قیمت مرغ به دلیل اقدامات وزارت 
جهادکشاورزی در خصوص زمینه سازی برای تنظیم بازار موثر این کالا برای ایام 
نوروز و ماه مبارک رمضان بوده که به صورت موقتی در برخی استان ها نوسانات 

افزایش قیمت مرغ شد.
به هر روی علت افزایش قیمت مرغ هرچه که باشد مسئولان مربوطه در وزارت 
جهاد کشاورزی  و وزارت صمت نباید تنها به وعده دادن بسنده کنند و باید هرچه 
سریعتر در راستای کاهش قیمت مرغ و ایجاد ثبات در بازار این کالای پرمصرف 
پروتیینی اقدامات لازم را انجام دهند و اجازه ندهند مرغ هم مانند گوشت قرمز از 

سبد غذایی برخی خانواده ها برای همیشه پر بکشد!

چرا بازار مرغ ثبات و آرامش نرسیده است ؟

نگذارید مرغ از سفره های مردم پَر بکشد!
آگهی ابلاغ اجرائیه 

کلاسه:۱399۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۲۰87/۱
بدینوسیله به کلیه وراث قدرت اله محمدی پرستو )۱-زینب محمدی 
ملی:  شماره  تولد: ۱38۷/۰۶/۲۷  تاریخ  اله  قدرت  پدر:  نام  پرستو، 
۰3۷33۹۰5۰5 شماره شناسنامه: ۰3۷33۹۰5۰5 با ولایت وردعلی 
محمدی پرستو، و ۲-وردعلی محمدی پرستو، نام پدر: صاحبعلی تاریخ 
تولد: ۱33۱/۰۹/۱۰ شماره ملی: ۴۰3۰۷8۴۴۲۹ شماره شناسنامه: 
۱۰5۰ و 3-سمیه فخیمی نام پدر: باب الله تاریخ تولد: ۱3۷۰/۰8/۱5 
و   3۹8۰۱۲۱۴53 شناسنامه:  شماره   3۹8۰۱۲۱۴53 ملی:  شماره 
۴-پریا محمدی پرستو، نام پدر: قدرت اله تاریخ تولد: ۱3۹۰/۰۲/۲۷ 
با  شناسنامه: ۰3۷3۹3۲5۶۱  شماره  ملی: ۰3۷3۹3۲5۶۱  شماره 
ولایت وردعلی محمدی پرستو و 5-گل ریحان سحاب محمودی، نام 
پدر: شاه علی تاریخ تولد: ۱333/۰3/۰۹ شماره ملی: ۴۰3۱۱۰۶3۷8 
شماره شناسنامه: ۱۷3 بدهکار سند ازدواج: شماره سند: ۱۲۰۲۱ ، 
ازدواج  دفترخانه  صادرکننده:  دفترخانه  سند: ۱38۴/۰۲/۲۱  تاریخ 
پرونده  موضوع  در  گردد  می  ابلاغ  قم  استان  قم  شهر  طلاق ۲  و   ۱۱
میزان  به  دیه  مبلغ  که  رساند  می  استحضار  به   ۹۹۰۲۲5۴ کلاسه 
5۰۶/55۹/۹33 ریال بابت دیه طی درخواست بستانکار )خانم سمیه 

فخیمی( برداشت می گردد.
لازم به ذکر است که طبق ماده ۱8 اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده 
می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه 
ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و 

عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شماخواهد بود. )م الف ۱3۷۰8(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

وزیر راه و شهرسازی:

١٠٠ هزار مسکن ملی تا پایان دولت 
آماده تحویل می شود

وزیر راه و شهرسازی گفت: دولت حدود ٦0 تا  100 هزار واحد مسکن ملی را برای 
تحویل به متقاضیان تا پایان دولت دوازدهم آماده خواهد کرد. 

»محمد اسلامی« روز در حاشیه جلسه هئت دولت درباره آخرین وضعیت ساخت 
مسکن ملی به خبرنگاران گفت: ٤٣٦ هزار متقاضی واقعی مسکن ملی که فاقد 

مسکن هستند شناخته شده است.
وی افزود: 50٤ هزار واحد مسکونی با شرایط سه گانه در سراسر کشور فعال است 
که  پروژه هایی است که مردم به صورت فردی و گروهی زمین دریافت کردند و ٣0 
هزار واحد هم به صورت فروش اقساطی با قرارداد زمین ٩٩ ساله در حال ساخت 
است . اسلامی با اشاره به اینکه اکنون 1٤0 هزار نفر نزد بانکها افتتاح حساب کردند، 
ادامه داد: با تکمیل آورده سایر متقاضیان ساخت مسکن ملی در زمین های ٩٩ ساله 

سرعت خواهد گرفت.
وی گفت: بخش بعدی مسکن ملی هم به صورت مشارکتی با دستگاه ها درحال 

ساخت است که حدود ٧0 هزار واحد می شود.
وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: دولت حدود ٦0 تا  100 هزار واحد آماده تحویل تا 

پایان دولت دوازدهم خواهد داشت .
اسلامی درباره فقدان صندلی سفر کافی در ایام نوروز گفت: تقاضای سفر نسبت 
به سال گذشته کاهش یافته است، اکنون ٤0 درصد تقاضا در بخش اتوبوس، 55 
درصد برای سفر با قطار و برای سفر هوایی هم تقاضا تا 20 درصد کاهش داشته 
است.از همین رو، برنامه سیر قطار اتوبوس و هواپیما طوری تنظیم شده که مردم 

دچار کمبود صندلی نشوند.
وی درباره بازسازی مناطق زلزله زده کهکیلویه و بویر احمد گفت: کمتر از ٧00 
دستگاه منزل مسکونی باید ساخته شود و ٣ هزار واحد شهری و روستایی تعمیرات 

نیاز دارد که بعد از اتمام آواربرداری آغاز عملیات اجرایی ساخت را خواهیم داشت.

وزیر ارتباطات:

 اجازه نمی دهیم اینترنت گران شود
 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: ما برای گران کردن اینترنت نیاز به مصوبه 
مجلس نداریم، این امر در اختیار خودمان است و همان طور که در این چهار سال 

سعی کردیم قیمت افزایش نیابد، اکنون نیز اجازه نمی دهیم اینترنت گران شود. 
»محمدجواد آذری جهرمی« در حاشیه جلسه هیات دولت در پاسخ به سوالات 
افزود:  می شود،  منجر  اینترنت  گرانی  به  که  مجلس  مصوبه  درباره  خبرنگاران 

صحبت هایی که برخی در فضای مجازی عنوان می کنند نادرست است.
است،  اینترنت  کردن  گران  دنبال  به  دولت  می گویند  برخی  بیان داشت:  وی 
ما خودمان اختیار گران کردن تعرفه را داریم و نیاز به اخذ مجوز از مجلس شورای 

اسلامی برای این کار نیست. 
وزیر ارتباطات ادامه داد: چند ماه پیش نیز اپراتورها تعرفه را گران کردند، اما دولت 

ایستاد و اکثر قیمت ها به قبل بازگشت.
جهرمی گفت: این مصوبه ضد توسعه و عدالت اجتماعی است و در شرایط  کنونی 
که مردم درگیر مشکلات هستند و فضای مجازی به عنوان قوت غالب شان شده، بالا 
بردن تعرفه ظلم است. وی تاکید کرد: ما چهار سال قیمت را ثابت نگه داشتیم و باز 

هم  ایستادگی خواهیم کرد تا این اتفاق رخ ندهد. 
وزیر ارتباطات اظهار داشت: در صحبت هایی که با نمایندگان مجلس داشتیم 

سیگنال های خوبی گرفتیم و می دانیم آنها نیز به گران کردن تعرفه معتقد نیستند. 
وی ادامه داد: »اما سوالی که پیش می آید این است که چطور می شود به بنگاه 
آن قدر  ما  نزن.  دست  تعرفه  به  اما  ببر  بالا  درصد  را ۱۰  مالیات  گفت  اقتصادی 
ریاضی مان خوب نیست که بدانیم چطور می شود مالیات بالا برود و قیمت تکان 

نخورد؛ این اتفاق فقط یک فرمول دارد، این که بنگاه تعطیل شود.«
وزیر ارتباطات تاکید کرد: دولت یک ماه و نیم قبل مصوب کرد اپراتورها چهار درصد 
از مالیات خود را به توسعه مناطق روستایی اختصاص دهد. زمانی که ما دغدغه 
مردم محروم را داریم و مدام می گوییم عدالت اجتماعی چه شد، آموزش مجازی به 
کجا رسید و با محرومان عکس می گیریم و منتشر می کنیم چطور می شود طرحی 

را تصویب کنیم که توسعه اینترنت در مناطق روستایی به واسطه آن محدود شود؟
وی با بیان این که سیاست دولت حمایت از اپراتورها است، درباره صحبت برخی 
نمایندگان در خصوص کم اظهاری درآمد اپراتورها، افزود: نمی دانم این کم اظهاری 
که از آن صحبت می کنند کجاست؟ همه درآمد اپراتورها در بورس اظهار می شود و 

مگر ممکن است درآمدی باشد اما اظهار نشود؟

وزیر صنعت، معدن و تجارت :

هیچ مشکلی در تامین کالا و میوه شب 
عید نداریم 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: کالا و میوه به اندازه کافی تامین و در انبار 
استان ها ذخیره شده و هیچ مشکلی برای تامین شب عید نداریم.

علیرضا رزم حسینی در جلسه ستاد تنظیم بازار افزود: در سراسر کشور کالا های 
مورد نیاز هر استان در انبار ها ذخیره شده و از هفته جاری کالا های مورد نیاز مردم از 
جمله برنج، مرغ منجمد , گوشت منجمد، روغن و شکر، مازاد بر نیاز، به منظور ذخیره 
سازی، به استان ها ارسال می شود. وی اضافه کرد: در خصوص میوه شب عید هم 
پیش بینی ها و خرید های لازم صورت گرفته، و مانند سنوات گذشته که قیمت متعادل 
تری در بازار داشتیم در ایام عید هم اینگونه خواهد بود. رزم حسینی گفت: همچنین 
در نشست سه ساعته ای که امروز با استانداران و روسای ادارات صمت استان ها، 
داشتم مسائل و مشکلات مطرح و بر تداوم نظارت ها و بازرسی ها در عرضه کالا به 
منظور توزیع مناسب در سراسر کشور تاکید شد. وزیر صمت افزود: در خصوص 
منطقه ای شدن استان ها برای توزیع کالاها، قرار بر این شد که در بررسی های بیشتر 
به جمع بندی برسیم سپس میزان سهیمه هر استان را جداگانه اعلام کنیم همچنین 
در جمع بندی نهایی ستاد تنظیم بازار حتما به بعضی از استان ها اختیاراتی داده 

خواهد شد، زیرا برخی از کالا ها در همان استان ها تولید می شود.

توافق ایران و کره جنوبی بر سر آزادسازی هفت میلیارد دلار دارایی مسدود 
شده در بانک های این کشور نوید شروع روند نزولی قیمت در بازار ارز و ورود 
آن به محدوده های قیمتی منطقی و متناسب با شرایط اقتصادی پسا تحریمی 

را می دهد. 
تا پیش از تحریم های گسترده و همه جانبه آمریکا در قالب سیاست »فشار 
حداکثری«، روابط ایران و کره جنوبی بسیار عمیق و گسترده بود. ایران یکی 
از مهمترین بازارهای مقصد محصولات کره ای در خاورمیانه را تشکیل می داد و 

بخش قابل توجهی از انرژی مورد نیاز این کشور را تأمین می کرد.
ایران در سال ۱3۹۲ کمی بیش از ۹۱۶ میلیون دلار به کره صادرات داشته و 
بیش از ۴ میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار از این کشور کالا وارد کرده است. میزان 
صادرات ایران به کره جنوبی بعد از ۴ سال حضور دولت تدبیر و امید به بیش از 
۴ میلیارد و 3۰۰ میلیون دلار افزایش یافت. در این زمان میزان واردات از این 
کشور حدود 3 میلیارد و ۶۰۰ میلیون دلار رسید. در این سال تراز تجاری ایران 

و کره جنوبی به نفع ایران مثبت شد.

از آنجایی که نفوذ آمریکا در این کشور یکی از عوامل اصلی تعیین سیاست 
خارجی آن با ایران است کره جنوبی سطح روابط اقتصادی خود با ایران را بعد 
از اعمال تحریم ها به شدت کاهش داد. بسیاری از شرکت های کره ای بازار 

ایران را ترک کردند. و میزان صادرات و واردات بین دو کشور کاهش پیدا کرد.
طبق آخرین آمار موجود بعد از اعمال تحریم های آمریکا این ارقام به شدت 
کاه پیدا کرده است. میزان صادرات به کره جنوبی ۲8۷ میلیون دلار و میزان 

واردات نیز به ۷8۱ میلیون دلار کاهش یافته است.
دلارهای مسدود شده ایران در کره جنوبی

به گفته رییس کل بانک مرکزی ۷ میلیارد دلار از پول های ایران در بانک های 
کره ای مسدود است. اگر این رقم را با اعداد و ارقام فوق مقایسه کنیم خواهیم 

دید که این عدد، رقم قابل توجهی است.
حتی اگر کاهش روابط اقتصادی را نتیجه معقول تحریم ها بدانیم مسدود 
شدن دارایی های ایران توسط بانک های کره ای امری معقول و قابل قبول 
نیست. زیرا تحریم ها تنها نقل و انتقال پول به ایران را هدف قرار داده بود. 

یعنی حتی در شرایط تحریمی ایران باید می توانست از دارایی های خود در 
کره جهت خرید محصولات مورد نیاز و به ویژه اقلام دارویی و سایر اقلامی 
که تحت تحریم قرار نداشتند استفاده کند. اما کاری که این بانک ها انجام 
دادند بیشتر رنگ و بوی سیاسی داشت و از اصول و قوانین بانک داری بین 

المللی به دور بود.
به همین خاطردر خردادماه سال جاری »عبدالناصر همتی«، رئیس کل 
بانک مرکزی در مصاحبه با »بلومبرگ« گفت: بانک های کره ای با خیال راحت 
تعهدات خود را زیر پا می گذارند و به توافقات مالی بین المللی رایج عمل 

نمی کنند و تصمیم گرفته اند وارد بازی سیاست شوند.
اکنون با رفتن ترامپ و برسر کار آمدن دولت جدید در آمریکا فضا برای تعامل 
بین ایران و کره و دستیابی به دارایی های مسدود شده فراهم است. به نظر 
می رسد بانک های کره ای بهانه زیادی برای تداوم بازی سیاسی خود در اختیار 
ندارند. به همین خاطر امیدها به بازگشت این ارزها به داخل کشور زیاد شده 

است.
رئیس کل بانک مرکزی روز)چهارشنبه( در حاشیه جلسه هیات دولت در 
جمع خبرنگاران درباره توافق ایران و کره جنوبی در زمینه انتقال منابع ارزی 
گفت: کره جنوبی خود خواستار مذاکره برای پرداخت شده است و راه را به 
آنها نشان داده ایم و دستور پرداخت صادر شده، بنابراین هر زمانی که بخواهند 
این پرداخت انجام می شود. قرار شده که پرداخت ها حداقل با یک میلیارد 

دلار آغاز شود.
دو کشور روز دوشنبه در نشست عبدالناصر همتی با »ریو هیون جئونگ« 

سفیر کره جنوبی در تهران به این توافق دست یافته بودند.
علاوه بر کره جنوبی، توافقاتی برای آزادسازی دلارهای مسدود شده ایران 
در ژاپن نیز صورت گرفته است. بدون شک زمینه برای به هم پیوستن زنجیره 

آزادسازی ها در کشورهای هند، عراق و غیره نیز فراهم خواهد شد.
و  برجام  مسئله  به  مربوط  رخدادهای  سلسله  کنار  در  را  رویداد  این  اگر 
بازگشت آمریکا به این توافق قرار بدهیم شروع روند کاهشی در بازار ارز  و به 

ویژه قیمت دلار در روزها و هفته های آتی منطقی خواهد بود.
همچنین، مدیریت مناسب دولت در اجرای قانون مربوط به توقف اجرای 
پروتکل الحاقی و دستیابی به توافق با آژانس بین المللی انرژی اتمی و اراده 
طرف های آمریکایی و ایرانی برای رسیدن به راه حلی دیپلماتیک در مورد 
بین المللی  موانع  شدن  برداشته  نتیجه  در  و  تحریم ها  رفع  احتمال  برجام 

اقتصادکشور را بسیار افزایش داده است.
توافق با کره و ژاپن را می توان مقدمه ای بر رفع موانع موجود دانست. روند 
شروع شده و به رغم وجود موانع داخلی پیامدهای کاهشی ارزی آن نیز خود 

را نشان خواهد داد.  

آزاد سازی منابع ارزی، سد قیمت ها را خواهد شکست

از  بخشی  گفت:  ایران  تجارت  توسعه  سازمان  رییس کل  و  صمت  وزیر  معاون 
مشکلات کشور ساختاری است یعنی ساختار اقتصاد آن ایراداتی دارد که باید 

برطرف شود. 
حمید زادبوم پنجشنبه شب در نود و نهمین جلسه شورای گفت و گوی دولت و 
بخش خصوصی و آیین تجلیل از صادرکنندگان استانی در سالن همایش های اتاق 
بازرگانی اصفهان که با حضور رییس دفتر رییس جمهوری برگزار شد، اظهار داشت: 
مقام معظم رهبری در بیانیه گام دوم انقلاب اشاره فرمودند برخی از مشکلات 
اقتصادی ما ساختاری است از این رو یکی از اقدامات حل مشکلات ساختاری، 

زیرساختی و تجارتی است.
وی ادامه داد: سال گذشته صادرکنندگان برغم تحریم ها و شیوع کرونا ۴۱.3 
میلیارد دلار صادرات انجام دادند و امسال 3۱.۲ میلیارد دلار ارز برگشتی به کشور 

داشتند.
رییس کل سازمان توسعه تجارت ایران با بیان اینکه در سال جاری واردات رقابتی 
۱5 درصد کاهش را نشان می دهد، گفت: طی یازده ماه گذشته 3۱.۲ میلیارد دلار 
صادرات صورت گرفت و ۱3۰ میلیون تن کالا صادر شد که به لحاظ ارز ۱۱ درصد 

کاهش نسبت به سال قبل را نشان می دهد.
وی اضافه کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون 3۴.3 میلیارد دلار واردات صورت 
گرفته که ۱5 درصد یعنی 3۰.8 میلیون تن کاهش نسبت به سال قبل داشته است.

زادبوم یادآور شد: از 3۰.8 میلیون تن واردات که 3۴.3 میلیارد دلار شد ۲۱.۴ 
میلیون تن واردات کالای اساسی به کشور بوده است.

به گفته وی طی ۲ سال اخیر کالای بی رویه وارداتی به کشور نداشتیم .
 معاون وزیر صمت با بیان این که صادرکنندگان از  جمله نخستین کسانی هستند 
که از تحریم ها آسیب دیده اند، گفت : از ۲۲ فروردین ۹۷ که تعهدات ارزی برقرار شد 
تا پایان دی ماه سال جاری حدود 5۷ میلیارد یورو ارز باید به کشور باز می گشت که 
از این میزان ۴۱ میلیارد یورو بازگشته است. وی اصفهان را از جمله اصفهان موفق در 
این زمینه  اعلام و اضافه کرد: اصفهان 8۷ درصد ایفای تعهدات ارزی داشته و  یکی 
از استان های موفق در زمینه ایفای تعهدات ارزی است زیرا اغلب صادرکنندگان آن 
تولیدکننده هستند. زادبوم بیان کرد: بیش از ۹۰ درصد از افرادی که تعهدات ارزی 

خود را ایفا کردند هم تولیدکننده و هم صادرکننده بودند.
اصفهان با بیش از پنج میلیون نفر جمعیت، بیش از ۹ هزار واحد تولیدی کوچک و 

بزرگ با سرمایه ۲۲۱ هزار میلیارد ریال و اشتغال ۲۶3 هزار نفر، حدود 8۴۰ معدن در 
حال بهره برداری با سرمایه گذاری بیش از ۱۰ هزار میلیارد ریال و حدود ۲۰۰ هزار 

واحد صنفی، صنعتی ترین استان کشور بشمار می آید.
سهم اصفهان در صنعت کشور ۱۱ درصد، سرمایه گذاری ۱۰ درصد و اشتغال 
صنعتی 8 درصد و رتبه این استان در طرح های نیمه تمام صنعتی و تعداد معادن اول 

و از نظر ذخایر. معدنی، دوم است.

معاون وزیر صمت: 

مشکلات ساختاری اقتصاد باید برطرف شود
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سرمربی پیشین پرسپولیس اعتقاد دارد؛ اگرچه سرخپوشان با بازیکنان فعلی 
هم به صدر جدول لیگ برتر رسیده اند، اما آنها برای موفقیت در لیگ قهرمانان 

باید بازیکنان باکیفیتی جذب کنند.
حمید درخشان در گفت وگو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری تسنیم، درباره کیفیت 
دیدارهای لیگ برتر فوتبال در نیم فصل اول و صعود پرسپولیس به صدر جدول 
اظهار داشت: پرسپولیس پس از فینال لیگ قهرمانان آسیا اُفت محسوسی 
داشت و همین مسئله باعث شد نتیجه نگیرد. تیم رفته  رفته بهتر شد و خود را 
به بالای جدول رساند. البته لیگ برتر هم چندان چنگی به دل نمی زد و نکته 
فنی خاصی در بازی ها نبود که بگوییم لیگ برتر رشد کرده است. سرنوشت بیشتر 
بازی ها با یک گل رقم می خورد و دیدارها کیفیت مطلوبی نداشت. بخشی از آن به 

کاهش زمان پیش فصل برمی گردد، اما چند مورد دیگر در آن نقش دارد.
برخی مربیان با ترفندهای خاصی به دنبال امتیاز هستند

وی با انتقاد از سبک بازی برخی تیم ها تصریح کرد: مربیان ما به مسائل فنی 
رسیدگی نمی کنند و با ترفندهای خاصی به دنبال کسب سه امتیاز هستند. آنها 
از طرفی دیگر نگران هستند که اگر نتیجه نگیرند، ممکن است تغییراتی ایجاد 
شود. آنها بازی های باکیفیتی ارائه نمی کنند و فقط به دنبال کسب امتیاز هستند. 
هر تیمی از داشته های خود اعم از مهاجم قدبلند یا بازیکن اوت انداز استفاده 
می کند و یک بازی هم ندیدیم که نتیجه ۴ بر 3 رقم بخورد. قطعاً در دور برگشت 

بازی ها سخت تر می شوند و تیم ها بسته تر بازی می کنند.
تیم های پایین جدولی بسته بازی می کنند و کار تیم های بالای جدولی 

سخت می شود
سرمربی پیشین پرسپولیس با بیان اینکه تیم ها در نیم فصل دوم به دنبال از 
دست ندادن امتیازات هستند و در این بین تیم های پایین جدولی برای سقوط 
نکردن تلاش می کنند، خاطرنشان کرد: در نیم فصل دوم چنین تیم هایی تا 
جای ممکن بسته بازی می کنند و به دنبال ارائه بازی منطقی و زیبایی نخواهند 
بود. شما برای کسب امتیاز به زمین می روید که سقوط نکنید؛ به همین دلیل 
بسته بازی می کنید و وقت تلف می کنید تا به یک امتیاز برسید. تیم های بالای 
جدولی که می خواهند خوب بازی کنند، کار سختی دارند و گرفتار تیم های بسته 

می شوند.
قهرمان نشدن در آسیا در ۲8 سال گذشته نشان دهنده یک معضل 

است

درخشان با اشاره به ناکامی طولانی مدت تیم های ایرانی در قهرمانی لیگ 
قهرمانان آسیا تصریح کرد: تیم های صدر جدولی ما می خواهند در لیگ قهرمانان 
آسیا بازی کنند و هدف برگزاری لیگ هم موفقیت تیم ها در این مسابقات است. 
ایرانی در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا نشان می دهد  تیم های  حذف 
لیگ ما پویا نبوده و نگاه ما باید به این باشد که طلسم ۲8 ساله قهرمانی آسیا 

را بشکنیم. این یک معضل است و باید به آن توجه کنیم. همچنین باید کیفیت 
زمین ها و بازی های داخلی را ارتقا دهیم. گذشت نسل ها نشان می دهد بازیکنی 
پیدا نمی کنیم که گره بازی را باز کند و همه بازیکنان تقریباً در یک سطح هستند.

باید بازیکنان خوبی جذب کنیم، گول بردهای یک بر صفر در لیگ را 
نخورید

انتقالاتی پرسپولیس به خاطر بدهی  وی در مورد بسته بودن پنجره نقل و 
باشگاه به ماریو بودیمیر، شایان مصلح و سوشا مکانی به تسنیم گفت: اگر 
آسیا  قهرمانان  لیگ  برای  پرسپولیس  کار  بماند،  بسته  نقل وانتقالاتی  پنجره 
سخت می شود. تیم در خط حمله نقطه ضعف دارد که باید ترمیم شود. گول 
بازی های داخلی و بُردهای یک بر صفر را نخورید. تیم های لیگ قهرمانان آسیا 
اجازه نمی دهند اینگونه ببرید و همه با تجهیزات کامل و بازیکنان گرانقیمت برای 
قهرمانی وارد مسابقات می شوند. باید خود را احیا کنیم و بازیکنان خوبی بگیریم.

پرسپولیس با همین نفرات به صدر جدول لیگ برتر رسید و از رقابت 
جا نماند

سرمربی پیشین پرسپولیس درباره خطر از دست رفتن چند بازیکن در طول 
مسابقات آسیایی اظهار داشت: در خطوط حمله و دفاع ضعف داریم و ممکن 
است مانند فینال سال گذشته، محروم و مصدوم بدهیم. فلسفه فوتبال همین 
است که بازیکنان باکیفیتی در نقاط ضعف خود بخرید و اگر این کار را نکنید، جا 
می مانید. این یک واقعیت است و باید آن را بپذیریم. پرسپولیس با همین نفرات به 
صدر جدول لیگ برتر رسید و از رقابت جا نماند. با تفاوت های کم و زیاد، می توانید 
بالای جدول باشید و حتی قهرمان شوید، اما ما باید تیم را برای لیگ قهرمانان 
آسیا تقویت کنیم تا پس از چندین سال، جایگاه خوبی در این رقابت ها کسب 

کنیم.
سر و صدا کردند تا یک مربی بومی برای نفت مسجدسلیمان انتخاب 

شود
درخشان در مورد انتخابش به عنوان سرمربی نفت مسجدسلیمان و سپس لغو 
این تصمیم تصریح کرد: با مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره باشگاه به توافق 
رسیدیم و توافق نامه ای امضا کردیم. سپس عزیزانی که روی تیم نفت تعصب 
داشتند و به این تیم علاقه مند بودند، سر و صدا کردند که یک مربی بومی باید 
انتخاب شود. ما هم آنها را اذیت نکردیم و نمی خواستیم تیم به هم بریزد. تصمیم 
گرفتند مربی بومی برای نفت مسجدسلیمان انتخاب کنند که برای کادر فنی 

جدید آرزوی موفقیت می کنم.

 درخشان:

نوار پیروزی های نماینده درجام آزادگان قطع شد؛ پرسپولیس باید برای لیگ قهرمانان تقویت شود

باخت قمی ها به سردار جنگل

تیم فوتبال سوهان محمد قم در دیداری فوق العاده حساس از رقابت های باشگاهی 
کشور جام آزادگان برابر سردار جنگل صومعه سرا تن به شکست داد. 

برپایه این گزارش ،تیم فوتبال سوهان محمد قم که سه هفته متوالی روی نوار پیروزی 
گام بر می داشت و خود را از رتبه یازدهم جدول ۱3 تیمی گروه دوم مرحله مقدماتی 
فصل جاری رقابت  های لیگ آزادگان به مکان سوم رسانده بود، در یکی از حساس ترین 

دیدارهای خود مغلوب شد.
شاگردان علیرضا خلجی نیا که برای رویارویی با سردار جنگل صومعه سرا در هفته 
هشتم مرحله گروهی لیگ آزادگان به خانه حریف رفته بودند، در پایان ۹۰ دقیقه رقابت 
یک نتیجه غیر منتظره کسب کردند و با سه گل در این دیدار مغلوب شدند، مسابقه ای که 

کسب حداقل امتیاز از آن برای نماینده قم اهمیت زیادی داشت.
با این حال سوهان محمد قم هنوز چیزی را از دست نداده و با توجه به اینکه از ۷ بازی 
۱۲ امتیاز دارد و پنج بازی دیگر تا پایان مرحله گروهی لیگ آزادگان پیش رو دارد، باید تمام 
توان و انرژی خود را به کار گرفته و از ۱5 امتیازی که در این بازی ها توزیع می شود، حداکثر 

امتیاز را برای کسب یکی از دو سهمیه صعود به مرحله بعد کسب کند.
فوتبالیست های سوهان محمد قم باید در هفته آتی رقابت های لیگ دسته سوم فوتبال 
ایران جام آزادگان در ورزشگاه شهید جعفر حیدریان قم به مصاف تیم آلومینیوم پارس 
ساوه بروند، مسابقه ای که برای شاگردان خلجی نیا فوق العاده سه امتیاز آن حائز اهمیت 

است و نباید مقابل این تیم پائین جدولی  لغزشی نشان بدهند.
در جدول رده بندی گروه دوم از مرحله مقدماتی رقابت های لیگ دسته سوم فوتبال 
ایران جام آزادگان تیم شهید اورکی اسلامشهر با ۱۶ امتیاز صدرنشین است، تیم ستارگان 
مردان پاشا البرز با ۱۴ امتیاز در رده دوم جای دارد و تیم سردار جنگل صومعه سرا با کسب 
۱3 امتیاز رده سوم را در اختیار دارد در حالی که سوهان محمد قم با ۱۲ امتیاز چهارم 

است.

ایثار شیمیدر قم قهرمان شد
تیم بسکتبال با ویلچر ایثار شیمیدر قم عنوان قهرمانی رقابت های 3 به 3 ایران و مقام 

سوم رقابت های جام حذفی باشگاه های کشور را به خود اختصاص داد. 
برپایه این گزارش، پایان چهار روز رقابت بسکتبالیست های معلول استان های مختلف 
کشور در مسابقات کشوری بسکتبال با ویلچر زیر نظر فدراسیون ورزش های جانبازان 
و معولین به میزبانی تهران، با قهرمانی ایثار شیمیدر قم در مسابقات 3 به 3، رتبه برتر 
محمدرضا بهرامی بازیکن ایثار شیمیدر قم در پرتاب پنالتی ها و مقام سوم تیم پنج نفره 

ایثار شیمیدر در جام حذفی همراه بود.
در حالی که بازی های جام حذفی بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور به مدت سه روز 
در سالن ۲۲ بهمن تهران برگزار می شود، ایثار شیمیدر قم در مرحله مقدماتی بعد از برتری 
مقابل تیم های هیات گلستان و هیات خراسان رضوی، بازی سوم خود را برابر هیات ایلام 

برگزار کرد و این دیدار را نیز به نفع خود به پایان رساند.
بسکتبالیست های معلول تیم ایثار شیمیدر قم در این دیدار با نتیجه ۶5 بر ۴5 تیم 
هیات ایلام را مغلوب کردند تا بعد از برتری ۲۰ بر صفر برابر هیات گلستان و پیروزی ۶۶ بر 
۶۴ مقابل هیات خراسان رضوی به عنوان صدرنشین، از گروه نخست مرحله مقدماتی به 

جمع چهار تیم مرحله نهایی راه یابند.
سپس بازی های مرحله نیمه  نهایی به شکل ضرب دری به انجام رسید تا فینالیست های 
این دوره مشخص شوند، در حالی که تیم ایثار شیمیدر قم با انگیزه و روحیه بالا برابر یکی 
دیگر از مدعیان این دوره یعنی شهروند آمل به میدان رفت اما این دیدار را به حریف واگذار 

کرد تا راهی مسابقه رده بندی شود.
ایثار شیمیدر قم در رقابت رده بندی بازی های جام حذفی بسکتبال با ویلچر مردان 
ایران با نتیجه ۶5 بر 5۱ تیم هیات ایلام را مغلوب کرد تا با کسب این برد رتبه سوم جام 
را به خود اختصاص دهد، ضمن اینکه تیم 3 به 3 ایثار شیمیدر قم عنوان قهرمانی این 
رقابت ها را کسب کرد و محمدرضا بهرامی از تیم ایثار شیمیدر قم جزو برترین های پرتاب 
پنالتی لقب گرفت. این بازی ها در حالی برگزار می شود که تیم ملی بسکتبال با ویلچر 
کشورمان باید تابستان سال آینده در بازی های پارالمپیک ۲۰۲۱ توکیو ژاپن به میدان 
برود، تیمی که در سال ۲۰۱۶ نیز در پارالمپیک ریودوژانیرو برزیل حضور داشت و محمد 

محمدنژاد ملی پوش تیم ایثار شیمیدر قم نیز عضو آن بود.
بعد از نیمه تمام ماندن رقابت های سال ۱3۹8 لیگ برتر بسکتبال با ویلچر باشگاه های 
کشور به دلیل شیوع ویروس کرونا، مسابقات سال ۱3۹۹ لیگ برتر نیز به همین دلیل 
برگزار نشد و سیدعباس آقاکوچکی سرپرست انجمن بسکتبال با ویلچر ایران و سرمربی 
تیم ملی اعزامی به پارالمپیک توکیو، برترین ها را از دل رقابت های جام حذفی شناسایی 

خواهد کرد.
 

سرپرست هیئت فوتبال استان قم خبرداد:

کمک 50 میلیون تومانی به تیم 
فوتبال سوهان محمد

 سرپرست هیئت فوتبال استان قم با اشاره به برگزاری جلسه فوری با اداره کل ورزش 
و جوانان قم گفت: مقرر شد برای کمک به تیم فوتبال سوهان محمد مبلغ 5۰ میلیون 

تومان در دو مرحله به این تیم پرداخت شود.
قدرت الله باقری در واکنش به کناره گیری تیم های فوتبال سوهان محمد سیما از 
رقابت های دسته سوم و امید باشگاه های کشور در رشته فوتبال کشور، گفت: در روز 
گذشته جلسه فوری هیأت فوتبال با اداره ورزش و جوانان برگزار شده است و مقرر شد 

مبلغ 5۰۰ میلیون ریال جهت حمایت از این تیم در دو مرحله واریز شود.
اینکه ظرفیت های بسیار بالایی برای حضور  با بیان  سرپرست هیئت فوتبال قم 
فوتبالیست ها و استعدادهای قمی در فوتبال کشور وجود دارد، افزود: اعلام کناره گیری 
تیم سوهان محمد از رقابت های امید و بزرگسالان باعث تأسف است که مسئولان این تیم 

چنین تصمیمی را گرفتند.
وی با تاکید بر اینکه نماینده قم در لیگ دسته سوم فوتبال باشگاه های کشور شانس 
صعود به لیگ دسته دوم را دارد و امیدهای این باشگاه نیز جایگاه بسیار خوبی دارند، 
ادامه داد: باید بتوانیم هر طور شده از دو تیم باشگاه سوهان محمد حمایت کنیم تا با 
قدرت مسابقات فصل را ادامه دهند. گفتنی است تیم بزرگسالان سوهان محمد قم با 
انجام ۷ بازی خود موفق به کسب چهار برد و سه باخت شده است و با هشت گل زده، 
۹ گل خورده و ۱۲ امتیاز در رده پنجم جدول رده بندی گروه دوم مرحله مقدماتی فصل 
جاری لیگ دسته سوم فوتبال باشگاه های کشور قرار دارد. تیم ستارگان مردان پاشا البرز 
با ۱۶ امتیاز، شهید اورکی اسلامشهر و سردار جنگل صومعه سرا با ۱۴ امتیاز و شهروند 

رامسر با ۱3 امتیاز بالاتر از نماینده قم در رده اول تا چهارم جدول رده بندی قرار دارند.

قوچان نژاد:

 آماده ام که بیشتر در ترکیب قرار بگیرم
لژیونر فوتبال ایران گفت: می خواهم بیشتر در ترکیب تیم زووله قرار بگیرم چون آماده 

هستم. 
رضا قوچان نژاد در گفت و گو با رادیو کاماترو هلند و پیش از دیدار با تیم سابق خود از 
خاطرات خود در باشگاه هیرنفین صحبت کرد. وی در خصوص بازی فردا شب مقابل 
هیرنفین اظهار داشت: تمام محبتم را به تیم هیرنفین نشان می دهم زیرا در آکادمی آنجا 
بزرگ شدم و فوتبالم را در این تیم آغاز کردم. در سال ۲۰۰۶ به من اجازه داده شد که اولین 

بازی حرفه ای ام را انجام دهم که بسیار دوران خوبی بود.
وی ادامه داد: دومین باری که به هیرنفین آمدم نیز خیلی خوب بود و سالی فوق العاده 
برایم رقم خورد. هنوز با مردم اینجا در ارتباط هستم. هیچ وقت به این باشگاه پشت 
نمی کنم. در خیلی از تیم های دنیا بازی کرده ام و در کشورهای بسیاری بوده ام ولی 

هیرنفین برایم یک باشگاه خاص باقی مانده است.
قوچان نژاد گفت: دوست دارم بیشتر در ترکیب زووله قرار گیرم چون احساس می کنم 
آماده و قوی هستم. اگر به آمار من نگاه کنید متوجه می شوید که کم بازی می کنم. ۱3 

گل در ۱8 مسابقه به ثمر رسانده ام و ترجیح می دهم بیشتر در ترکیب قرار گیرم.

پیشکسوت کشتی قم با اذعان به اینکه ما نگران پشتوانه کشتی هستیم، از دخالت ها در کشتی ابراز نارضایتی کرد 
و گفت: اینقدر داستان ساخته اند که همه نگران مهندسی انتخابات آینده هیات کشتی هستند.

مهدی مرادی گنجه با اشاره به انتخابات هیات کشتی قم اظهار کرد: کشتی سال های قبل موفقیت هایی داشته اما 
با توجه به اینکه سالن تختی نیمه تعطیل شده همه منتظرند ببینند که وضعیت خانه کشتی چه می شود.

وی با تاکید بر اینکه در پی چند نتیجه ای که خانه کشتی گرفته دیگر مسوولان کاری به چیز دیگری ندارند 
خاطرنشان کرد: کشتی آزاد در قم در حد صفر رسیده و کشتی فرنگی هم محدود شده به شیفت تمرینی خانه 

کشتی و اگر ضربه ای این خانه بخورد دیگراز کشتی هیچ چیزی نمی ماند.
پیشکسوت کشتی قم با اذعان به اینکه ما نگران پشتوانه کشتی هستیم، از دخالت ها در کشتی ابراز نارضایتی کرد 

و افزود: اینقدر داستان ساخته اند که همه نگران مهندسی انتخابات آینده هیات کشتی هستند.
وی خاطرنشان کرد: ما گفتیم انتخابات طوری باشد که همه صحبت کنند و برنامه ارائه کنند و کسی که مدیریت 
بهتری دارد در جایگاه ریاست هیات کشتی قرار گیرد تا کشتی قم پیشرفت کند ولی به نظر چیز دیگر اتفاق افتاده و 

کشتی دارد از انتخاب اصلح دور می شود و به شکلی موروثی شده است.
قم می تواند قطب اصلی کشتی فرنگی باشد 

مرادی گنجه با تاکید بر اینکه حدود ۱3 سال است که کشتی دست یک عده خاص است گفت: باید تغییر و 
تحولاتی شکل بگیرد و خون تازه ای وارد رگ های کشتی شود؛ برخی با رفت وآمدهایی که به فدراسیون داشتند 
فدراسیون را مجاب کردند که همین گروه ادامه دهد در حالی که نظر اهالی کشتی این نیست و نیاز است که افراد 
تحصیل کرده و با برنامه وارد کشتی شوند. وی با اذعان به اینکه کشتی قم ملتهب شده و همه نگران آینده هستند 
و نگران مهندسی انتخابات هیات کشتی هستیم تصریح کرد: رئیس فدراسیون بسیار فعال است اما افرادی اخبار 
نادرست به وی رسانده اندو به نظر آنها اعتماد پیدا کرده است. پیشکسوت کشتی قم بیان کرد: افراد خیلی قوی ای 
کاندیدای هیات کشتی شده اند که سابقه و برنامه بسیار خوبی دارند و چند کاندیدای خوب داریم و نظر ما این است 
که بدون اعمال نفوذ بهترین فرد انتخاب شود؛ اگر کشتی قم مورد توجه قرار گیرد حتما حداقل ۴ نماینده در تیم 

ملی خواهیم داشت؛ نیازمند مدیر قوی در کشتی هستیم و قم قطب اصلی کشتی فرنگی خواهد شد.

مدیرکل ورزش و جوانان قم با بیان اینکه در برخی از رشته ها از جمله فوتسال و کشتی، قم دارای ظرفیت های کم نظیری در 
کشور است، گفت: هم اکنون 8۹ تیم از این استان در بخش بانوان و آقایان در لیگ های برتر رشته های مختلف حضور دارند. 

رسول منعم در گفت وگویی اظهارداشت : با حمایت های انجام شده و تلاش هیات ها، مربیان و ورزشکاران استان تعداد تیم های 
حاضر استان در لیگ برتر از ۶۰ تیم در سال ۹۲ به 8۹ تیم در سال جاری افزایش یافته است.

وی ادامه داد: با وجود همه محدودیت ها، یک هزار و 58۷ مدال انفرادی مسابقات قهرمانی کشور و ۱۲3 مدال تیمی مسابقات 
قهرمانی کشور توسط ورزشکاران این استان در سال جاری کسب شده است.

مدیرکل ورزش و جوانان قم با اشاره به کسب ۲۰۷ مدال فراملی در این استان در سال جاری گفت: در مقایسه با سال ۹۲، تعداد 
مدال های انفرادی مسابقات قهرمانی کشوری 5 برابر، تعداد مدال های تیمی کشوری ۲ برابر و تعداد مدال های کسب شده 

فراملی ۶ برابر شده است.
منعم، توسعه زیرساخت فضای ورزشی را عاملی تعیین کننده در رشد ورزش استان طی چند سال اخیر دانست و گفت: میزان 
کل فضای ورزشی سرپوشیده استان قم از حدود ۶۱ هزار و ۶۰۰ متر مربع در سال ۹۲ به بیش از 8۱ هزار و ۷۰۰ مترمربع و کل 
فضای ورزشی روباز این استان نیز از حدود ۱۷۹ هزار مترمربع در سال ۹۲ به ۲5۱ هزار مترمربع در سال جاری افزایش یافته 

است.
 وی با اشاره به افزایش سرانه فضای ورزشی استان طی هشت سال گذشته گفت: ۹۲هزار متربع در دولت تدبیر و امید به فضای 

ورزشی قم افزوده شده است.
وی ادامه داد: تعداد باشگاه های خصوصی دارای مجوز استان در طی هشت سال ۶8 درصد، باشگاه های اختصاصی بانوان 

۱۶۰ درصد،  تعداد سالن های ورزشی ۱۹ درصد و تعداد زمین های روباز ۶5 درصد بین سال های ۹۲ تا ۹۹ افزایش داشته اند.
منعم ادامه داد: تعداد ورزشکاران سازماندهی شده در ذیل هیات های ورزشی فعال در این استان نیز با رشد 3۰ درصدی از ۴۰ 

هزار نفر در سال ۹۲ به حدود 5۲ هزار نفر در سال جاری افزایش یافته است.
بر اساس آخرین سرشماری انجام شده، استان قم حدود یک میلیون و 3۰۰ هزار نفر جمعیت دارد.

هم اکنون ۲۷3 باشگاه دارای مجوز، 5۲ باشگاه اختصاصی بانوان، ۶8 سالن ورزشی، هشت ورزشگاه و مجموعه ورزشی، چهار 
زورخانه، ۶ استخر و 38 زمین روباز در قم وجود دارد.

پیشکسوت کشتی استان قم :

نگران مهندسی انتخابات هیات کشتی هستیم
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم:

۸۹ تیم ورزشی از قم در لیگ های برتر حضور دارد

 در حالی که چیزی تا شروع نیم فصل دوم رقابت های لیگ 
برتر فوتبال ایران باقی نمانده، آبی پوشان تهرانی همچنان با 

مشکلات زیادی دست و پنجه نرم می کنند. 
نیم فصل اول رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران در حالی به 
اتمام رسید که استقلال تهران بعد از هفته ها صدرنشینی و با 
چند نتیجه ضعیف، رتبه نخست را به رقیب سنتی خود واگذار 
و در نهایت به عنوان سومی دست پیدا کرد. شاگردان محمود 
فکری البته هنوز برای جبران فرصت دارند چرا که فاصله شان با 
صدر تنها چهار امتیاز است. اما آبی پوشان تهران دغدغه داخل 
زمین را ندارند و همچنان این باشگاه در تلاطم و نا آرامی به 
سر می برد. اتفاقی که دیگر تبدیل به عادت شده و تازگی ندارد. 
روز سه شنبه گذشته جمعی از هواداران منتسب به این باشگاه 
مقابل محل مجلس شورای اسلامی تجمع کردند و نسبت به 
مسائل مختلف معترض شدند. مسوولان باشگاه از شب قبل از 
این تجمع اعلام کرده بودند که از این تجمع حمایت نمی کنند 
و با آن مخالف هستند. جالب است که در بین تجمع کنندگان 

نیز چند دستگی به وجود آمده بود.
نیکولای  شکایت  نیست.  استقلال  مشکلات  پایان  این 

بودوروف، بازیکن پیشین و بلغارستانی این تیم باعث شد تا 
پنجره نقل و انتقالاتی آبی پوشان بسته شود. احمد مددی، 
خود  وگوی  گفت  تازه ترین  در  استقلال  باشگاه  مدیرعامل 
اعلام کرده که تا ۱۰ روز دیگر مطالبات این بازیکن پرداخت 
خواهد شد و پنجره استقلال باز می شود. مدیرعامل آبی ها 
همچنین وعده داده به زودی بازیکن و یا بازیکنان جدیدی هم 
به تیم اضافه می شوند. جذب مهدی کیانی و پیمان بابایی با 
شکست مواجه شد و باشگاه های سپاهان و ماشین سازی با 
شروطی که گذاشتند مانع از وقوع این ۲ انتقال شدند. آبی ها 
در پی این هستند تا در پست هافبک میانی جانشینی را برای 
علی کریمی پیدا کنند. اما بازهم به پایان ماجراهای استقلال 
به  روز  آبی ها حدود هشت  نرسیدیم. مهدی قایدی، ستاره 
تمرینات این تیم نرفت. او خواهان اصلاح قراردادش است و 
به صورت مستقیم نیز با مسوولان باشگاه مذاکره نمی کند. 
مسوولان استقلال اعلام کرده اند که قرارداد قایدی را درست 
می کنند و حق را به این بازیکن می دهند اما هنوز اتفاق و 
پیشرفتی رخ نداده است. باید دید با این وضعیت این بازیکن 

بوشهری به دیدار برابر مس رفسنجان می رسد یا خیر.

از همه این ها که بگذریم باید به کادر فنی هم اشاره کنیم. به 
هر ترتیبی بود محمود فکری در استقلال ماندنی شد. حجت 
نظری، سخنگوی باشگاه استقلال اعلام کرد که اولتیماتومی 
هم به سرمربی تیم داده نشده اما مشخص است که اوضاع 
هفته های  در  باید  او  نیست.  مطمئن  چندان  فکری  برای 

پیش رو بهترین نتایج را کسب کند تا دوباره جایگاهش محکم 
شود. فکری روزهای بسیار سرنوشت سازی را در پیش رو دارد. 
در  بعد  هفته  دوشنبه  روز  باید  شانزدهم  هفته  در  استقلال 
رفسنجان به مصاف مسِ این شهر برود. یک برد می تواند ورق 
را برگرداند و آرامش را به اردوی تیم آبی پوش پایتخت بازگرداند.

در آستانه آغاز نیم فصل دوم؛ 

ماجراهای استقلال تمامی ندارد

مدیرعامل باشگاه استقلال گفت: کادر فنی توانایی رسیدن به قهرمانی را دارد و تا پایان 
فصل از آنها حمایت می کنیم. 

احمد مددی در یک گفت و گوی تلویزیونی اظهار داشت: کادر فنی و بازیکنان این 
قابلیت را دارند که استقلال را به قهرمانی لیگ برتر برسانند.

وی در پاسخ به این سوال که آیا قرار است فعلا از محمود فکری )سرمربی تیم استقلال( و 
همکارانش حمایت شود؟ گفت: »فعلا« واژه غلطی است چون از کادر فنی تا انتهای فصل 
حمایت می کنیم. همانطور که کارشناسان اعتقاد دارند این کادر استقلالی ترین کادر فنی 

تاریخ باشگاه است که می تواند با همراهی مجموعه موفق شود.
مدیرعامل باشگاه استقلال در خصوص لیست خروجی این تیم عنوان کرد: حداکثر یک 
یا دو نفر در لیست خروجی تیم باشند اما از آن طرف در حال مذاکره با بازیکنان مدنظر 

کادر فنی هستیم.
مددی در خصوص درخواست باشگاه سپاهان برای انتقال مسعود ریگی به این تیم 
به جای مهدی کیانی گفت: سپاهان چنین درخواستی انجام داد اما به صراحت با آن 

مخالفت کردم.
وی با اشاره به بسته بودن پنجره نقل و انتقالاتی باشگاه استقلال گفت: متأسفانه به 
خاطر بدهی باشگاه به بودوروف که یکی از بازیکنان بی کیفیت پیشین استقلال بوده 

پنجره نقل و انتقالات بسته شده و رقم آن هم کم نیست. ولی تلاش می کنیم که پنجره 
را هر چه زودتر باز کنیم.

مدیرعامل باشگاه استقلال در خصوص آخرین وضعیت مهدی قائدی و غیبت این 
بازیکن در تمرینات تیم استقلال افزود: بارها تأکید کرده ام که قائدی پسر استقلال است 
اما هیچ بازیکنی بزرگ تر از نام باشگاه نیست. او تا سال ۱۴۰۲ قرارداد دارد و باید به آن 
احترام بگذارد. اما ما هم تلاش می کنیم بهترین شرایط را برای او فراهم کنیم تا با انرژی 

مضاعف وارد مسابقات شود.
مددی در خصوص این که مدعی شده بود باید در ابتدا از مراجع ذی صلاح برای تمدید 
قرارداد این بازیکن استعلام گرفته شود، عنوان کرد: در دوره مدیریت قبل قول هایی به 
قائدی داده شد و ذهنیت او به نوعی مشوش شد. ما هم جلساتی را برگزار کردیم و در حال 
رفع این مشکل هستیم. وی با اشاره به آخرین وضعیت هرویه میلیچ یادآور شد: تمام تلاش 
ما این است مبلغ مورد نظر این بازیکن را تهیه کنیم تا به استقلال بازگردد. البته این بازیکن 

قراردادش را فسخ نکرده است.
مدیرعامل باشگاه استقلال درباره مشکلات زمین تمرین این تیم تصریح کرد: از فردا 
زمین ورزشگاه نفت تهرانسر در اختیار تیم ما خواهد بود و تا پایان مسابقات به جای دیگری 

نقل مکان نخواهیم کرد.

مدیرعامل استقلال: 

تا پایان فصل از کادر فنی حمایت می کنیم
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شورای وحدت و ائتلاف؛ از ادعا تا واقعیت    

دغدغه های اصولگرایان از تعدد دعوت 
تا تشدید اختلاف

دست رد سید ابراهیم رییسی به درخواست ها برای نامزدی در انتخابات،مانع 
تکرار دعوت های آنها نشده اما این تنها دغدغه اصولگرایان نیست آنها از یک 
سو درگیر تبعات اظهارات بهاریون هستند و از سوی دیگر دغدغه وحدت با 

طیف هایی را دارند که ظاهرا تمایلی به پذیرش شیخوخیت ندارند. 
در  حضور  برای  رییسی  ابراهیم  سید  الاسلام  حجت  از  دعوت ها  تداوم 
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری همچنان ادامه داشته و در همین 
زمینه حتی شنیده شد برخی از اعضای قوه مقننه هم از رییس قوه قضائیه 
برای حضور در انتخابات قوه مجریه دعوت کردند. هرچند گمانه های رد این 
دعوت ها از سوی رییس قوه قضائیه این روزها تقویت شده است اما اصولگرایان 
وی را تنها گزینه ای می دانند که می تواند برآیند مثبت نظر شورای وحدت، 
پایداری باشد؛ سه گروه و طیفی  شورای ائتلاف و طیف هایی چون حزب 
که به نظر می رسد نسبت به هم نگاه چندان مثبتی ندارند. افزایش تحرکات 
و اظهارات عجیب »محمود احمدی نژاد« که شائبه انتخاباتی بودن آن ها را 
افزایش داده، دغدغه دیگر اصولگرایان است تا در حد ممکن از این اقدامات 
و اظهارات برائت بجویند. افزایش انتقادات از دو شورای وحدت و ائتلاف هم 
از چالش های انتخاباتی اصولگرایان در ماه های باقی مانده تا انتخابات ریاست 

جمهوری است.
تداوم دعوت ها از رییس قوه قضائیه

صف نامزدهای بالقوه و احتمالی جریان اصولگرا با توجه به تجربه انتخابات 
گذشته؛ نه تنها نمی تواند برگ برنده این جریان در انتخابات آینده باشد، بلکه 
ممکن است وحدت دقیقه نودی ایجاد شده در انتخابات مجلس یازدهم را از 
بین برده و زمینه ساز شکست انتخاباتی آنها شود. شاید به همین دلیل است 
که تلاش های بسیاری از سوی اصولگرایان صورت می گیرد تا این صف عریض 
و طویل را با چهره ای چون حجت الاسلام ابراهیم رییسی جایگزین کرده و از 

وی حمایت کنند.
به همین دلیل است که »محمدرضا باهنر« جبهه پیروان خط امام و رهبری 
تاکید می کند: »اگر آقای رییسی به هر دلیلی برای حضور در رقابت ها قانع 
شود، در این صورت فکر می کنم خیلی از این اختلافات جمع می شود چرا که 
ایشان هم در پیمایش های میدانی و نظرسنجی ها از دیگر کاندیدای احتمالی 
جلوتر است و هم پشتوانه ۱۶ میلیونی از انتخابات ۹۶ را در سبد رای خود 

دارد.«
»مهدی چمران« دیگر فعال اصولگرا هم تصریح می کند: »ممکن است که با 
آمدن رییسی اصولگرایان به وحدت برسند و قالیباف حذف شود ولی با آمدن 
قالیباف چنین اتفاقی نیفتد.« در همین راستا و در تازه ترین دعوت، ۱۰33 نفر 
از اعضا هیات علمی دانشگاه های سراسر کشور در نامه ای ضمن برشمردن 
ضرورت های کاندیداتوری رییس قوه قضائیه در انتخابات ریاست جمهوری 
آینده از وی خواستند تا با همان رویکرد تحولی در انتخابات ریاست جمهوری 

نامزد شود.
در همین زمینه ۲۰8 نفر از نمایندگان مجلس شورای اسلامی هم به گفته 
»حسین جلالی« نماینده مردم رفسنجان در نامه ای از حجت الاسلام رییسی 
دعوت کردند تا  به عنوان کاندیدای اصولگرایان در انتخابات ریاست جمهوری 
شرکت کند. آخرین گروه دعوت کننده از رییس قوه قضائیه هم بر اساس 
شنیده ها برخی از اعضای مجلس خبرگان رهبری بودند که حجت الاسلام 
کانون  هم  این  از  پیش  است.  داده  رد  جواب  ها  آن  درخواست  به  رییسی 

دانشگاهیان ایران از وی برای حضور در انتخابات دعوت کرده بود.
آنچه از تعاملات و اظهارات طرفین برمی آید حکایت از اصرار اصولگرایان و 
انکار رییس قوه قضائیه برای حضور در انتخابات دارد. اینکه آیا اصرارها و انکارها 
ادامه خواهد یافت یا نه، زمان مشخص خواهد کرد اما آنچه قطعی به نظر 
می رسد این است که اصولگرایان با حضور حجت الاسلام رییسی در انتخابات 

راه به مراتب سهل تری خواهند داشت.
شورای وحدت و ائتلاف؛ از ادعا تا واقعیت   

که  اصولگرایان  سازوکار  دو  ائتلاف؛  و  وحدت  شورای  اعضای  اظهارات 
از افزایش عمق اختلافات میان این  برای وحدت پیشقدم شده اند؛ نشان 
دو نهاد دارد. در تازه ترین این اظهارات »علیرضا زاکانی« در همایش جبهه 
تحول خواهان انقلابی نماینده مجلس با بیان اینکه جریان دیگری در مقابل 
جریان شورای ائتلاف تشکیل شده که ظاهرا داعیه وحدت دارد اما آنچه فهم 
می شود این است که قرار است لاریجانی به عنوان انتخاب نهایی از این جریان 
بیرون بیاید، اظهار کرد: در ائتلاف اساس بر این است که از فردگرایی عبور کنیم 
و به همین خاطر توصیه می کنم از تشکیل کلونی در اطراف نامزدها خودداری 

کنیم چراکه در صحنه رقابت دچار مشکل خواهیم شد.
میان  وحدت  ایجاد  به  نسبت  هم  ائتلاف  شورای  عضو  چمران  مهدی 
اصولگرایان خوشبین نبوده و گفته است: »فکر نمی کنم وحدت صددرصدی 

صورت بپذیرد ولی هر چه بیشتر بهتر و نتیجه بهتر خواهد بود.«
باهنر هم در این زمینه با اشاره به اختلافات سال های گذشته اصولگرایان و با 
تاکید بر اینکه اصولگرایان هیچ گاه به وحدت ۱۰۰ درصدی نرسیده اند؛ گفته 
است: » بعد از انتخابات۷۶ مجموعه ای را به نام شورای نیروهای انقلاب تشکیل 
دادیم و از آن زمان شروع به ائتلاف کردیم ولی در انتخابات های بعد هم ساختار 
و هم نام این تشکل های انتخاباتی تغییر کرد.سال ۹۲ آقای حداد و آقای ولایتی 
و قالیباف به شکل خودجوش با هم ائتلاف کردند و تصمیم گرفتند که در انتها 
هر یک از آنها از اقبال اجتماعی بیشتری برخوردار بود، به عنوان کاندیدای 
نهایی در صحنه بماند و دو نفر دیگر کنار بروند. با این وجود شاهد بودیم که این 
اتفاق نیفتاد.«. »منوچهر متکی« سخنگوی شورای وحدت هم درباره تازه ترین 
رایزنی های این نهاد با شورای ائتلاف به ویژه در حوزه مصادیق انتخاباتی گفته 
است: »شورای ائتلاف به گفت وگو بر سر مصادیق پاسخ مثبت نداد.«این 
اظهارات درحالی صورت می گیرد که بسیاری از اصولگرایان اختلافات میان 

این دو گروه را قابل حل دانسته و به آینده رایزنی ها امیدوار هستند.
بهاریون و پایداری ها دغدغه اصولگرایان

دعوت ها و اختلافات انتخاباتی اصولگرایان اما تنها سنگرهای جبهه آنان در 
رقابت های انتخابات آینده نیست و آن ها باید درباره اقدامات دو طیف پایداری 
و بهاری هم تامل کرده و موضع گیری داشته باشند. بهاریون یعنی رییس 
جمهوری سابق و هم فکرانش فعالانه در حال شکستن بسیاری از خطوط قرمز 
کشور هستند از اتهام زنی به شخصیت ها تا انتقاد از مواضع جمهوری اسلامی 
در منطقه. گاهی هم خبرهایی از تجمع در میادین محل زندگی »محمود 
احمدی نژاد« به منظور دعوت از وی برای حضور در انتخابات به گوش می رسد. 
فعالیت هایی که تحلیلگران آن را انتخاباتی تحلیل می کنند. برخی شنیده های 
دیگر هم از ارتباط های مختلف دیدار و شنیداری و حتی پیکی میان احمدی 
نژاد با برخی از مقامات و مسوولان خبر می دهند که آن ها هم در راستای تلاش 

برای احراز صلاحیت تعبیر می شوند.
مجموع اقدامات و اظهارات رییس جمهور سابق و شواهد و تجربیات سیاسی 
سال های گذشته نشان می دهد که رییس جمهوری سابق شانس چندانی 
برای عبور از سد شورای نگهبان ندارد اما اصولگرایان در همین زمینه هم 
نگرانی های خود را دارند که مهم ترین آن ها پلن Bیا واکنش وی به این عدم تایید 

صلاحیت و تبعات آن به دلیل پیش بینی ناپذیری رفتار وی است.

فعال سیاسی اصلاح طلب، رقابت اصلی انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ را 
میان کسانی دانست که مُهر اصولگرایی بر خود زده اند، او همچنین معتقد است 
که ممکن است اصلاح طلبان نقش کوچکی هم داشته باشند؛ به این معنا که نامزد 

اصولگرای قوی و اصلاح طلب ضعیف در این رقابت ها حاضر شوند. 
این روزها بحث اجماع اصلاح طلبان و اصولگرایان، عملکرد مجلس یازدهم 
و قانون انتخاباتی آن داغ شده است. به همین دلیل به گفت و گو با مصطفی 
هاشمی طبا وزیر پیشین و فعال اصلاح طلب نشستیم. فعال سیاسی که در انتخابات 
قبل حضور داشت و پای یکی از مناظره های سیاسی نامزدهای انتخابات ریاست 

جمهوری بود.مشروح گفت و گو ایرنا را با او می خوانیم:
انتخابات  وارد  ای  انگیزه  چه  با  تنها  اما  قوی  نامزد  یک  عنوان  به 
ای  پشتوانه  و  آورید  نمی  رای  می دانستید  و  شدید  ریاست جمهوری 96 

ندارید؟ 
در آن سال برای نامزدی خود در انتخابات ریاست جمهوری ستادی نداشتم 
و تبلیغ هم نکردم اما در مناظره های صدا و سیما شرکت و نظرات خود را بیان 
کردم. برای اعتراض به نحوه اداره و مدیریت کشور در این انتخابات حضور یافتم. 
حرف هایی که در مناظره ها می زدم با باقی نامزدها متفاوت بود. در آن مناظره تاکید 
داشتم که حفظ ایران باید سرلوحه سیاست های خود قرار دهیم. در آن انتخابات 

وظیفه ام را انجام دادم.
قالیباف به هیچ عنوان نمی تواند اقتصاد کشور را مدیریت کند 

به عنوان رقیب سیاسی محمدباقر قالیباف در رقابت های انتخاباتی 96 
چه تحلیلی از عملکرد و حضور احتمالی او در رقابت های سیزدهمین دوره 

انتخابات ریاست جمهوری دارید؟ 
قالیباف بیشتر برای کارهای اجرایی مناسب است. سوابق او نشان می دهد که به 
کارهای اجرایی تمایل بیشتری دارد. آن چیزی که مهم است، تشخیص مردم برای 
انتخاب فردی است که باید وارد صحنه ریاست جمهوری شود. باید عملکرد قالیباف 
را با افرادی که درپی حضور در انتخابات هستند، مقایسه کنیم. با توجه به اینکه 
هنوز نامزدها مشخص نشدند، این امر امکان پذیر نیست. اگر نامزدها مشخص 
شوند می توانم بگویم که قالیباف به چه نامزدی و کدام نامزد نسبت به او برتری دارد.
قالیباف به هیچ عنوان نمی تواند اقتصاد کشور را مدیریت کند. نه تنها او بلکه دیگر 
نامزدها هم نمی توانند. اکنون گرفتار یک پارادوکس هستیم و در این وادی سرگردان 
هستیم و نمی توانیم شیوه حکمرانی درستی را در کشور پیاده کنیم. در واقع یک 
پوپولیسمی را در حکمرانی داریم و به دنبال این هستیم تا به مردم بگوییم که به فکر 
شما و راضی نگه داشتن آنان هستیم. این پارادوکس و تمایل ایران را تکیده کرده و 
مام میهن را در خطر قرار داده است. مام میهن یعنی اینکه باید ایرانی باشد تا پای 
خود را روی آن بگذاریم و در این کشور زندگی کنیم و از موهبت های آن بهره ببریم. 
تاکنون از مام میهن که همان ذخایر و سرمایه های این کشور است، استفاده زیادی 

کردیم اما چیزی به آن اضافه نکردیم.
وقتی دولت بدنام شود، مردم به کل مجموعه بدبین می شوند

مجلس یازدهم با هویت ضدیت با دولت و با شعار بهبود معیشت شکل 
از  مطالبات  بردن  بالا  و  غیرکارشناسی  طرح های  با  عمل  در  اما  گرفت 
دولت درپی زمینه سازی پیروزی اصولگرایان در انتخابات ۱۴۰۰ است، آیا 

اصولگرایان توانستند مجلس را به جایگاه و ریل اصلی خود بازگردانند؟ 
مراجع  زیرا  بود  شده  خدشه دار  مجلس  شخصیت  و  هویت  قبل  مدت ها  از 
قانونگذاری در ایران تنها شامل مجلس نمی شود. بنابراین مجلس طبیعتا در راس 
امور نیست. این مجلس در صورتی می تواند مدعی باشد که در راس امور قرار دارد 
که بیشتر مردم این نمایندگان را انتخاب کرده باشند. در حالی که متاسفانه اقبال 
مردم در دوم اسفندماه ۹8 به صندوق رای بسیار کم بود. تعمدا این اتفاق افتاد. 
حمید رسایی نماینده سابق مجلس به صراحت اعلام کرد که باید تعداد شرکت 
کنندگان در انتخابات مجلس شورای اسلامی کم باشد تا افراد مدنظر با رای گروه 
اقلیت وارد مجلس شوند و این امر یک دموکراسی برای حضور افرادی صالح در 
مجلس خواهد بود. هجمه بسیار وسیع و بی حیثیت کردن دولت بدترین اتفاقی 
که تاکنون رخ داده است. مردم دولت را می شناسند و وقتی عنوان می شود که چه 
نهادی مملکت را اداره می کند، به دولت اشاره می کنند. وقتی دولت بدنام شود، 

مردم به کل مجموعه بدبین می شوند.  
سرانجام این مجلس چه می شود؟ 

عملکرد مجلس تاکنون خوب نبوده و در آینده هم بعید می دانم که بتواند عملکرد 
خوبی از خود نشان دهد. تنها مجلس نیست که مطالبات را بالا می برد حتی ائمه 
جمعه و همه کسانی که تربیون به دست هستند، عنوان می کنند که باید معیشت و 
اقتصاد بهتر شود اما وقتی این سخنان را می گویند باید بدانند که منابع، امکانات و 
محدودیت های کشور چیست. این سخنان باعث می شود تا فشار روی دولت بیشتر 

شود. دولت چگونه می تواند معیشت را بهتر کند؟  سیاست خارجی و  داخلی با هم 
مغایر است و به همین دلیل معیشت بهتر هم فراهم نمی شود. نه تنها مجلس بلکه 
دولت هم توقع مردم را برای زندگی و معیشت بهتر بالا بردند. هر چند حق مردم 
ایران خیلی بیشتر از این مواردی است که عنوان کردم اما راهی که همه برای بهبود 

معیشت رفتند و دارند می روند، درست نیست.
اداره کشور با این شرایط تغییری در معیشت مردم ایجاد نمی کند 

یکی از انتقادهای اصولگرایان از مجلس دهم طرح شفافیت آرای نمایندگان 
بود. همین طرح در مجلس اصولگرای فعلی رای نیاورد تا دوگانگی شعار 
با عمل اصولگرایان مشخص شود. اصولگرایان چندی است علیه دولت 
شعارهایی می دهند اگر فرض کنیم دولت بعدی اصولگرا باشد این دولت با 
تضادی که در شعار و عمل دارد، به مشکل مواجه نمی شود؟ اگر در انتخابات 
ریاست جمهوری سال 96 مردم به جای حسن روحانی به محمد باقر قالیباف 
یا ابراهیم رییسی رای می دادند، می توانستند کشور را در این تحریم گسترده 

از طرف آمریکا اداره کنند؟ 
اصولگرا یا اصلاح طلب فرقی ندارد مشکل روش اداره مملکت است و این روش 
چیزی نیست که دیگران نپسندند یعنی باقی ارکان نظام هم بدنبال این روش 
هستند. روشی که بدنبال عادی جلوه دادن همه چیز است. باید سیاست های 
داخل کشور هم مطابق زمینه های اقتصادی و اجتماعی در نظر گرفته شود. با توجه 
به اینکه این سیاست ها و مشکلات در خارج از ایران ادامه دارد، بدنبال عادی جلوه 
دادن همه چیز هستند و وعده هایی برای بهبود کیفیت زندگی مردم می دهند، اداره 
کشور با این شرایط تغییری در معیشت مردم ایجاد نمی کند و تنها نوع تبلیغات 
متفاوت است. دولت فرضی رییسی و قالیباف در آن زمان باز هم به گونه ای دیگر 
مخالفان و موافقان خود را داشتند و در سیاست خارجی هم نمی توانستند تغییراتی 

دهند.
مجلس می تواند سرنوشت انتخابات ریاست جمهوری را تعیین کند؟ 

مجلس تاثیری در این باره ندارد، زیرا متاسفانه اقبال مردم به انتخابات کم و در حد 
همان مجلس خواهد بود. این مجلس به هدف خود یعنی دولت اصولگرا می رسد.

وقتی مشارکت در انتخابات ریاست جمهوری زیاد باشد، اصولگرایان ضرر 
نمی کنند؟ 

کشور، نظام و انقلاب اسلامی از این مشارکت حداقلی خیلی زیان می بیند. 
نمی توانیم بگوییم که گروه اقلیت خوب و اکثریت بد هستند. چه اقلیت و اکثریت 

باید برای این مملکت باشند تا کشور را اداره کنند.
اصلاح طلبان راهبرد انتخاباتی خاصی ندارند 

پیش بینی شما از فضای انتخابات ۱۴۰۰ چیست. آیا این رقابت ها دوقطبی 
اصلاح طلب و اصولگرا یا سه قطبی اعتدالی، اصولگرا و اصلاح طلب یا بحث 
درون جریانی میان اصولگراها میان انقلابی و انقلابی تر، اصولگرا و انقلابی و 

اصولگرای میانه رو و تندرو است؟ 
رقابت انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ میان کسانی است که مُهر اصولگرایی به 

خود زده اند. ممکن است هم اصلاح طلبان یک نقش ریزی در این رقابت ها داشته 
باشند. به این معنا که نامزد اصولگرای قوی و اصلاح طلب ضعیف در این رقابت ها 

حضور می یابند.  
استراتژی اصلاح طلبان به بعد از احراز صلاحیت از سوی شورای نگهبان 
موکول شده و بعید می دانم که اکنون استراتژی خاصی داشته باشند. در 
واقع آنان منتظرند تا شورای نگهبان تکلیف احراز صلاحیت ها را مشخص 

کند و بعد راهبرد خود را مشخص کنند؟ 
اصلاح طلبان راهبرد انتخاباتی خاصی ندارند و تنها تبلیغات بزرگ و وعده های 

نشدنی را مطرح می کنند.
اختلافات اصولگرایان را مهندسی شده می دانید یا طبیعی؟ 

اختلافات اصولگرایان طبیعی است. افراد مختلف با دیدگاه های متفاوت در جمع 
اصولگرایان حضور دارند که برخی جاهلانه سخن می گویند و برخی هم توان فکری 

بالایی دارند. 
چرا اصولگرایان تشکیل جناح نمی دهند؟ 

دارند.  بسیاری  فکر  آزادی  زیرا  است  بیشتر  تضادها  این  اصلاح طلبان  در 
اصولگرایان حتی اگر یک جبهه واحد تشکیل دهند اختلافاتشان باقی خواهد ماند 
و این موضوع بیشتر از آن چیزی است که در مطبوعات و رسانه ها مطرح می شود. 
حتی اصولگرایان متفاوت تر از چیزی هستند که در رسانه ها خود را نشان می دهند 

بنابراین این اختلافات و تفکرات متفاوت طبیعی است.
با گفته بهزاد نبوی موافق هستید که گفته اگر اصلاح طلبان نبودند، 

اصولگرایان به چند جریان تبدیل می شدند؟ 
هاشمی طبا: بله. الان هم اصولگرایان مختلف هستند و به قول نبوی اگر اصلاح 

طلبان نبودند این موضوع بیشتر بروز می کرد و طبیعی است.
چه گرایش سیاسی دارید؟ 

هاشمی طبا: اصلاح طلب هستم.
 آیا اصولگرایان برای انتخابات ۱۴۰۰ به وحدت می رسند. حزب موتلفه در 
هفته های گذشته حساب خود را از اصولگرایان جدا و اعلام کرد که نامزد 
مستقل خواهد داشت. آیا بین شورای وحدت و ائتلاف برای به توافق رسیدن 

بر سر رییسی و قالیباف وحدتی شکل می گیرد؟ 
پیش بینی آن مشکل است که چه افرادی در انتخابات ثبت نام می کنند. بنظرم 
رییسی نباید از قوه قضاییه بیرون بیاید زیرا با این شرایط هیچ کاری نمی تواند برای 

مملکت انجام دهد و در نتیجه در ریاست جمهوری هم یک مهره سوخته می شود.
خیر. زیرا کاری که در پی انجام آن بودم، انجام دادم و دیگر نمی توانم کاری 
کنم. امکان انتخاب هم ندارم. همچین طبق قانون شرایط سنی را برای حضور در 
انتخابات ندارم. معتقدم اگر فردی بخواهد در اقلیت یا اکثریت رییس جمهوری 
شود باید در تمام ایران ستاد بزند و تمهیدات لازم را برای افراد، گروه ها و عشیره های 
مختلف فراهم کند. در انتخابات گذشته ۲۰ میلیون از جیب خود هزینه کردم اما 
دیگر نامزدها در تمام ایران فعالیت داشتند و هزینه کردند و امیدوارم این هزینه از 

منابع درست باشد. بنابراین حتی اگر بخواهم شرکت کنم هم انتخاب نمی شوم.
شورای نگهبان به چند مورد از طرح قانون انتخابات ریاست جمهوری 
مجلس ایراد گرفته است. نظر شما نسبت به این طرح و مخصوصا شرایط 

سنی ۴۰ تا 7۰ سال نامزدها برای حضور در انتخابات چیست؟ 
این شرایط خیلی تاثیر ندارد و نمی توان گفت که این رده ای که در نظر گرفتند 
حتما مملکت را آباد یا بانشاط می کند. معمولا آدم هایی که در انتخابات شرکت 
می کنند در همین سن هستند و نباید حساسیت نشان داد. خیلی هم این طرح 
تعریفی ندارد. مشکلات ما مسایل دیگری است و با این موارد مشکل حل نمی شود. 
مشکل در این است که سیاست ها و برنامه های مشخص برای حفظ ایران داشته 

باشیم.
تعریف شما از رجل سیاسی چیست؟ 

زن و مردم با هم در این تعریف می گنجد. مگر رییس جمهوری بنگلادش زن 
نیست؟ او توانست در چهار سال اخیر 3۰ درصد به اقتصاد این کشور اضافه کند یا 
در سنگاپور رییس جمهوری آنان یک زن محجبه و مسلمان است در حالی که ۱۷ 

درصد مردم آنان مسلمان هستند. زنان کم نگذاشتند. 
محمد غرضی برای نامزدی انتخابات ریاست جمهوری اعلام آمادگی کرده 

است، نظر شما در این زمینه چیست؟ 
هیچ  کدام از نامزدهای گذشته و آینده برنامه عملی برای مدیریت کشور ندارند. 
حرف هایی که به عنوان برنامه ریزی گفته می شود غیرقابل ابطال است. باید یک 
نامزد انتخابات ریاست جمهوری بگوید که چه برنامه ای را می خواهد اجرا کند 
و تبعات آن چیست. اگر فردی این را گفت صلاحیت رییس جمهوری را دارد که 

چنین فردی نداریم.  

مصطفی هاشمی طبا: 

رقابت اصلی انتخابات ریاست جمهوری میان اصولگرایان است

 بیانات رهبر معظم انقلاب درباره ضرورت هم صدایی 
رعایت  برای  مجلس  نمایندگان  تازه  آزمون  قوا،  میان 
قانون و شرع در تعامل با دولت است که باتوجه به ارتباط 
این موضوع با منافع ملی، نیاز به عبور از حرف و رسیدن 
با قوه مجریه بیش از گذشته احساس  به تعامل عملی 

می شود. 
علیه  تهدیدها  و  هجمه ها  گرفتن  شدت  با  همزمان 
رییس جمهوری و دولت به دلیل دوراندیشی برای حفظ 
منافع کشور، بیانات رهبر معظم انقلاب و تاکید ایشان بر 
هم صدایی میان دو قوه، از این هجمه ها تا حدودی کاست 
اما با توجه به پیشینه مجلس یازدهم،  باید منتظر ماند و 
دید که آیا اعضای قوه مقننه در عمل هم از اصل وحدت 
و هم صدایی تبعیت خواهند کرد یا رفتارهای عجولانه را در 

کنشگری های خود با دولت ادامه خواهند داد.
روز دوشنبه چهارم اسفندماه، بهارستان روز عجیبی را 
گذراند. نمایندگان پس از اطلاع از توافق سازمان انرژی 
انرژی اتمی؛ بدون توجه به  المللی  آژانس بین  با  اتمی 
تاکیدات دولت در اجرای قانون اقدام راهبردی، تهدیدها و 
هجمه ها را علیه حجت الاسلام »حسن روحانی« و »علی 
کردند.  آغاز  اتمی  انرژی  سازمان  رییس  صالحی«  اکبر 
برخی از نمایندگان از دستور کار خارج شدن لایحه بودجه 
خبر دادند،  در نامه ای به قوه قضائیه خواستار برخورد 
قانونی با دولت شدند، ورود دولتمردان به مجلس را ممنوع 
کردند، دولت متهم به خیانت شد و هجمه ها تا شامگاه 
دوشنبه و انتشار بیانات رهبر انقلاب در دیدار با نمایندگان 
مجلس خبرگان ادامه یافت. پس از این نشست و تاکید 
رهبری مبنی بر اجرای قانون مجلس از سوی دولت، نوع 
موضع گیری ها با حفظ چاشنی خط و نشان برای دولت، 
تا حدودی تغییر کرد و نمایندگان در توییت ها و بیانیه های 

خود بر تعامل با مجلس تاکید کردند.
در بیانیه ای که عصر روز سه شنبه در بهارستان منتشر 
شد،  نمایندگان با تشکر از رهبر انقلاب افزودند:  »از هر 
گونه ابتکار مشترک مجلس و دولت در راستای اجرای این 
قانون عزت بخش استقبال کرده و پیشقدم می شویم و به 
دولت برای استیفای حق مردم در کمال صداقت کمک 
کرده و خواهیم کرد و معتقدیم بهترین راه برای خدمت به 
معیشت مردم نه لغو تحریم ها بلکه خنثی سازی تحریم ها با 
نگاه به داشته های خودی و عدم توجه به رجزخوانی های 

پوشالی بیرون از مرزهاست.«

»محمدباقر قالیباف« رئیس مجلس در راستای اجرای 
فرمان رهبری برای تعامل با دولت و حل اختلافات درباره 
تحریم ها،  لغو  برای  راهبردی  اقدام  قانون  اجرای  نحوه 
روسای ۲ کمیسیون تخصصی مجلس را موظف کرد با 
محوریت دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی و در تعامل با 
نهادهای مرتبط دولتی، این مسئله را پیگیری و نتیجه را در 

اسرع وقت به وی و صحن مجلس گزارش کنند.
»مالک شریعتی نیاسر« نماینده تهران پس از سخنان 
موضوع  در  دولت  و  مجلس  تعامل  درباره  انقلاب  رهبر 
اجرای قانون راهبردی گفت: »مجلس باید ضمن تاکید بر 
اجرای دقیق و کامل قانون، با دولت تعامل کند و معتقدم 
که حل یک موضوع میان دو قوه از طریق دستگاه قضا 
مسیر تعامل نیست.« این در حالی است که وی پیشتر 
بر ارسال گزارش علیه دولت به قوه قضائیه برای مجازات 
متخلفین تاکید کرده بود. »ابوالفضل عمویی« سخنگوی 
کمیسیون امنیت ملی با بیان اینکه انتظار داریم ملاحظات 
مجلس لحاظ شود، گفت: در صورت پذیرفته شدن نظرات 

مجلس، با دولت هم صدایی می کنیم.
»عباس مقتدایی« عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس 
هم بر تعامل و همکاری با دولت تاکیر کرد و هم گفت: 
»دولت در نحوه تعامل با مجلس باید تجدید نظر کند. 
خارجی  سیاست  عرصه  در  کشور  از  یکصدا  باید  اینک 
برسد.«   به گوش  منافع ملی  از  و صیانت  برای حراست 
»محمدصالح جوکار« رییس کمیسیون امور داخلی کشور 

و شوراها گفت: »اگر بخش هایی از قانون مذکور اجرا نشود 
این سوء تفاهم را برای دشمن به همراه دارد که می تواند 
تحریم های ظالمانه بیشتری اعمال کند و به اقدامات خود 

ادامه دهد.«
ضرورت توجه به تمام تاکیدات رهبری

با هربار افزایش هجمه های غیرمنصفانه به دولت، رهبر 
با ادبیات ویژه ای درباره این هجمه ها و  معظم انقلاب 
انتقادات هشدار داده و نشان دادند. رهبری چه آن زمان 
که یکی از نمایندگان مجلس، رییس جمهوری را تهدید 
و  وزرا  احضار  افزایش  با  که  زمان  آن  چه  کرد؛  اعدام  به 
زمزمه های استیضاح رییس جمهوری و چه آن زمان که 
برخی به بهانه انتقاد رییس جمهوری را با افترا هتک حرمت 
کردند؛ در هر برهه به نوعی درباره تبعات چنین شیوه هایی 

از تعامل توصیه کردند و هشدار دادند.
ایشان ۱5 بهمن ماه سال جاری و به مناسبت سالروز 
میلاد حضرت  زهرا )س( در نشست تصویری با جمعی 
از مداحان اهل بیت )ع( با انتقاد از مخدوش شدن ادب 
اسلامی در برخی محیط های رسانه ای و فضای مجازی، 
در توصیه مهم و پایانی خود به مداحان و همه تریبون داران 
و رسانه ها، بر »حفظ ادب اسلامی در سخن گفتن« تاکید و 
خاطرنشان کردند: »بدگویی و بدزبانی در جامعه باید جمع 

شود و ادب اسلامی گسترش یابد.«.
با  تصویری  دیدار  در  هم  جاری  سال  تیرماه  ایشان 
نمایندگان مجلس و دقیقا در برهه ای که هجمه ها علیه 

دولت از خطوط اخلاق و انصاف و حتی قانون خارج شده 
بود، یادآور شدند: »توهین و دشنام و نسبت بدون علم به 
دولتمردان به هیچ وجه جایز نیست و برخی از این نسبت ها 
حرام شرعی است.« رهبر انقلاب اسلامی سوم آبان ماه 
سال جاری و پس از تهدید به اعدام رییس جمهوری از 
سوی رییس کمیسیون امنیت ملی هم ضمن انتقاد از 
اینگونه اظهارات و غلط دانستن آن تصریح کردند: »انتقاد 
با اهانت و هتک حرمت متفاوت است اینگونه رفتارها و 
هتک حرمت، روش آمریکایی ها است که در مناظره ها و 
کارهای مطبوعاتی، خود را در دنیا رسوا کرده اند تا جایی 
که یک شخصیت برجسته سیاسی آنها می گوید، دنیا با 

هراس و تحقیر به ما نگاه می کند.«
بیانات ایشان در دیدار با اعضای مجلس خبرگان رهبری 
و لزوم نگاه منطقی به موضوع پرونده هسته ای، بیانیه و 
توافق ایران و آژانس موضوعی است که قابل تامل است. در 
همین زمینه رییس جمهوری از نمایندگان خواسته است 
توصیه رهبری را فراموش نکنند و تصریح کرده است: »چرا 
توصیه رهبری را فراموش می کنیم؟ رهبری چند بار باید 
تاکید کنند که احترام یکدیگر را نگه دارید، اخلاق و ادب 
اسلامی را مراعات کنیم. یعنی هر هفته و هر روز ایشان باید 
این را توصیه کنند چرا گوش نمی کنیم؟ وقتی رهبر انقلاب 
نکته ای را تاکید می کنند باید تا آخر عمر و برای همیشه 

آویزه گوش ما باشد و به آن عمل کنیم.«
 با این همه اما برخی پس از انتشار بیانات رهبر انقلاب، 
عامدانه کوشیدند این نگاه منطقی و منصفانه را به نفع 
خود مصادره کنند. رهبری قانون مجلس را قانون خوبی 
توصیف کردند اما به اجرایی شدن این قانون از سوی دولت 
هم اشاره کردند؛ موضوعی که نمایندگان در فریادهای 
صبح دوشنبه آن را نادیده گرفته و به صورت علنی دولت 
را متهم به نادیده گرفتن قانون کردند. واقعیت این است که 
در مقطع کنونی و درباره منافع جمهوری اسلامی در توافق 
هسته ای، این نادیدانگاری عامدانه یا سهوی نمی تواند 
مورد پذیرش باشد از آن جهت که جهان؛ درک چندانی از 
تاثیر  برخی رقابت های انتخاباتی و جناحی در اظهارات 
و  این دوصدایی  از  و  ندارد  وتصمیمات داخلی اطلاعی 
اختلاف به نفع خواسته های خود بهره برداری می کند. 
با درک این مهم است که رهبری بر همصدایی و همکاری 
تاکید می کنند؛ قانون اقدام راهبردی مصوب مجلس هم 

مهم ترین آزمون در مسیر همصدایی است.

واکنش نمایندگان به دعوت رهبر انقلاب به همصدایی؛

مجلس و آزمون عمل به توصیه های مکرر رهبری
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هر کس بر مصیبت های این دختر )زینب 
علیهاالسلام( بگرید ، همانند کسی است که 

بر برادرانش ، حسن و حسین علیهماالسلام ، 
گریسته باشد .
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وفیات الأئمه ص ٤٣1

طرح:فیروزه مظفری

اینطوری کرونا نمی گیریم!
علی مطهری برای انتخابات ۱4۰۰ اعلام کاندیداتوری کرد

علی مطهری، نماینده سابق مجلس برای حضور در رقابت های انتخاباتی ریاست جمهوری ۱۴۰۰ اعلام 
کاندیداتوری کرد. او گفت: من با توجه به شرایط داخلی و خارجی کشور احساس کردم، باید وارد این میدان 
شوم و تصمیم گرفتم نامزدی خود برای انتخابات را اعلام کنم. برای انسانی که برای انجام وظیفه به میدان 
آمده باشد شکست معنی ندارد. هر اتفاقی بیفتد برای ما خوشایند است. من صرفا احساس کردم در اینجا 
کسی مثل من باید وارد شود. به خدا توکل می کنیم و هر چیزی که پیش آید خوب است. مطهری در پاسخ 
به پرسشی درباره رایزنی با شورای نگهبان جهت تایید صلاحیتش پس از عدم احراز صلاحیت در انتخابات 
۱3۹8 گفت: رایزنی نداشتم با شورای نگهبان اما دلیلی برای رد صلاحیت خودم نمی بینم. هیچ تلاشی 

برای رایزنی نکردم. نمی دانم در آن دوران چه شرایطی بود اما دلیلی برای رد صلاحیتم نمی بینم. 

علی کریمی هزار تبلت به دانش آموزان سیستانی اهداکرد 
 علی کریمی در جریان ضبط برنامه اختصاصی اش برای انتخابات فدراسیون فوتبال، هزار تبلت به ارزش 
دو و نیم میلیارد تومان را به یک خیریه که مدیریتش برعهده رسول خادم است و پرویز پرستویی نیز با آن 
همکاری دارد، اهدا کرد.به گزارش تابناک ورزشی، این تبلت ها هدیه علی کریمی به دانش آموزان سیستان 
و بلوچستان و مناطق محروم است. دو و نیم میلیارد تومان عواید تبلیغاتی ساخت برنامه ای بود که طبق خبر 

اختصاصی تابناک هنوز مجوز پخش ندارد و به نظر می رسد با ممانعت ساترا هیچگاه پخش نخواهد نشود.

دستگیری یک تروریست با جلیقه انتحاری در پایتخت
فرمانده انتظامی تهران بزرگ گفت: فرد خرابکار که قصد بمب گذاری داشت، در عوارضی تهران دستگیر 
شد. سردار رحیمی گفت: فردی خرابکار که براساس هدایتی که معاندان داشتند، قصد خرابکاری داشت 
با هشیاری پلیس، در عوارض تهران بزرگ توسط پلیس دستگیر شد، این فرد با سلاح، جلیقه مواد محترقه، 
تجهیزات و... قصد خرابکاری داشت، با درایت نیروی انتظامی دستگیر شد. سردار رحیمی گفت: یکی از 

سرگرد ها با رشادت خود را روی فرد انداخت و بمبی که به همراه فرد بود خنثی شد.

اصلاح طلبان رئیس انتخاب کردند
سخنگوی جبهه اصلاح طلبان ایران گفت: مجمع عمومی نهاد اجماع ساز اصلاح طلبان، بهزاد نبوی و 
آذر منصوری را به ترتیب به عنوان رییس و سخنگوی این نهاد انتخاب کرد.»آذر منصوری« در گفت وگو با 
ایرنا، اظهارکرد: مجمع عمومی نهاد اجماع ساز عصر چهارشنبه تشکیل جلسه داد و بعد از تصویب آیین نامه 
و مشخص شدن ارکان نهاد اجماع ساز، انتخابات برای تعیین ارکان و مسئولان این جبهه برگزار گردید.وی 
افزود: در این جلسه بهزاد نبوی به عنوان رییس، حسین مرعشی و حسین کمالی نواب رییس و آذر منصوری 

به عنوان سخنگو و علی باقری به عنوان دبیر جبهه اصلاح طلبان ایران انتخاب شدند.

نمکی: کرونای ایرانی نداریم 
ایرانی در کشور گفت: هنوز  از کرونای   سعید نمکی، وزیر بهداشت در واکنش به مشاهده مواردی 
جهش داخلی قابل توجه که آن را به عنوان جهش ملی اعلام کنیم نداریم.سعید نمکی، در حاشیه برنامه 
واکسیناسیون سالمندان در آسایشگاه کهریزک، در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه در فضای مجازی عنوان 
می شود مواردی از کرونای ایرانی در کشور مشاهده شده است، گفت: هنوز جهش داخلی قابل توجه که 
آن را به عنوان جهش ملی اعلام کنیم نداریم، اما هر لحظه ممکن است در گوشه ای از کشور دچار جهش 

جدید ویروس شویم.

فعالیت یک میلیون و ۳۰۰ هزار سایت با هویت ایرانی
 مطابق اعلام مرکز ثبت پسوندها و دامنه های اینترنتی پژوهشگاه دانش های بنیادی از وضعیت ثبت دامنه 
سایت های اینترنتی توسط کاربران ایرانی نشان می دهد که تا اسفندماه امسال نزدیک به یک میلیون و 3۰۰ 
هزار سایت با هویت و دامنه ایرانی در کشور فعال است.تا پایان سال ۹8 شمار سایت های اینترنتی با هویت 
ایرانی یک میلیون و ۲۰۰ هزار سایت بود و طی یک سال اخیر کمتر از ۱۰۰ هزار سایت با دامنه ایرانی به این 
تعداد افزوده شده است.به نظر می رسد ویروس کرونا روند ثبت سایت و خرید پسوند و دامنه را نیز کند کرده 

است و ثبت دامنه های اینترنتی در یک سال گذشته، پررونق نبوده است.

سخنگوی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم خبرداد:

مسمومیت خفیف 1۸ نفر بر اثر گاز مونو اکسید کربن
 سخنگوی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت ۱8 نفر در بخش خلجستان استان 
با گاز مونو اکسید کربن دچار مسمومیت خفیف شدند که با حضور به موقع اورژانس ۱۱5، اکنون حال 
عمومی مسمومان رضایت  بخش اعلام شده است.  مهدی فراهانی دراین زمینه اظهار داشت:حدود 
ساعت ۶:۴5 صبح روز پنجشنبه یک مورد مسمومیت با گاز مونو اکسید کربن )CO( با دلیل احتمالی 
نشت گاز از بخاری در بخش خلجستان به اورژانس ۱۱5 قم اعلام شد که با توجه به اطلاعات اولیه 
کسب شده از محل حادثه، به توالی سه دستگاه آمبولانس اورژانس و یک دستگاه اتوبوس آمبولانس 
اورژانس قم به محل اعزام شد. وی اظهار داشت: مهم ترین اقدام اولیه و فوریتی در مسمومیت با گاز مونو 
اکسید کربن برای مسمومان که همان »اکسیژن درمانی« است، بلادرنگ در محل توسط کارشناسان 
فوریت های پزشکی انجام شد و مسمومان به درمانگاه دستجرد منتقل شدند. وی گفت: در ادامه و برای 
بررسی بیش تر و دقیق تر، تمامی مسمومین با سه دستگاه آمبولانس و اتوبوس آمبولانس اورژانس ۱۱5 
استان قم به بیمارستان شهدای شهر قم منتقل شدند. فراهانی اظهار داشت: در این حادثه ۱8 تَن 
دچار مسمومیت شدند که پس از انتقال به بیمارستان شهدا و انجام اقدام های درمانی تکمیلی، آخرین 
اخبار حکایت از رضایت بخش بودن حال عمومی همه مسمومان دارد. وی گفت: گفت: در این زنجیره 
خدمت رسانی، از تماس به موقع شهروندان با ۱۱5 تا حضور کارکنان اورژانس ۱۱5 از بخش خلجستان 
و قم و نیز همکاری خوب همکاران در درمانگاه دستجرد و در نهایت کارکنان بیمارستان شهدا به عنوان 
آخرین حلقه درمانی حضوری چشمگیر و فعالانه داشتند که ضمن آرزوی سلامتی برای بیماران، 
زحمات این مجموعه بهداشتی و درمانی جای تقدیردارد. وی با بیان اینکه »مرگ خاموش« در کمین 
است، خاطرنشان کرد: در فصل زمستان با رعایت نکات ایمنی در استفاده درست از وسایل گرمایشی 

مراقب خود و خانواده باشیم. 

فرمانده انتظامی استان قم :

3۷3 تُن شکر احتکار شده در قم کشف شد
فرمانده انتظامی استان قم گفت: 3۷3 تُن شکر احتکار شده به ارزش ۴۲ میلیارد و 8۹5 میلیون 

ریال کشف شد. 
سردار سید محمود میرفیضی در گفت و گویی اظهار داشت: ماموران پاسگاه انتظامی سلفچگان 
قم با انجام اقدام های اطلاعاتی یک کارخانه تعطیل شده که در زمینه واردات  شکر فعالیت داشت را 
در منطقه سلفچگان شناسایی کردند. وی افزود: ماموران در ادامه با هماهنگی مقام قضایی به همراه 
کارشناسان سازمان صنعت، معدن و تجارت استان به محل مذکور اعزام و از یکی از انبارها هفت هزار و 

۴۶۰ کیسه 5۰ کیلویی در مجموع 3۷3 هزار کیلوگرم شکر وارداتی از کشور هند را کشف کردند.
فرمانده انتظامی قم گفت: در بررسی های صورت گرفته مشخص شد سال تولید محموله شکر ۲۰۱۷ 
و تاریخ انقضاء آن ۲۰۱۹ بوده بنابراین احتکار شکرهای تاریخ مصرف گذشته برای ماموران و کارشناسان 
محرز شد. وی تصریح کرد: کارشناسان ارزش محموله کشف شده را ۴۲ میلیارد و 8۹5 میلیون ریال 
اعلام کردند.  میرفیضی بیان کرد: شهروندان در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز در قالب 
احتکار کالا و یا تهیه و توزیع کالاهای قاچاق توسط افراد سودجو موضوع را از طریق شماره تلفن ۱۱۰ به 

پلیس اطلاع داده تا نسبت به شناسایی و دستگیری متخلفان اقدام شود.
محموله نفت سفیدقاچاق زمین گیر شد 

فرمانده انتظامی استان  همچنین از کشف 33 هزار و ۶۰۰ لیتر نفت سفید قاچاق از یک دستگاه 
کامیون کشنده در قم خبر داد.  سردار میرفیض" اظهار داشت: با اقدامات اطلاعاتی پلیس امنیت 
اقتصادی استان یک دستگاه کامیون کشنده حامل سوخت قاچاق در عوارضی "سلفچگان-ساوه" 
شناسایی و توقیف شد. وی افزود: راننده بیان داشت خمدرو فاقد بار بوده اما در بررسی انجام گرفته 
مشخص شد، اظهارات وی خلاف واقع بوده و تانکر دارای سوخت است، بنابراین با هماهنگی قضائی 
خودرو به پلیس امنیت اقتصادی استان منتقل و با دعوت از نمایندگان شرکت ملی  پخش فرآورده های 
نفتی و اداره استاندارد از محموله نمونه برداری و پس از آزمایشات، قاچاق سوخت محرز و نوع آن را نفت 
سفید اعلام کردند.  فرمانده انتظامی استان قم عنوان داشت: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل 

شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد

با رصد عوامل اطلاعاتی بسیج رقم خورد:

کشف بیش از ۶ تن آرد نانوایی دولتی احتکاری 
 ۶ هزار و ۴۰۰ کیلو آرد خبازی یارانه ای از یک دستگاه خودرو خاور در قم کشف و با دستور مقام قضایی 
توقیف می شود. به گزارش خبرنگار مهر، عصر چهارشنبه با پیگیری عوامل اطلاعاتی ناحیه مقامت بسیج 
شهرستان قم و اقدام بازرسان سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم ۶ هزار و ۴۰۰ کیلو آرد خبازی 
یارانه ای از یک دستگاه خودرو خاور کشف و با دستور مقام قضائی توقیف می شود. این آردهای یارانه توسط 
سه نانوایی در انباری خارج از نانوایی جمع آوری و قرار بود پس از انتقال به یکی از استان ها با قیمت آزاد 

و خارج از شبکه عرضه شود. برابر دستور مقام قضائی خودرو توقیف و به پارکینگ انتقال داده می شود.

مدیر منطقه دو شهرداری قم :

خطر سیلاب ارتفاعات، بوستان جوان 
را تهدید می کند 

مدیر منطقه دو شهرداری قم گفت: یکی از تهدیدات مهم برای بوستان 
جوان، سیلاب های ارتفاعات بوده که اگر طرح های آبخیزداری انجام نشود 

نگران کننده است.
رضا رحیمی با اشاره به آخرین وضعیت توسعه زیرساخت های بوستان 
جوان، اظهار داشت: مجموعه تفریحی و ورزشی بوستان جوان حدوداً 
۱۲۰ هکتار است که ۱۰ درصد آن به صورت فضای تفریحی شامل استخر 

و محوطه است.
مدیر منطقه دو شهرداری قم با بیان اینکه ایجاد مشکلات حقوقی سبب 
عدم تحقق برنامه های سرمایه گذار به ویژه بهره برداری لنج شد، ابراز کرد: 
بیش از ۹ ماه بوده که سرمایه گذار دیگری در این مجموعه مشغول به کار 
شده است که به علت محدودیت کرونایی، فعالیت چشم گیری نداشته  است 
که قطعاً با کاهش محدودیت ها، بهره برداری از فضای استخر، ماهی گیری و 

قایق سواری رونق خواهد یافت.
توسعه۴  بوستان،  امنیت  افزایش  و  ایمن سازی  کرد:  تصریح  رحیمی 
هکتاری فضای تفریحی، تقویت و اصلاح روشنایی، احداث پارک ترافیک، 
اجرای طرح های زیباسازی، توسعه 3۰ هکتاری فضای سبز از مهم ترین 

اقدامات جاری و چندسال گذشته شهرداری منطقه بوده است.
جوان،  بوستان  توسعه  برای  مشکلات  برخی  وجود  به  اشاره  با  وی 
عنوان کرد: وجود محدودیت هایی مانند وجود۱۲۰ دامداری که تعدادی 
فعال و بخشی تغییر کاربری داده و به ضایعاتی و انبار تبدیل شده که این 
مستحدثات3۰ هکتار از محدوده را در بر می گیرد، همچنین موضوع تملک 
اراضی بخش حقوقی و حقیقی را داریم که در بخش دولتی پیگیری های 

لازم انجام شده تا بتوانیم مراحل واگذاری را انجام دهیم.
طرح های توسعه احداث دکل های جدید مشکل تازه توسعه بوستان 
مدیر منطقه دو شهرداری قم با تأکید بر اینکه یکی از تهدیدات مهم برای 
بوستان جوان، سیلاب های ارتفاعات بوده که اگر طرح های آبخیزداری 
ارزش  با  اراضی  از  مجموعه ای  افزود:  است،  نگران کننده  نشود  انجام 
بوستان جوان زیر شبکه های فشارقوی قرار دارند، درحالی که این زمین ها 
و شهروندان کمک  به شهر  تأمین سرانه های فضای سبز می توانند  در 
کنند، بنابراین دکل های برق و طرح های توسعه احداث دکل های جدید از 

مشکلات است.
وی هزینه عمرانی و نگهداری بوستان جوان را سالانه 3 تا ۴ میلیارد تومان 
دانست و یادآور شد: مکاتباتی را انجام داده ایم تا برای توسعه، بهسازی و 
تجهیز بوستان جوان شامل محوطه سازی، ایجاد سیستم روشنایی و… طبق 

طرح جامع از اعتبارات استانی استفاده کنیم.
مدیر منطقه دو شهرداری قم با اشاره به برگزاری جلسات در استانداری 
برای توسعه بوستان جوان، اظهار داشت: امیدواریم باتامین اعتبار برای 
تملک اراضی دارای مالکیت خصوصی و همچنین جابجایی کاربری های 
غیر مرتبط و ناسازگار مجاور بوستان، تکمیل و اجرای عملیات روشنایی فاز 
۲ بوستان تحقق یابد، همچنین از طرفی با اجرای طرح های آبخیزداری 
توسط اداره کل منابع طبیعی استان، نصب پل هوایی عابر پیاده روبروی 
میدان ترنم در عرض بزرگراه امام )ع( توسط اداره کل راهداری و حمل ونقل 

جاده ای، شاهد اتفاقات خوبی باشیم.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم:
ایمنی ساختمان های بلندمرتبه  رصد می شود

گفت:  قم  شهرداری  ایمنی  خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل 
ساختمان هایی که از سال ۹۲ به بعد ساخته شده نظارت کامل داشتیم و 
داریم و هیچ مجوزی برای ساختمان های بلندمرتبه از سه سقف به بالا بدون 

رعایت مقررات ایمنی مدنظر آتش نشانی داده نشده است.
عباس جعفری با اشاره به نظارت ها برای ایمنی ساختمان های بلندمرتبه 
در قم، اظهار داشت: در سال های گذشته ساختمان های بلند و بیشتر از 
دوطبقه به ندرت در قم وجود داشت اما با توجه به بحث های رشد قیمت 
مسکن، افزایش جمعیت و مهاجرپذیری استان، برای کنترل قیمت زمین 

بحث بلندمرتبه سازی رشد چشمگیری پیدا کرد.
بیان  با  ایمنی شهرداری قم  مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات 
اینکه شهرها به سمت بلندمرتبه سازی گرایش پیداکرده است، ابراز کرد: 
بلند کشور  و اطلاعات موجود، قم چهارمین شهر  آمار  آخرین  براساس 
در بلندمرتبه سازی است که این می طلبد اقدامات اصولی در این رابطه 
انجام شود. جعفری ادامه داد: براساس دغدغه ای که در بحث ایمنی این 
ساختمان ها، وجود داشت، سازمان از سال ۹۲ مجوزهایی را اخذ کرد تا 

بتواند در ۶ حوزه، نظارت داشته باشد.
وی با تأکید بر اینکه شهرداری های مناطق مکلف شدند در هنگام صدور 
پروانه و حتی صدور عدم خلاف پایان کار، از سازمان آتش نشانی مجوز 
بگیرند، تصریح کرد: ما نسبت  به ساختمان هایی که از سال ۹۲ به بعد 
ساخته شده نظارت کامل داشتیم و داریم و هیچ مجوزی برای ساختمان های 
بلندمرتبه از سه سقف به بالا بدون رعایت مقررات ایمنی مدنظر آتش نشانی 

داده نشده است.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با اشاره به 
اهمیت بازدیدهای دوره ای برای نظارت بر سیستم های ایمنی تعبیه شده 
در این ساختمان ها یادآور شد: تاکنون بیش از ۱۶۰۰ مورد بازدید مجدد از 
ساختمان های بلندمرتبه در قم صورت گرفته است که این آمار غیر از بحث 

بازدیدهای اولیه و صدور مجوز و ارائه دستورالعمل ها است. 

معاون خدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد:

ضرورت همکاری دستگاه های متولی 
برای نصب شتاب نگارهای زلزله 

معاون خدمات شهری شهرداری قم از لزوم همکاری مسئولان استانی 
برای نصب زلزله نگار و شتاب نگارهای زلزله در قم خبر داد.

سید امیر سامع با اشاره به تدوین طرح جامع سیل و زلزله برای شهر قم، 
اظهار داشت: از سال ۹۶ و ۹۷ چند پروژه برای شناسایی نقاط خطر در 
حریم و محدوده شهر قم در بخش زلزله در دستور کار قرار داشته است که 
از فاز شناسایی نقاط خطر و میزان خسارات آغازشده و منجر به تدوین این 

طرح جامع شد.
دستگاه های  نصب  خصوص  در  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
زلزله نگار و شتاب نگار در سطح استان، خاطرنشان کرد: طی جلسات برگزار 
شده در استان مقرر شد که تعدادی از این دستگاه ها به قم اختصاص داده 

شود.
سامع ادامه داد: هدف از نصب این دستگاه این بوده که زلزله از چند 
دقیقه و ثانیه قبل پیش بینی شده و بلافاصله زیرساخت های مهم شهری و 
تأسیسات زیرساختی شهر، عملیات خود را متوقف و به مردم هشدار می دهد 

که به پناهگاه ها بروند.
به گفته وی تامین این زلزله نگارها برای ایمنی مردم قم امری لازم است 
معاون  کنند.  کمک  را  شهرداری  امر  این  در  باید  متولی  دستگاه های  و 
خدمات شهری شهرداری قم همچنین با اشاره به تدوین طرح جامع ایمنی 
کلان شهر قم، یادآور شد: تعدادی طرح موضوعی در برنامه راهبردی سال 
۱۴۰۰ و ۱۴۰۴ قرار داشته که لازم است به صورت جامع به آن پرداخته شود.

بودن  غیرحضوری  بر  تاکید  با  قم  استاندار   
مدارس استان تا پایان سال جاری، گفت: با توجه 
پایان  تا  به وضعیت کرونایی، مدارس استان قم 
سال بازگشایی نمی شود و مراکز آموزشی به صورت 

غیرحضوری فعال خواهد بود. 
بهرام سرمست روز چهارشنبه در جلسه ستاد 
مدیریت بحران در سالن کرامت استانداری، بیان 
کرد: در مساله کرونا تنها چیزی که برای ما اهمیت 
دارد حفظ جان و سلامت مردم است و به همین 
باید  غیرحضوری  صورت  به  فقط  مدارس  دلیل 

فعالیت داشته باشند.
عدم  از  شدید  انتقاد  با  ادامه  در  قم  استاندار 
همکاری برخی دستگاه ها در روند مبارزه با کرونا، 
گفت: اگر اداره و دستگاهی نمی تواند کمکی به 

کنترل کرونا داشته باشد همان بهتر است که پلمب 
و از چرخه فعالیت خارج شود.

به  توجه  با  داشت:  اظهار  همچنین  سرمست 
صورت  در  قم  استان  در  خارجی  زائران  وجود 
شناسایی افراد مشکوک باید قرنطینه و مراقبت از 

آنها در اسرع وقت صورت بگیرد.
وی با اشاره به پیشنهاد دانشگاه علوم پزشکی قم 
نسبت به افزایش محدودیت های تردد در شهر نیز 
گفت: منع تردد در محلات قم و شریان های محلی 
از نظر عقلی و عرفی امکان پذیر نیست اما دانشگاه 
علوم پزشکی قم می تواند نسبت به تعطیلی مراکز 

بازی و شهربازی ها بدون تعلل اقدام کند.
وی در ادامه ابراز کرد: تمام دستگاه های استانی 
باید سه خدمت پر مراجعه خود را تا پایان سال در 

بستر دولت الکترونیک انجام دهند.
سرمست ادامه داد: با توجه به نزدیکی به روزهای 
بهداشتی  پروتکلهای  رعایت  میزان  سال  پایانی 
به ویژه در سطح بانکها و مراکز خرید باید افزایش 

پیدا کند.
ضرورت تفویض اختیار تنظیم بازار به استان ها 
استاندار قم  همچنین عصر چهارشنبه در جلسه 
ستاد تنظیم بازار کشور گفت: اجرای طرح تنظیم 
بازار به صورت منطقه ای دارای چالش ها و مسائلی 
است که باید برطرف شود تا اثرگذاری عملی داشته 
باشد.  بهرام سرمست افزود: طرح تنظیم بازار به 
ساختاری  مشکلات  دارای  ای،  منطقه  صورت 
است و باید تابعی از قانون تقسیمات کشوری باشد 
تا استانداران بتوانند خود در تنظیم بازار استان بر 

اساس شرایط و وضعیت ایفای نقش کنند.
این طرح همکاری میان  اینکه در  بیان  با  وی 
وزارتخانه های صنعت و جهاد که در تأمین مایحتاج 
مردم نقش مکمل و اساسی دارند، به خوبی دیده 
نشده است، اظهار داشت: استان قم در ماه های 
گذشته از نظر نرخ تورم در رده سی ام کشور است، 
اما در تنظیم بازار منطقه ای، مردم قم باید هزینه 
همچون  خود  منطقه  دیگر  شهرهای  در  زندگی 
به  با اشاره  تهران را متحمل شوند. استاندار قم 
اجرای تمامی مصوبات ستاد ملی تنظیم بازار در 
استان، قیمت های متفاوت در برخی استان ها را 
مورد توجه قرار داد و گفت: مسأله ناهمگونی میان 
استان های مختلف، می تواند برای برخی استان 
ها هزینه های اضافه ای را تحمیل کند و امکان 
استانداران  اختیار  از  را  بازار  بر  نظارت  و  کنترل 

خارج کند.
به  بازار  تنظیم  اختیار  تفویض  ضرورت  بر  وی 
استان ها به جای تنظیم بازار منطقه ای تأکید کرد 
و گفت: در بازه زمانی کنونی، زمان آزمون و خطا 
نیست و این طرح که قطعا دارای ریسک بالایی 
است، نیازمند دوره آزمایشی و اجرای پایلوت بوده 

و نباید در ماههای اسفند و فروردین اجرا شود.
سرمست با اشاره به زمان اندک باقی مانده از 
دولت دوازدهم، مسأله چرخشی بودن استان ها 
به عنوان محور در تنظیم بازار منطقه ای را نیز بی 
اثر عنوان کرد و گفت: بدون تردید تفویض اختیار 
جدی  توجه  مورد  باید  ها  استان  به  بازار  تنظیم 

وزارتخانه صمت قرار بگیرد.

استاندارقم: 

مدارس قم تا پایان سال بازگشایی نمی شود

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم از شناسایی دو 
مورد ابتلا به ویروس انگلیسی در قم خبر داد. 

چند روزی است که خیز چهار ویروس کرونا و این 
بار کرونای انگلیسی کابوس مردم و مسئولان در 

کشور شده است.
هرچند استان خوزستان به عنوان استان درگیر 
اصلی و به نوعی کانون موج جدید کرونا در کشور 
لقب گرفته است، ولی اعلام های انفرادی کشف 
مختلف  نقاط  در  انگلیسی  جهش یافته  کرونای 
کشور این روزها ترس همگان در استان های مختلف 

شده است.
رئیس  و  استانی  مسئولان  که  بود  قبل  چندی 
دانشگاه علوم پزشکی قم از نگرانی ها برای مواجهه 
با ویروس جهش یافته در استان می گفتند که این 

نگرانی عصرروزپنجشنبه علائم خود را نشان داد و 
دو مورد ابتلا به این ویروس در قم شناسایی شد.

دو  از وضعیت  آخرین گزارش  وی در خصوص  
بیمار مبتلا به کرونا انگلیسی در قم هم گفت :یکی 
از بیماران ۷۲ سال و دیگری ۲۷ سال دارندهر دو 
اخیرا یا خودشان به سفر رفته و یا از مهمان استقبال 
کرده اند،یکی از بیماران در آی سی یو بیمارستان 
قرنطینه  دیگری  و  برده  سر  به  امیرالمومنین)ع( 

است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در جلسه کمیته 
واکنش سریع دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: نباید 
به وضعیت »آبی« استان دلخوش کنیم، چرا که اگر 
کوچک ترین غفلتی در خصوص مقابله با ویروس 
کرونا صورت گیرد، دچار مشکلات بسیار خواهیم 

شد. 
محمدرضا قدیر با اشاره به کشف ۲ مورد ابتلا به 
اقدام های  افزود:  استان قم  انگلیسی در  کرونای 
رهگیری درحال انجام است و از تمامی اطرافیان 

این ۲ بیمار، تست کرونا انجام شده است.
اما  را نمی ترسانیم،  وی خاطرنشان کرد: مردم 
ویروس کرونای انگلیسی »شوخی بردار« نیست و 

نباید بی تفاوت از کنار آن عبور کنیم.    
در  این جلسه  برگزاری  وی همچنین درحاشیه 
گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: از مردم می 
خواهیم با توجه به قدرت سرایت این ویروس؛ در 
زدن »ماسک«، »رعایت فاصله گذاری اجتماعی« 
و رعایت سایر موارد بهداشتی و حضور نیافتن در 

تجمع ها؛ دقت لازم را داشته باشند.       

رئیس کل دادگستری استان قم بااشاره به اجرای طرح نا امن سازی محل های 
خرید و فروش مواد مخدر گفت: موفقیت این طرح نشان داد که استان قم از 

ناامن ترین استانها برای سوداگران مرگ در سطح کشور است.
سازی  »ناامن  طرح  اجرای  از  مظفری  علی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
راستای  در  و گفت:  داد  در قم خبر  مواد مخدر«  و فروش  محل های خرید 
پیشگیری از وقوع جرم، طرح ناامن سازی و پاکسازی محل های آلوده به مواد 
مخدر با بهره مندی از ظرفیت ضابطان قضائی و نظارت و حضور تأثیرگذار 
قضات، تبیین و عملیاتی شد. رئیس کل دادگستری استان قم با بیان اینکه 
در اجرای این طرح برای متخلفان، پرونده قضائی تشکیل شده و برخورد 
قاطع صورت گرفته است گفت: موفقیت این طرح نشان داد که استان قم از 

ناامن ترین استان ها برای سوداگران مرگ در سطح کشور است.
وی تأکید کرد: با عملیاتی شدن طرح پیشگیری های وضعی در حوزه مواد 
مخدر، علاوه بر جمع آوری معتادان متجاهر، هدف اصلی طرح انهدام باندهای 
سازمان یافته و خرده فروشان در سطح استان بود که این امر به عنوان یک نمونه 

موفق از سیستم مدیریت راهبردی در امر مبارزه با مواد مخدر در سطح کشور 
است.

رئیس کل دادگستری استان قم اعلام نمود در کنار پیشگیری های وضعی 
ظرفیت  از  استفاده  اطلاعاتی،  و  پلیسی  پیشرفته  تجهیزات  به کارگیری  و 
مشارکت های مردمی به عنوان یک سرمایه اجتماعی، جهت کاهش عرضه و 
تقاضای مصرف از یک سو و از طرف دیگر همکاری با دستگاه های نظارتی و 
انتظامی به عنوان بازوان اطلاعاتی سهم قابل توجهی در نیل به این موفقیت 
داشته است. وی با اشاره به اینکه بیش از نیمی از مواد مشکوفه در این استان، 
در حال ترانزیت به مقصد سایر استان ها بوده، از اشراف اطلاعاتی دستگاه های 
مسئول در این حوزه تقدیر نمود و تصریح کرد: شهروندان می توانند با مراجعه 
www.sajam. به سامانه جامع اطلاعات مردمی قوه قضائیه )سجام( به آدرس
scpd.ir علاوه بر اطلاع رسانی به مسئولان در این خصوص، نسبت به سایر 
آسیب ها و جرایم موجود در سطح شهر و همچنین اعلام راهکار مناسب برای 

حل مشکلات اقدام نمایند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

شناسایی ۲مبتلا به کرونایی انگلیسی 
به وضعیت آبی دلخوش نکنیم

رئیس کل دادگستری استان قم مطرح کرد:

قم از ناامن ترین استان ها برای سوداگران مرگ

استان  تجارت  و  معدن  رئیس سازمان صنعت، 
قم  در  مقاومتی  اقتصاد  پروژه   ۱۰ گفت:  قم 

پیش بینی شده که در سال ۱۴۰۰ تحقق می یابد. 
محمود سیجانی ، با اشاره به مهم ترین پروژه های 
اقتصاد مقاومتی برای سال آینده اظهار داشت: 10 
پروژه اقتصاد مقاومتی در قم پیش بینی شده که در 
سال 1٤00 تحقق می یابد. به گفته وی این پروژه ها 
شامل اتمام و راه اندازی ٣ پروژه بزرگ و پیشران و ٤ 

پروژه ویژه احیای واحدهای صنعتی راکد مشتمل 
بر یک مورد معدن در قالب 20 معدن غیرفعال و سه 
پروژه نیز مرتبط با سرمایه گذاری جدید در استان 
تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس  است. 
استان قم عنوان کرد: در بخش اتمام و راه اندازی 
پروژه ها، یکی از پرو ژه های مهم تولید پلی یورتان 
است که مواد اولیه کفش، یخچال، چرم مصنوعی 
و خودرو به شمار می رود و با سرمایه گذاری 200 

میلیارد تومان ارزی و ریالی و ٦0 درصد پیشرفت 
مسیر  در  تومان  میلیارد   120 معادل  فیزیکی 
نهضت تولید داخل در حال اجراست. وی تصریح 
کرد: پروژه دیگر در تحقق اقتصاد مقاومتی، واحد 
تولید سیم و مفتول ویژه صنعت فنرسازی خودرو 
و ساختمانی است که با 100 میلیارد تومان و ٦0 
درصد پیشرفت در شهرک صنعتی محمودآباد روند 

اجرایی را پشت سر می گذراند.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

10پروژه شاخص اقتصاد مقاومتی اجرا می شود 

طبق تحقیق جدید دانشمندان، افرادی که عینک 
دارند نسبت به دیگر کسانی که از عینک استفاده 
ویروس کرونا مبتلا  به  برابر کمتر  تا سه  نمی کنند 

می شوند زیرا کمتر به چشمان خود دست می زنند. 


